
اطلاعیه

برنامــه حضــور مدیران در رادیو فولاد )دی ماه 1402(
یف د یــرر مد ســمت  و  م  نــا

وش یابــی و فــر بازار امیــر افلاکــی، مدیــر  پشــتیبانی 

گــرم نــورد  مســعود نصیــری، مدیــر خــط 

یــخ ر تا

1

2

1 4 02  /  1 0  /  1 8

1 4 02  /  1 0  /  25

یادداشت مدیر مسئول

آلودگی هوا، آب و زمین چالش امروز زندگی انسان هاست، مسئله ای 
که سلامت و امنیت  که به طور مشخص بر سلامت افراد تأثیر می گذارد و ازآنجا
مهم ترین نیازهای زیستی به حساب می آید، شکل گیری و تداوم هر واحد 
صنعتی مستلزم رعایت اصول و قواعد محیط زیست و داشتن پیوست 
زیست محیطی برای هرگونه فعالیت صنعتی است. در این خصوص، شرکت 
فولاد مبارکه حفاظت از محیط زیست و تولید فولاد سبز را دغدغه اصلی خود 
می داند و رفتار مسئولانه و متعهدانه این شرکت در حوزه محیط زیست به 

اذعان کارشناسان الگو و سرآمد شرکت های صنعتی در کشور است.
که بقای  بحران های زیست محیطی تهدیدکننده حیات موجودات است و ازآنجا
هر انسان درگروِ تنفس، تغذیه و محیط مناسب است، جلوگیری از هرگونه آسیب 
به محیط زیست وظیفه و تکلیفی است که بر عهده همه افراد جامعه است و در 
ک و عاری از  این میان، صنایع مسئولیت بیشتری  دارند؛ بنابراین باید تولیدی پا
هرگونه آلودگی داشته و کلیه اقدامات آن ها در جهت حفظ منافع حیاتی انسان 

و محیط زیست باشد.
به اذعان مسئولان و کارشناسان محیط زیست کشور، فولاد مبارکه با رعایت کلیه 
جوانب زیست محیطی، امروز به الگوی سرآمد و پیشران حفاظت از محیط زیست 
کشور بدل شده و سرمایه گذاری ها، اقدامات و فعالیت های این شرکت در این 
زمینه گواهی بر این ادعاست که صنعت سبز در شرکت فولاد مبارکه، در حد شعار 
باقی نمانده و ضوابط، استانداردها، ملاحظات و حساسیت های زیست محیطی 
در سطح ملی و بین المللی در کلیه فرایندهای تولید و بهره برداری این شرکت 

رعایت می شود.
فولاد مبارکه جزو نخستین شرکت های دریافت کننده گواهی نامه های بین المللی 
استاندارد محیط زیست بوده و اقدامات این شرکت در پالایش و فیلترینگ 
گردوغبارها، کاهش آلایندگی های محیطی، جلوگیری از نفوذ آلاینده ها به آب های 
سطحی و پالایش پساب کارخانه نمونه هایی موفق از فعالیت های زیست محیطیِ 
شرکت های صنعتی کشور محسوب می شود و مورد استفاده سایر صنایع و شرکت ها 

قرار می گیرد.
اقدامات مؤثر فولاد مبارکه درزمینه حفاظت از محیط زیست در سه بخش پایش 

و اندازه گیری، اجرای اقدامات کنترلی و ارتقای عملکرد محیط زیستی با رویکرد 
دست یابی به صنعت سبز و توسعه پایدار انجام می شود و حرکت به سوی تولید 
ک و اقتصاد سبز، کاهش مصرف منابع، انرژی و آب، کاهش مستمر آلاینده ها و  پا
جایگزینی مواد مخرب محیط زیست، کاهش تولید ضایعات و تفکیک و بازیافت 
آن ها، افزایش پایش و کنترل های زیست محیطی و تلاش در جهت حفظ، نگهداری 
و توسعه فضای سبز، میزان آلودگی در این واحد صنعتی را به حداقل ممکن تقلیل 

داده است.
سرمایه گذاری 2.3 میلیارد یورویی فولاد مبارکه که در مقایسه با سرمایه گذاری های 
صنایع کشور برای بهبود شرایط زیست محیطی بی نظیر است، شاخص مناسبی 
است که نشان می دهد این شرکت اهمیت ویژه ای برای سلامت و جلوگیری از 
آسیب صنعت به انسان و محیط زیست قائل است.  همچنین احداث نیروگاه 
خورشیدی با ظرفیت 600 مگاوات، احداث نیروگاه بادی با ظرفیت 200 مگاوات و 
همچنین سرمایه گذاری در احداث نیروگاه سیکل ترکیبی با ظرفیت 914 مگاوات 

ک انجام داده است. ازجمله اقداماتی است که این شرکت برای تولید فولاد پا
 اصلاح سقف غبارگیر واحد فولادسازی به ارزش حدود یک هزار و ۸00 میلیارد 
تومان ازجمله مهم ترین پروژه های در حال اجرای فولاد مبارکه در روزهای اخیر 
بوده که با اجرای آن میزان انتشار غبار از ناحیه فولادسازی به میزان بیشتری 
کاهش خواهد یافت که این اقدام ارزشمند برای نخستین بار در صنعت فولاد 

کشور پایه ریزی می شود.
ازآنجا که در سال های اخیر آلودگی هوای کلان شهرها، معضلی پرمخاطره 
برای شهروندان شناخته می شود، شرکت فولاد مبارکه به طور مستمر ناوگان 
حمل ونقل خود را مورد معاینه فنی و پایش قرار داده و با نوسازی ناوگان، به 
وسایل نقلیه سنگین و سبکی که آلایندگی آن ها خارج از محدوده مجاز باشد، 

اجازه فعالیت نمی دهد.
اقدامات انجام شده از سوی فولاد مبارکه درزمینه حفاظت از محیط زیست، 
کاهش آلاینده ها و ارتقای عملکرد زیست محیطی شرکت با سرمایه گذاری های 
کلان و برنامه ریزی مداوم مطابق با آخرین استانداردهای شرکت های فولادی 

اثربخش بوده و همچنان با قوت ادامه خواهد یافت.

گام های استوار فولاد مبارکه برای تحقق صنعت سبز 

رشد 30 درصدی تولید محصولات ویژه در فولاد مبارکه

ح کرد: رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران مطر

صرفه جویی ارزی 1.7 میلیارد دلاری 
در زنجیره فولاد

عضو کمیسیون صنایع مجلس:

واردات محصولات فولادی 
یم خلاف است که کمبود ندار

امام صادق )علیه السلام(:

میراث خدا از بنده مؤمنش
 فرزند صالحی است که برای او آمرزش بطلبد

رئیس هیئت اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران:

فولادسازان با وضع عوارض صادراتی 
10 تا 12 میلیارد دلار خسارت می بینند

دبیر شورای هم اندیشی مدیران گزینش استان اصفهان:

فولاد مبارکه یکی از مصادیق پیشرفت 
نظام جمهوری اسلامی است
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مدیرعامل گروه فولاد مبارکه
ح کرد:  در بازدید از فولاد سنگان مطر

ح شد: در همایش تجلیل از فعالان عرصه حمل و نقل مطر

معاون اقتصادی و مالی در پایان جلسه ارزیابی 
چهاردهمین دوره جایزه ملی مدیریت مالی ایران:

بهترین گنـدله تولیدی  کشور 
در شرکت فولاد سنگان تولید شود

برنامه ریزی فولاد مبارکه برای حمل 
8 میلیون و 500 هزار تن محصول تا 

پایان سال جاری

ارزیابان نبود هیچ گونه نقطه ابهام 
در عملکرد مالی سال ۱۴0۱ 
فولاد مبارکه را تأیید کردند

با هدف بی نیازی از واردات و ایجاد ارزش افزوده بیشتر  صورت گرفته است؛با هدف بی نیازی از واردات و ایجاد ارزش افزوده بیشتر  صورت گرفته است؛

»شما و فولاد«   
پل ارتباطی  کارکنان و مخاطبان فولاد مبارکه

ســامانه پیامکــی »شــما و فــولاد«  بــا شـــــماره 30003222 مؤثـــــرتر از همیــــشه به عنــوان پــل ارتباطی بــا مدیریت ســازمان، 

پیشــنهادها و انتقــادات ســازنده همــکاران گرامــی و مخاطبــان شــرکت فــولاد مبارکــه اســت. آمــاده انتقــال دیدگاه هــا، 

5هر هفته انعکاس ســؤالات و موضوعات خود و پاســخ مســئولان را در ســتون »شــما و فــولاد« خبرنامه فــولاد بخوانید.
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صرفه جویی ۸ میلیون مترمکعب آب در تهران
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران گفت: تعهد شرکت آب و فاضلاب استان تهران به صرفه جویی و ذخیره سازی ۸ میلیون مترمکعب 

آب در چهار ماه پایانی امسال از طریق مدیریت فشار در شبکه توزیع آب است.

رشد ۱۸ درصدی تجارت میان ایران و ترکیه
اداره آمار ترکیه از رشد ۱۸ درصدی تجارت این کشور با ایران در یازدهمین ماه سال ۲۰۲۳ خبر داد و کل تجارت دو کشور از ابتدای این سال را 

پنج میلیارد دلار اعلام کرد.

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
گسترش  سلیمانی،  سردار  شهید  خانواده  دیدار  در 
بیش ازپیش نام و یاد و خصوصیات این شهید را ناشی از 
کید کردند: مهم ترین  اخلاص شهید سلیمانی دانستند و تأ
نقش و خدمت این شهید بزرگوار، احیای جبهه مقاومت در 

منطقه بوده است.
رهبر انقلاب اسلامی در این دیدار که در آستانه چهارمین سالگرد 
کید بر اینکه مقاومتِ  شهادت شهید سلیمانی برگزار شد، با تأ
نزدیک به سه ماهه غزه به علت وجود جبهه مقاومت است، 
گفتند: شهید سلیمانی برای احیای جبهه مقاومت تلاش 
بسیاری کرد و این کار را با همان اخلاص و با تدبیر و عقل و اخلاق  

به پیش بُرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تمجید و تقدیر از تلاش های سردار 
قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه افزودند: باید خط تقویت جبهه 

مقاومت همچنان ادامه یابد.
در این دیدار که فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
و فرمانده نیروی قدس سپاه نیز حضور داشتند، خانم زینب 
سلیمانی گزارش کوتاهی از اقدامات فرهنگی و هنری انجام گرفته 
و هم چنین در دست اقدام، برای انتقال روحیات، منش و 

خصلت های شهید سلیمانی به نسل جوان، ارائه کرد.

درمحضر ولایت

خبر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

احیای جبهه مقاومت بزرگ ترین 
خدمت شهید سلیمانی

در فولاد مبارکه طی 9 ماه ابتدایی سال جاری علاوه 
بر تحقق ۱۰۱ درصدی برنامه تولید آهن اسفنجی و ۱۰۶ 
و ۱۰۸ درصدی برنامه تولید تختال و کلاف گرم، موفق 
به تولید 2 میلیون و 55 هزار تن محصولات ویژه شدیم که علاوه بر 
تحقق ۱۱۱ درصدی برنامه، رشد ۳۰ درصدی نسبت به مدت مشابه 

سال قبل دارد.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه ضمن اعلام این خبر گفت: طی دو 
سال اخیر، یکی از پنج راهبرد اصلی و پیشران های استراتژیک در نظام 
کثری و اقتصادی از  ارزش آفرین شرکت فولاد مبارکه بهره برداری حدا

ظرفیت های تولیدی موجود با تمرکز بر تولید محصولات ویژه است.
گرچه نواحی تولیدی شرکت به سقف  غلامرضا سلیمی تصریح کرد: ا
ظرفیت اسمی خود رسیده اند یا حتی بعضاً از ظرفیت اسمی خود عبور 
کرده اند، اما همچنان می توان از طریق افزایش بهره وری، با تجهیزات و 
خطوط موجود، تولیدات بیشتری داشت. این افزایش ظرفیت به افزایش 
کیفیت محصولات و تولید محصولات ویژه اختصاص  یافته؛ محصولاتی 

که برای سازمان و کشور ارزش افزوده بیشتری به همراه دارد.
کنون فولاد مبارکه به بهبود مستمر  وی گفت: از ابتدای بهره برداری تا
کیفیت محصولات خود توجه ویژه ای داشته و مشتریان زیادی از 
کم  محصولات این شرکت رضایت داشته اند؛ اما با توجه فضای رقابتی حا
بر اقتصاد جهانی، باید محصولاتی تولید کنیم که قابلیت رقابت در تمامی 

بازارهای بین المللی را نیز داشته باشند.

سلیمی افزود: واژه کیفیت در ادبیات فنی فولاد مبارکه چند بخش را در 
برمی گیرد. در بخش اول تولید انواع گریدها باید مطابق با استانداردهای 
جهانی صورت گیرد و به کیفیت 100 درصدی نزدیک شود. در این زمینه، 
بسیاری از گریدهای در حال تولید به لحاظ کیفی بر مدار شاخص 9۸ تا 99 
درصدی کیفیت قرار دارند. در بخش دوم این رویکرد، فولاد مبارکه توسعه 
سبد محصولات را دنبال می کند؛ به این معنی که با توجه به مطالعات 
بازار، سبد محصول خود را افزایش داده؛ یعنی مصمم تر شده است که با 
سنجش نیاز بازار، گریدهای جدیدی را که در حال حاضر وارداتی هستند 
در داخل کشور تولید کند. در این فرایند محصول تولیدشده را بارها و 
بارها مورد آزمایش و سنجش قرار می دهیم و تا رضایت کامل مشتری 
همچنان به بهبود کیفیت گرید جدید ادامه می دهیم تا مطمئن شویم 
نیاز به واردات آن به طور کامل رفع شده است. موضوع دیگر در توسعه 
سبد محصولات، تولید انبوه گریدهای ویژه است؛ محصولاتی که قبلاً 
به صورت آزمایشی و تجاری در شرکت تولید شده ؛ اما به هر دلیل، به لحاظ 
تناژ در حد و اندازه های تجاری نبوده است؛ به عنوان مثال، می توان 
به گریدهایی در تولید لوله های انتقال آب اشاره کرد؛ محصولاتی که 
کنون در 3 یا 4 پروژه بزرگ کشور ازجمله انتقال آب از دریای عمان  هم ا
به فلات مرکزی در حال استفاده است. همچنین گریدهای مربوط به 
تولید ورق موردنیاز برای لوله های انتقال نفت و گازترش که آن ها نیز 
ارزش افزوده زیادی دارد و فقط در مقطعی کوتاه در فولاد مبارکه برای 
پروژه ملی انتقال نفت گوره به جاسک در سال های 1399 و 1400 تولید 

شد؛ بنابراین مصمم هستیم تولید انبوه این گونه ورق های کاملاً خاص 
و با ارزش افزوده بالا را دنبال کنیم. نکته قابل توجه این است که امروزه 
دیگر کشورمان به هیچ عنوان به واردات این قبیل محصولات نیاز ندارد.

 وی گفت: سال گذشته در فولاد مبارکه 14 گرید جدید و امسال نیز تا اوایل 
دی ماه ۸ گرید جدید تولید شده است و بنا داریم تا پایان سال از عدد سال 

قبل عبور کنیم و طی دو سال به 20 گرید برسیم.
به گفته معاون بهره برداری فولاد مبارکه، این شرکت در گام سوم خود 
، کاهش ضایعات و افزایش راندمان را  برای ایجاد ارزش افزوده بیشتر
هدف گذاری کرده است؛ به این معنی که شرکت در گام نخست خود 
رسیدن به ظرفیت های کمّی شرکت را هدف گذاری کرده بود و از این  پس، 
بنا دارد با تمرکز بر ارتقای کیفیت محصولات، میزان بهره وری در کیفیت 
و راندمان محصول را افزایش دهد، زیرا کاهش ضایعات و افزایش کیفی 
محصولات ارزش افزوده زیادی برای سازمان و ذی نفعان ایجاد می کند. 
ضمن این که ارتقای کیفیت بر کاهش قیمت تمام شده محصول نیز 

تأثیر می گذارد.
وی خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه در نظر دارد تولید برخی از گریدهای قبل 
را به تولیدکنندگانی که به تازگی به جرگه فولادسازی کشور واردشده اند 
محول سازد و خود بر تولید گریدهای خاص تر که کشورهای کمتری در 

دنیا به توانایی تولید آن ها دست یافته اند متمرکز شود.
کید بر اهمیت راهبردهای جاری و ساری در فولاد مبارکه  سلیمی با تأ
تصریح کرد: بسیاری از مسئولان بلندپایه کشور که به فولاد مبارکه 

سفرکرده اند و از نزدیک عملکرد و راهبردهای این شرکت را دیده اند بر 
لزوم الگوبرداری سایر سازمان ها از فولاد مبارکه در بسیاری از زمینه ها 
کید کرده اند؛ به عنوان مثال، رویکرد فولاد مبارکه برای افزایش کیفیت و  تأ
کاهش ضایعات را به سایر سازمان ها نیز توصیه کرده اند که این امر مایه 
خرسندی است. بنابراین به جرئت می توان گفت امروزه فولاد مبارکه در 
بسیاری از زمینه ها ازجمله تمرکز بر کیفیت، کاهش ضایعات، خودتأمینی 
انرژی، استفاده بهینه از منابع آب، تولید محصولات خاص، نقش 
کثری در سهم تولید ناخالص ملی و پرداختن به مسئولیت های  حدا

اجتماعی پیشران و پیشگام است.
وی گفت: امروز فولاد مبارکه می تواند بسیاری از محصولاتی را که روزی 
از کشور با خروج ارز از کشور وارد می شدند در داخل تولید کند و این 
دستاورد مرهون زحمات تمامی کارکنان، شرکت های سازنده داخلی 
کز علمی تحقیقاتی است که در بالاترین سطح برای اجرای این  و مرا
راهبردها هم قدم شدند. به خاطر داشته باشیم روزی فولادهای 
زنگ نزن را از خارج از کشور وارد می کردیم؛ اما امروز در فولاد مبارکه با همان 
تجهیزات موجود، توانسته ایم با اتکا به دانش فنی همکاران و عوامل 
یادشده، تولید فولادهای موردنیاز برای ورق زنگ نزن و ورق های دوفازی 
را در داخل کشور امکان پذیر کنیم و امیدواریم با وارد مدار شدن خط  نورد 

گرم شماره 2، تولید انبوه این گونه ورق ها نیز آغاز شود.
وی در بخش پایانی سخنان خود از تولید بسیاری از محصولات خاص و 

وارداتی دیگر در فولاد مبارکه طی 3 سال آینده خبر داد.

رشد 30 درصدی تولید محصولات ویژه در فولاد مبارکه
با هدف بی نیازی از واردات و ایجاد ارزش افزوده بیشتر صورت گرفته است؛

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار خانواده شهید سردار سلیمانی 
تصریح کردند:

سردار محمد امام قلی 
از هم رزمان سردار شهید حاج قاسم سلیمانی

امروز جنگ اقتصادی از اهمیت 
بسیار زیادی برخوردار است

سردار محمد امام قلی از هم رزمان سردار شهید حاج 
قاسم سلیمانی در جریان بازدید از فولاد مبارکه و در مصاحبه 
با خبرنگار فولاد گفت: امروز جنگ اقتصادی از اهمیت بسیار 

بالایی برخوردار است.
کید بر اینکه فرهنگ شهادت یک فرهنگ زنده است  وی با تأ
گفت: شهید حاج قاسم سلیمانی یک مکتب است؛ داعش 
هدفی جز نابودی و کشتار انسان ها نداشت و به بی رحمانه ترین 
شکل ممکن مردم بی گناه را از بین می برد و سردار سلیمانی با 
زیرکی خاصی اهداف داعش را پیش بینی و با این تشکیلات 

مبارزه می کرد.
سردار امام قلی اتخاذ تدابیر راهگشا در حوزه های سیاسی و 
گی های بارز  نظامی و برقراری ارتباط مؤثر با مردم را ازجمله ویژ
سردار شهید قاسم سلیمانی دانست و گفت: ایشان با همین 
ویژگی ها توانست فرهنگ مقاومت را میان مردم کشورهای عراق 
و سوریه نهادینه کند. داعش با هدف ضدایرانی و ضدشیعه 
سازماندهی شد و سردار سلیمانی با روحیه خط شکنی و مردانگی 

خود با این تشکیلات مقابله کرد و آن ها را شکست داد.
کید بر اهمیت ادامه راه سردار سلیمانی خاطرنشان کرد:  وی با تأ

این مهم با الگوگیری از اخلاص این مرد بزرگ قابل تحقق است.
هم رزم شهید سلیمانی با بیان اینکه صنعت پیشانی اقتصاد و 
توسعه هر کشور است افزود: امروز جنگ اقتصادی از اهمیت 
بسیار بالایی برخوردار است؛ به همین دلیل رهبر معظم انقلاب 

کید داشته اند. اسلامی نیز بارها بر این امر تأ

سردار محمد امام قلی، همرزم سردار شهید حاج قاسم سلیمانی:

مهدی کویتی گفت:  در جلسه ارزیابی چهاردهمین دوره جایزه ملی مدیریت مالی ایران، ارزیابان مربوطه فرایندهای مالی فولاد 
مبارکه را از زاویه دیگری مورد نقد و بررسی قرار دادند و نتایج آن منجر به اصلاح فرایندها و امور مالی این شرکت، به ویژه در مباحث 

کنترل های مالی و کنترل های داخلی خواهد شد.

وی افزود: ارزیابی جایزه ملی مدیریت مالی، سند افتخاری برای حوزه مالی هر سازمان به حساب می آید، زیرا نقاط ضعف و قوت حوزه مالی سازمان ها را 
به تفکیک و براساس نوع فعالیت نشان می دهد تا سازمان مربوطه برای انجام اقدامات لازم جهت رفع موانع و کمبودها در مسیر دست یابی به اهداف 

و استراتژی های حوزه های مالی هدایت شود.
به گفته معاون اقتصــادی و مالی شــرکت، فــولاد مبارکــه اظهارنامــه چهاردهمیــن دوره جایزه ملــی مدیریت مالــی ایــران را در آبان ماه ســال جاری 
بــرای دبیرخانــه دائمی ایــن جایزه ارســال کــرد کــه پــس از بررســی های لازم، جهــت رفع نقــاط ابهام و پاســخ بــه پرســش های تخصصی، جلســه ای 
بــا حضــور ارزیابــان ایــن جایــزه و کارشناســان مالــی شــرکت برگــزار و موضوعــات مربوطــه مطــرح گردیــد؛ ســپس نــکات و ابهامــات در ایــن خصــوص 

برطــرف شــد.
عملکرد مالی  فولاد مبارکه در سال ۱۴۰۱ با سال های قبل از آن قابل مقایسه نیست

وی خاطرنشــان کــرد: مــدل اجــرای فرایندهــای مالــی، عملکــرد مالــی در ســال 1401، ســودآوری و کیفیــت گزارش هــای مالــی شــرکت فــولاد مبارکــه 
گی هایــی بــود کــه نظــر ارزیابــان چهاردهمیــن دوره جایــزه ملــی مدیریــت مالــی ایــران را بــه خــود جلــب کــرد؛ بــه اذعــان ایــن ارزیابــان،  ازجملــه ویژ
عملکــرد مالــی شــرکت فــولاد مبارکــه در ســال 1401 بــا ســال های قبــل از آن قابل مقایســه نیســت و هیــچ نقطــه ابهامــی در آن وجــود نــدارد. ایــن 
اظهارنظرهــا در حالــی اعــلام شــده کــه صورت هــای مالــی فــولاد مبارکــه طــی یــک مــاه گذشــته زیــر ذره بیــن ارزیابــان قــرار گرفــت و جزئیــات آن نیــز 

ــد. ــی ش بررس
گفتنی است مراسم اعطای جایزه ملی مدیریت مالی ایران در چهاردهمین دوره قرار است با حضور مقامات و مدیران سازمان های بزرگ کشور در دی ماه 

سال جاری برگزار شود.

یابان نبود هیچ گونه نقطه ابهام در عملکرد مالی سال 1401 فولاد مبارکه را تأیید کردند ارز
معاون اقتصادی و مالی در پایان جلسه ارزیابی چهاردهمین دوره جایزه ملی مدیریت مالی ایران:

محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل گروه فولاد مبارکه، 
روز پنج شنبه ۱4 دی ماه، در جریان بازدید از شرکت 
ح های توسعه در دست اجرای  فولاد سنگان و طر
این شرکت، در جمع اعضای هیئت مدیره فولاد مبارکه، مدیرعامل، 
معاونان و مدیران فولاد سنگان، ضمن تقدیر از تلاش جهادگونه 
کسب  گفت: باتوجه به عملکرد خوب و  کارکنان فولاد سنگـان 
افتخارات مختلف و همچنین محسوس بودن روند رشد این شرکت، 
امیدواریم با تداوم این روند، بهترین گنـدله تولیدی در کشور متعلق 

به شرکت فولاد سنگان باشد.
 وی گفت: همان طور که هدف اصلی فولاد مبارکه تبدیل  شدن به الگوی 
ملی بنگاه داری است، شرکت های گروه نیز باید در این مسیر حرکت 

کنند. باید با تلاش روزافزون و انضباط کاری در کلیه سطوح و البته آموزش 
کارکنان و فرهنگ سازی، زمینه بهره وری بیشتر را فراهم آوریم.

وی ارتقای سطح کیفی محصولات را یکی دیگر از اهداف گروه فولاد مبارکه 
که فولاد سنگان تأمین کننده اصلی مواد اولیه این  برشمرد و گفت: ازآنجا
شرکت است و در آینده میزان تأمین مواد اولیه موردنیاز فولاد مبارکه از 
شرکت فولاد سنگان افزایش خواهد یافت، برنامه ریزی بر افزایش کیفیت 
محصولات باید با تمرکز بیشتری انجام شود و بهترین گنـدله تولیدی در 
کشور در شرکت فولاد سنگان تولید شود. ازاین رو انتظار می رود طی سه تا 
شش ماه آینده به این هدف دست پیدا کنیم و با افزایش کیفیت محصول 
تولیدی نسبت به قبل و استفاده از ظرفیت های موجود، محدودیت ها را 
کاهش دهیم و با مدیریت هدفمند مسیر تحقق اهداف را هموار سازیم.

کید کرد: علی رغم محدودیت ها با مدیریت و برنامه ریزی دقیق  طیب نیا تأ
و صحیح، کسب رکوردهای بهتر قطعاً دست یافتنی است. ضمن اینکه 
با توجه به محدودیت انرژی در این بازه زمانی، اولویت با حمل محصول 
تولیدی برای دست یابی به رکوردهای فروردین و اردیبهشت ماه سال 

آینده خواهد بود.
همکاری با دستگاه ها و ارتباط با مسئولین ذی ربط برای 

حل مشکلات حمل ونقل
وی در ادامه با اشاره محدودیت های حمل ریلی در منطقه، بر اهمیت 
همکاری با دستگاه ها و ارتباط با مسئولین ذی ربط برای حل مشکلات 

کید کرد. حمل ونقل تأ
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه با نگاه تخصصی به مباحث نوآوری گفت: 
کارهای نوآورانه و فناورانه، همچون طرح توسعه کارخانه 2.5 میلیون 
تنی کنسانتره سازی هماتیتی فولاد سنگان را می توان به عنوان یک طرح 
مهم به گروه پیشران کشور ببریم و با این رویکرد و البته با تلاش روزافزون 

می توان زودتر از برنامه تدوین شده، آن را راه اندازی کرد.
طیب نیا، ضمن ارزیابی شرایط فولاد کشور، آهن اسفنجی را نیاز آینده 
صنعت فولاد کشور و فولاد مبارکه برشمرد و تصریح کرد: با اقدامات مؤثر 
در این حوزه که یکی از حلقه های اصلی در زنجیره فولاد است می توان 
سودآوری بیشری را برای سهام داران، ذی نفعان گروه و در نهایت برای 

اقتصاد جامعه و کشور به ارمغان آورد.
علاوه بر مباحث اقتصادی مباحث مربوط به 

محیط زیست و حرکت در مسیر صنعت سبز جزو استراتژی های 
گروه فولاد مبارکه است

کید بر اهمیت صیانت از محیط زیست خاطرنشان  وی در پایان ضمن تأ
کرد: علاوه بر مباحث اقتصادی، مباحث مربوط به محیط زیست و 
حرکت در مسیر صنعت سبز جزو استراتژی های گروه فولاد مبارکه است و 

فولاد سنگان به عنوان شرکتی منضبط با برنامه ریزی دقیق در این حوزه 
کنون نیز در سطح خوبی دارد باز ارتقا  می تواند استانداردهایی را که هم ا
دهد و با انجام پروژه های متناسب و مرتبط با این استانداردها، به عنوان 

الگوی صنعت در این حوزه به این مهم دست یابد.

مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در بازدید از کارخانجات مجتمع 
اپال پارسیان سنگان:

چشم انداز روشنی برای  آینده کارخانجات مجتمع اپال 
پارسیان سنگان قابل تصور است

به گزارش واحد اطلاع رسانی و تبلیغات روابط عمومی مجتمع اپال 
پارسیان سنگان، محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، 
همچنین به همراه مدنی فر مدیرعامل اپال پارسیان سنگان و علی امرایی 
مدیرعامل شرکت فولاد سنگان از کارخانجات تولید کنسانتره و گندله 

این مجتمع بازدید کرد.
وی ضمن ابراز خرسندی از عملکرد مجتمع اپال پارسیان افزود: باتوجه به 
اقدامات انجام شده در مجتمع اپال چشم انداز روشنی برای آینده این 

کارخانه قابل تصور است.
در جریان این بازدید، مدیرعامل شرکت اپال پارسیان سنگان ضمن 
معرفی واحدهای مختلف تولیدی مجتمع، مهم ترین دستاوردها و 

ظرفیت های شرکت را بیان کرد.
وی در ادامه با اشاره به نام گذاری سال به عنوان سال »مهار تورم؛ رشد 
تولید« تصریح کرد: مجتمع صنعتی و معدنی اپال پارسیان سنگان علاوه 
بر دست یابی به دستاوردهای بزرگ صنعتی و معدنی در مسئله رفع 
وابستگی به کشورهای خارجی و همچنین مسئله مهم اشتغال زایی 

مستقیم و غیرمستقیم در منطقه، نقش بسزایی داشته است.

بهترین گنـدله تولیدی کشور در شرکت فولاد سنگان تولید شود
مدیرعامل گروه فولاد مبارکه در بازدید از فولاد سنگان مطرح کرد:
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لزوم نوسازی ناوگان ماشین آلات معدنی با مدیریت واردات و ارتقای توان ساخت داخل
نشست تخصصی »عارضه یابی فرسودگی ناوگان ماشین آلات معدنی و ارائه پیشنهادهای سیاستی در راستای نوسازی آن« با جمعی از مدیران و 

پژوهشگران در مؤسسه مطالعات و پژوهش های بازرگانی برگزار شد.

حمایت ۱۰۰ درصدی یک صندوق دولتی از صنایع کوچک
مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع کوچک گفت: با تصویب هیئت وزیران و در راستای حمایت از صنایع کوچک و تسهیل فرایند 

ارائه خدمات صندوق به متقاضیان، پوشش ضمانت نامه های اعتباری صندوق از ۷۰ به ۱۰۰ درصد اصل تسهیلات افزایش یافت.

 خـبــــــــــــــــــر      

فولاد مبارکه یکی از مصادیق پیشرفت نظام جمهوری اسلامی است
به مناسبت ۱5 دی ماه، سالروز صدور فرمان حضرت 
گزینش،  امام خمینی )ره(، مبنی بر تشکیل نهاد 
شورای هم اندیشی مدیران گزینش استان اصفهان با 
حضور مدیران گزینش نهادها، ارگان ها و دستگاه های اجرایی استان 

اصفهان، به میزبانی فولاد مبارکه برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این جلسه که روز سه شنبه 12 دی ماه، 
در محل برگزاری همایش های مرکز تحقیقات فولاد مبارکه برگزار شد، 
حجت الاسلام مرجوی، دبیر شورای هم اندیشی مدیران گزینش استان 
اصفهان و مدیر هسته گزینش استانداری ضمن تبریک ایام ولادت 
حضرت فاطمه زهرا )سلام الله علیها( و روز زن و همچنین تشکیل نهاد 
گزینش به فرمان حضرت امام خمینی )ره( و عرض تسلیت به مناسبت 
سالروز شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی تصریح کرد: شهید سلیمانی 
در واقع یکی از اسطوره های ارزشمند نظام مقدس جمهوری اسلامی 
بوده و هست و همه می دانیم که کارایی شهید سلیمانی بیشتر از سردار 

سلیمانی است و نام و راه او همچنان زنده است.
کم بر این  مدیریت جهادی، انقلابی و صحیح حا

صنعت بسیار ارزشمند است
وی با بیان اینکه فولاد مبارکه یکی از مصادیق پیشرفت نظام جمهوری 
کم بر این  اسلامی است، گفت: مدیریت جهادی، انقلابی و صحیح حا
صنعت بسیار ارزشمند است که منجر به تعالی و رشد اقتصاد کشور 

خواهد شد.
حجت الاسلام مرجوی در خصوص اهمیت تبیین دستاوردهای نظام 
گاهی  اظهار داشت: برگزاری اردوهای راهیان پیشرفت در راستای آ
آحاد مختلف جامعه از فعالیت ها و دستاوردهای صنعت کشور، به ویژه 

صنایعی همچون فولاد مبارکه، امری ضروری است.
به گفته دبیر این شورا، جلسه هم اندیشی گزینش گران استان اصفهان هر 
دو ماه یک بار با حضور مدیران، رابطین و نمایندگان گزینش دستگاه های 
اجرایی استان اصفهان در راستای بررسی و هماهنگی بیشتر روند 
فعالیت ها برگزار می شود. مجموعه هسته های گزینش استان اصفهان 
یک خانواده  اند و از طریق برگزاری نشست های هم اندیشی با یکدیگر 
مرتبط می شوند؛ به گونه ای که در بهبود روند گزینش یکدیگر را یاری 
می کنند تا این امر مهم به بهترین شکل ممکن در همه سازمان ها انجام 
شود. وظیفه نهاد گزینش این است که بین نیروهای انسانی، بهترین ها 
گر احیاناً ضعف یا نقصانی  را برای هر مجموعه و سازمان انتخاب کند و ا

وجود دارد، آن را برطرف سازد.
فولاد مبارکه یکی از ارکان مهم اقتصادی کشور

وی از نیروی انسانی به عنوان مهم ترین ظرفیت هر مجموعه یاد و اضافه 
کرد: این ظرفیت نیازمند محافظت و دقت عمل است و نهاد گزینش 
بهترین جایگاهی است که می تواند این ظرفیت را برای نظام مقدس 
گر مشکلات و کمبودهایی وجود  جمهوری اسلامی ایران حفظ کند و ا
دارد، بتواند آن ها را به ویژه در نقاط مهمی همچون شرکت فولاد مبارکه، 

به عنوان یکی از ارکان مهم اقتصادی کشور رفع سازد.
حجت الاسلام مرجوی خاطرنشان کرد: چنانچه نیروی انسانی هر 
سازمان ضعف یا کوتاهی داشته باشد، کل آن سازمان و حتی کل کشور 
گر نیروی انسانی هر سازمان دارای توانمندی  آسیب می بیند و در مقابل ا
و انگیزه باشد و در تراز معیارهای جمهوری اسلامی قرار گیرد، نه تنها از 

خسارت های احتمالی در این حوزه جلوگیری می کند، بلکه به رشد و 
تعالی کشور منجر می شود.

معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه:
عزم ما به مأموریتی که برای تحقق گزینش صحیح افراد بر عهده 

داریم جزم است

در این جلسه، معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی شرکت فولاد 
مبارکه نیز گفت: شناخت و گزینش انسان ها بهترین رکن اجرایی در 
صحنه فعالیت ادارات، سازمان ها و نهادها و مهم ترین نقش هسته های 

گزینش در کشور است.
علیرضا کاظمی با بیان اینکه امروزه گزینش از جهاتی اهمیت خود 
را بیش ازپیش نمودار ساخته است، گفت: تغییر نسل ها، تفاوت در 
نگرش ها، عادی سازی و ساده انگاری برخی ناهنجاری ها، همه و همه 
سبب شده تا کار مسئولان گزینش سازمان ها و نهادها در برگزیدن و 
انتخاب انسان هایی که بتوانند مأموریت های بزرگ را در چرخه حکمرانی 
کشور به انجام برسانند قدری دشوار کرده است؛ به طوری که این موضوع 
کم بر گزینش، به سخت تر شدن کار  در کنار نامناسب بودن قوانین حا
می انجامد. اتفاق خوب این است که عزم ما به مأموریتی که برای تحقق 
گزینش صحیح افراد بر عهده داریم جزم است؛ باید در چنین جلسات 
هم اندیشی جهت تقویت عملکرد خود بکوشیم و نگاه های جدید در 

حوزه اجرایی گزینش را به یکدیگر بیاموزیم.
فولاد مبارکه در حوزه مسئولیت های اجتماعی به بلوغ 

کامل رسیده
وی عنوان کرد: فولاد مبارکه مولود انقلاب اسلامی است و گام اول خود را 
همگام با انقلاب اسلامی برداشته است. امروز نیز در گام دوم با ورود به 

سی ساله دوم، باید حرکت های بزرگی را رقم بزنیم.
 کاظمی با بیان اینکه امروز فولاد مبارکه سهم 33 درصدی از تولید فولاد 
کشور را بر عهده دارد و بزرگ ترین تولیدکننده ورق فولادی در جنوب شرق 
آسیا و شمال آفریقاست، گفت: این شرکت در کنار هلدینگ خلیج فارس 
بالاترین ارزش سهم بازار را با نزدیک به 500 همت داراست. فولاد مبارکه 
سهم 1.5 درصدی در تولید ناخالص ملی و در حوزه صنعت سهم 6.5 
درصدی دارد. این مجموعه در زنجیره تأمین خود 2500 تأمین کننده 
خدمات و کالا و همکار بیش از 1000 کارخانه و کارگاه است. امروز فولاد 
مبارکه را صرفاً یک کارخانه تلقی نمی کنیم، بلکه به وسعت ایران اسلامی 
می دانیم و آن را به سمت خلق ارزش حرکت می دهیم. امروز فولاد 
مبارکه جایگاه اول را میان 100 سازمان برتر کشور دارد و موفق به دریافت 
جایزه پایداری با نشان پنج ستاره شرکت های عضو انجمن جهانی فولاد 
شده است. چشم انداز افق 1410 فولاد مبارکه این است که در جمع 20 
کثری  شرکت فولاد جهان قرار گیرد. گروه فولاد مبارکه با استفاده حدا
از تمامی ظرفیت ها، سهم 45 درصدی در تولید شمش فولادی کشور 
دارد. کامل بودن زنجیره تولید یکی از مهم ترین وجوه تمایز فولاد مبارکه 
کنون 142  از دیگر شرکت هاست. فولاد مبارکه از ابتدای راه اندازی تا
میلیون تن محصول در بازارهای داخلی و خارجی توزیع کرده است. 
این شرکت در دولت سیزدهم فعالیت های بزرگی را آغاز کرده و در همین 
دولت آن ها را به نتیجه رسانده است. ما در حال حرکت به سمت تولید 

محصولات ویژه و خاص هستیم. فولاد مبارکه امروز برای تولید هر تن 
فولاد، تنها 2.2 مترمکعب آب مصرف می کند و مدلی از اقتصاد چرخشی 
را با سرمایه گذاری در بازچرخانی آب عملیاتی کرده است. این شرکت در 
حوزه مسئولیت های اجتماعی به بلوغ کامل رسیده و با تغییر رویکردهای 

خود، اقدام به اشتغال زایی در مناطق کم برخوردار و محروم کرده است.

مدیر گزینش شرکت فولاد مبارکه:
کارآمد،  مهم ترین سرمایه هر سازمان نیروهای انسانی 

توانمند، با اشتیاق، مقید و با وجدان کاری آن سازمان است

محسن طبیعی، نیز در این جلسه اظهار داشت: میزبانی فولاد مبارکه 
از جلسه شورای هم اندیشی مدیران گزینش استان اصفهان منجر به 
شناخت بیشتر مدیران هسته های گزینش دستگاه های اجرایی استان 
اصفهان از اهمیت فعالیت فولاد مبارکه می شود. گزینش گران در جایگاه 
مهمی در سازمان ها قرار دارند و باید مطلع باشند که در صنایع مهم و 

مادر کشور چه اتفاقات بزرگی در حال تحقق است.
کید بر اینکه مهم ترین سرمایه هر سازمان تجهیزات آن سازمان  وی با تأ
نیست، بلکه نیروهای انسانی کارآمد، توانمند، با اشتیاق، مُقید و با 
وجدان کاری آن سازمان است، گفت: بنابراین هرچه فرایند جذب و 
استخدام نیروی انسانی در هر سازمان با دقت بهتر و بیشتری صورت 
گیرد، نیروی انسانی جذب شده از تمامی جوانب غنی تر و کارآمدتر خواهد 

بود و آن سازمان را بالنده تر خواهد کرد.
به گفته مدیر گزینش شرکت فولاد مبارکه، »گزینش« یکی از مهم ترین ارکان 
فرایند جذب و استخدام در هر سازمان است؛ در نظام مقدس جمهوری 
اسلامی، اعتقادات و تقید به آرمان های انقلاب اسلامی، پایبندی به 
انضباط کاری و تعهد به انجام کار از اصول مهمی است که در گزینش 
متقاضیان استخدام در کلیه سازمان ها باید در نظر گرفته شود تا مسیر 
صحیحی برای جذب جوانان نخبه و سالم کشور هموار گردد و بهترین ها 
انتخاب شوند؛ در این صورت است که یک سازمان به تعالی می رسد و با 

چالش های کمتری در حوزه نیروی انسانی مواجه می شود.
کید کرد: جایگاه گزینش به گونه ای است که حضرت امام خمینی  وی تأ
)ره( در ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی و در زمانی که کمتر به این موضوع 
کید داشتند و فرمان تشکیل این  اهمیت داده می شد، بر این امر مهم تأ
نهاد ارزشمند را صادر فرمودند؛ همچنان که مقام معظم رهبری نیز در 
سخنانی می فرمایند: »در تشخیص ها، در گزینش اشخاص و در گزینش 
مسئولان، باید خدا را در نظر بگیرید، گزینش باید گزینش هوشمندانه، 

عالمانه و دقیق باشد«.
محسن طبیعی گفت: البته جوانان عزیز ایران اسلامی عموماً جوانانی 
ک هستند؛ اما گاهی در عرصه رقابت ها  نخبه، مقید، متعهد، سالم و پا
برای استخدام و جذب آنان در سازمان ها، برخی از ملاحظات در نظر 

گرفته می شود تا بهترین ها انتخاب شوند.
وی خاطرنشان کرد: شرکت فولاد مبارکه پس از برگزاری بزرگ ترین آزمون 
استخدامی در صنعت کشور، فرایند جذب بیش از هزار و 100 نفر از جوانان 
را براساس برنامه ریزی های انجام شده اعم از برگزاری طب صنعتی، نظام 
شایستگی و گزینش در دستور کار خود قرار داد که انجام این فرایند در این 

ابعاد، تجربه گران بهایی برای کشور است.
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دبیر شورای هم اندیشی مدیران گزینش استان اصفهان:

حجت الاسلام مرجوی
 دبیر شورای هم اندیشی مدیران گزینش استان اصفهان

 و مدیر هسته گزینش استانداری

علیرضا کاظمی 
معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه

محسن طبیعی
مدیر گزینش شرکت فولاد مبارکه

در آستانه میلاد باسعادت حضرت فاطمه زهرا )س( 
آیین باشکوه بزرگداشت مقام مادر و روز زن با حضور 
جمع کثیری از بانوان شاغل و بازنشسته گروه فولاد 

مبارکه و تعدادی از معاونان و مدیران شرکت برگزار شد.
 به گزارش خبرنگار فولاد، در این آیین که با برنامه های متنوعی همراه بود، 
علیرضا کاظمی، معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه، 
طی سخنانی ضمن گرامیداشت مقام مادر و روز زن گفت: تمامی کارکنان 
فولاد مبارکه برای انجام کارهای بزرگ در این شرکت برانگیخته شده اند و 
در این راستا بر این باوریم که مقدمه انجام کارهای بزرگ حرکت است و 
مقدمه حرکت، داشتن انگیزه های درونی است و تشکیل دهنده انگیزه 
درونی نیز عزت نفس و خودباوری است؛ ازاین رو باید این موضوع را نزد 

تک تک کارکنان تقویت کنیم.
کید بر اینکه در مسیر تعالی سازمان قطعاً نیازمند رسیدن به  وی با تأ
گر درون همه ما عزت نفس شکوفا  خودباوری هرچه بیشتر هستیم، گفت: ا

شود، حتماً به سمت شکل گیری اتفاقات خوب حرکت خواهیم کرد.
برای تسریع حرکت فولاد مبارکه به خودباوری، برانگیختگی 

و شکوفایی بیشتری نیازمندیم
کاظمی در ادامه سخنان خود با اشاره به آیات قرآن کریم، در زمینه درباره 
عزت نفس نزد مؤمنان تصریح کرد: با عنایت به فرمایشات الهی درمی یابیم 
که عزت نفس نزد بانوان خودباور بسیار بیشتر است. ازاین رو نباید 
نگاه ما در سازمان صرفاً به موقعیت های ساختاری و سازمانی متوقف 
شود که این نگاه مادی به خودمان است، بلکه باید نگاهمان از جنس 

خودبرانگیختگی و شکفتن از درون باشد. بنابراین برای تسریع حرکت 
فولاد مبارکه به خودباوری، برانگیختگی و شکوفای بیشتری نیازمندیم.

معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی فولاد مبارکه در بخش دیگری از 
سخنان خود به اهمیت کارگروهی و تیم سازی اشاره کرده گفت: مطالعات 
در حوزه انسان شناسی نشان می دهد که بانوان در حوزه کاری خود 
به مراتب انعطاف پذیرتر از مردان و موازی اندیش هستند که این یک 
هنر است. آن ها می توانند چند کار هم زمان را با هم انجام دهند؛ ازاین رو 
بانوان شاغل در شرکت باید قدرت و ظرفیت های درونی خود را شناسایی 
کنند و با استفاده از این ظرفیت ها سازمان را در نظم بیشتر همراهی کنند.
وی با بیان اینکه فولاد مبارکه در راهبردهای خود مسیری ماندگار برای 
خلق آینده بهتر را هدف گذاری کرده است، گفت: بهترین روش برای 
خلق آینده بهتر روش مادرانه است و کسانی می توانند در این مسیر 
بهتر حرکت کنند که از جنس زن یا مرد، منش مادرانه داشته باشند. به 
این معنا که مالکیت یک فعالیت را از آن خود بدانند. باید اذعان داشته 
باشیم که مادران اساساً آینده نگرند و در مسیر وظایفی که به آن ها محول 
شده به شدت ساعی و بلندهمت اند؛ بنابراین در مسیر تعالی سازمانی 
هرچه بیشتر به وحدت رویه در تفکرها و روش ها نیاز داریم و معتقدیم 
شکل گیری نگرش مادرانه در تمامی افراد سازمان است که می تواند آینده 
شکوهمندتر فولاد مبارکه را متضمن شود و بانوان شاغل در گروه فولاد 

مبارکه می توانند نقش مؤثری در این زمینه ایفا کنند.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این آیین در راستای تجلیل هرچه بیشتر از 

مقام مادر از مادران شاغل دارای سه فرزند در شرکت  نیز قدردانی شد.

برگزاری آیین بزرگداشت 
مقام مادر و روز زن در فولاد مبارکه

گزارش خبرنگار فولاد به نقل از ایراسین، بهرام  به 
سبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران ضمن اشاره 
به نقش نهضت بومی سازی در کاهش ارزبری در تولید فولاد، 
اظهار کرد: از سال ۱۳9۷ که نهضت بومی سازی و بهره برداری 
کثری از توان ساخت داخل در زنجیره فولاد با قوت و  حدا
کاهش  بری تولید فولاد  ارز همت مضاعفی دنبال شد، 
قابل ملاحظه ای یافته و با بیش از ۶۰ درصد کاهش به ۶5 دلار 

به ازای هر تن رسیده است.
رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران خاطرنشان کرد: یکی 
از بارزترین جلوه گاه های این دستاورد، جشنواره و نمایشگاه 
ملی فولاد است که هرساله به متولی گری انجمن تولیدکنندگان 
فولاد و حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، 
وزارتخانه های صمت و علوم و سازمان ایمیدرو برگزار می شود و 
طی آن شرکت های بزرگ فولادی و معدنی فرصت های ساخت 
داخل خود را ارائه می کنند و شرکت های دانش بنیان نیز به ارائه 
توانمندی های خود می پردازند تا با به هم رسانی این دو، از توان 

ساخت داخل بهره بیشتری برده شود.
وی از برگزاری میز تعمیق ساخت داخل در این رویداد خبر 
داد و گفت: در جشنواره امسال نیز همچون دوره های گذشته 
میز تعمیق ساخت داخل در زنجیره فولاد با انعقاد قراردادها و 
تفاهم نامه هایی بین شرکت های بزرگ این زنجیره و شرکت های 
دانش بنیان برگزار می شود که میزان صرفه جویی ارزی این 
قراردادها در طی چهار دوره قبلی جشنواره حدود 1.۷ میلیارد 

دلار برآورد می شود.
گفتنی است که پنجمین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران 

از 19 تا 21 دی ماه سال جاری در برج میلاد تهران برگزار می شود.

خبر کوتاه

صرفه جویی ارزی ۱.۷ میلیارد دلاری 
در زنجیره فولاد

رئیس هیئت اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران:

فولادسازان با وضع عوارض صادراتی ۱۰ تا 

۱2 میلیارد دلار خسارت می بینند

به گزارش خبرنگار فولاد به نقل از ایراسین، نادر سلیمانی 
رئیس هیئت اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد  ایران، با اشاره 
به زیان سنگین فولادی ها از وضع عوارض صادراتی اظهار کرد: 
با توجه به شرایطی که در کشور وجود دارد، می توان گفت 
وضع این عوارض برای دولت سودی ندارد و در واقع 
بزرگ ترین متضرر این عملکرد، دولت خواهد بود. همچنین 
پس از دولت، فولادسازان بزرگ نیز بیشترین ضرر و زیان را 

تجربه خواهند کرد.
وی در ادامه اضافه کرد: در کشور به طور نسبی 13 تا 14 میلیون تن 
تولید فولاد متوقف شده که در سال جاری حدود 10 تا 12 میلیارد 
دلار برای کشور و فولادسازان خسارت در پی خواهد داشت. در 
حال حاضر، در صنعت فولاد 45 میلیون تن ظرفیت تولید داریم؛ 
اما به دلیل مشکلات گاز و برق و وضع عوارض صادراتی روند تولید 

بسیار آرام حرکت می کند.
رئیس هیئت اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد معتقد است 
در پایان سال جاری تولید فولاد کشور به حدود 33 میلیون 

تن برسد.
گفته نماند که این آمار و ارقام در مقایسه  سلیمانی تصریح کرد: نا
با سال گذشته بررسی شده و براساس طرح افق 1404 برنامه ریزی 
که طبق برنامه سال آینده باید به تولید 55 میلیون  نمی شود؛ چرا
تن فولاد برسیم و این در حالی است که تولید بالفعل کنونی 33 

میلیون تن است.
وی با بیان اینکه برنامه ریزی ها در خصوص قطعی گاز فولاد به 
انجمن تولیدکنندگان ابلاغ شده است، گفت: به نظر می رسد 
انرژی  محدودیت  برای  برنامه ریزی ها  و  دستورالعمل ها 
فولادسازان صورت گرفته و طبق شواهد، احتمالاً قطعی ها 

نسبت به سال گذشته کاهش یابد.

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران مطرح کرد:
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تمرکز اتحادیه اروپا بر پروژه های جدید تولید فولاد اروپا 
با هدف استفاده از بیش از 2۰ میلیون تن آهن اسفنجی در 
واحدهای تولید با استفاده از سوخت انرژی گاز طبیعی و 
هیدروژن تا سال 2۰۳۰، ممکن است منابع موجود تأمین گندله 
سنگ آهن را تحت فشار قرار دهد و شرکت ها را وادار به 
استفاده از روش های نوآورانه به منظور جبران کمبود آهن 
اسفنجی کند؛ بر همین اساس ممکن است هدف گذاری این 
اتحادیه برای افزایش عرضه فولاد با آلایندگی پایین با تأخیر در 

روند اجرا مواجه شود.
به گزارش خبرنگار فولاد به نقل از »فلزات آنلاین«، مؤسسه 
»S&P Global« اعلام کرد به کارگیری آهن اسفنجی در کوره های 
 ArcelorMittal«، »Salzgitter«،« قوس الکتریکی که شرکت های
Voestalpine«« و سایر شرکت های دیگر در آلمان، سوئد، اسپانیا 
و سایر کشورهای اروپایی قصد دارند از آن استفاده کنند نیازمند 
30 میلیون تن گندله با خلوص و عیار پایین در سال برای تولید 20 
گرچه پروژه های زیادی  میلیون تن سالانه آهن اسفنجی است؛ ا
دراین رابطه در دسترس بررسی قرار دارد و هنوز تصمیم نهایی 
در خصوص سرمایه گذاری و بودجه نهایی آن ها گرفته نشده؛ 
اما ممکن است در دهه آینده، راه اندازی واحدهای تولید آهن 

اسفنجی با افزایش روبه رو شود.
در حالی که ممکن است دسترسی به گندله سنگ آهن برای 
تأمین حجم مواد اولیه مورد نیاز برای تولید آهن اسفنجی با 
محدودیت همراه باشد، بررسی ها نشان می دهند حجم عرضه 
فعلی گندله سنگ آهن کفاف حجم مورد تقاضای این ماده اولیه 
برای تولید آهن اسفنجی را تا سال 2024 خواهد داد. پریمیوم 
گندله سنگ آهن در بسیاری از بازارهای فیزیکی در سال 2023 

بسیار پایین تعیین شده بود.
همچنین با وجود صحبت در مورد افزایش پریمیوم برای گندله 
سنگ آهن مورد استفاده در کوره های بلند و تولید آهن اسفنجی 
برای سه ماهه اول سال 2023، میزان این پریمیوم نتوانست به 
بالاترین حد به ثبت رسیده در سال 2022 و 2021 برگردد. تعیین 
پریمیوم های پایین همچنین انگیزه سرمایه گذاری در تغلیظ 

گندله سنگ آهن با خلوص بالا را کاهش داد.
کاهش حجم تقاضا برای فولاد در اروپا و دیگر کشورهای جهان از 
اواسط سال 2022، در کنار کاهش قیمت فولاد و حاشیه های سود 
تولیدکنندگان، از جمله دلایل عمده کاهش حجم تقاضا برای 
گندله سنگ آهن به شمار می رود. با این حال، کاهش محدودیت 
دسترسی به گندله سنگ آهن بر بخش تولید آهن اسفنجی تأثیر 
 Platts« مثبت گذاشت. با وجود این، شاخص پریمیوم مبنای
Low Vol« زغال سنگ سخت همچنان سطح صعودی خود را 
حفظ کرد؛ به طوری که مقدار آن بیش از 300 دلار در هر تن با شرط 
تحویل در بنادر استرالیا در سه ماهه چهارم سال 2023 و تقبل 
هزینه ارسال توسط فروشنده )FOB( به دلیل افزایش دسترسی 
در حجم عرضه جهانی و حجم تقاضا برای زغال سنگ سخت 
به خصوص از سوی هند تعیین شد. بر همین اساس سطح 
قیمت ها در حدود دو برابر هزینه های عملیاتی بود و حاشیه سود 

شرکت های فعال در بخش معدن افزایش یافت.
حجم عرضه سنگ آهن برای تأمین مواد اولیه برای تولید آهن 
اسفنجی ممکن است با روند رو به رشد محدودی به جز از 
سوی تعداد انگشت شماری از پروژه هایی که به سنگ آهن با 
خلوص بالا نیاز دارند، مواجه شود؛ البته با کاهش دسترسی به 
گندله سنگ آهن در سال های آتی، استفاده از نوآوری به منظور 
انطباق فرایندهای فولادسازی جهت کنار گذاشتن زغال سنگ 
و استفاده از سنگ آهن با خلوص پایین تر یک الزام تلقی شود. 
به علاوه استفاده از قراضه آهنی با عیار بالا به منظور تأمین مواد 
اولیه برای تولید فولاد و کربن زدایی فرایند تولید آن، یکی دیگر از 
اقداماتی است که در صورت کاهش دسترسی گندله سنگ آهن، 

تولیدکنندگان فولاد متعهد به انجام آن شده اند.
شرکت »US Steel« قصد دارد گندله سنگ آهن مورد نیاز برای 
کونیت  تولید آهن اسفنجی خود را از سنگ رسوبی آهن دار تا
در معدن »Keetac« که تحت مدیریت این شرکت قرار دارد و در 
ایالت مینه سوتا واقع شده است، تأمین کند. با این حال، هنوز 
درباره میزان خلوص مدنظر و برنامه های مرتبط با حجم عرضه 
در بازار تصمیم گیری نشده است؛ همچنین واحد تولید شرکت 
»ArcelorMittal« در کانادا به دنبال سرمایه گذاری های جدید 
جهت تولید گندله سنگ آهن مورد نیاز برای تولید آهن اسفنجی 
با استفاده از کوره های بلند است. با این حال این شرکت نمی تواند 
تمام گندله سنگ آهن مورد نیاز خود را به تنهایی از این طریق 
تأمین کند. بر همین اساس، سایر تأمین کنندگان فعلی گندله 
سنگ آهن ممکن است در ظرفیت و مقدار تولید خود از طریق 
سرمایه گذاری و دریافت مجوزهای لازم تغییراتی ایجاد کنند. 
به علاوه برخی از تولیدکنندگان آهن اسفنجی در الجزایر قصد 
دارند فراوری و گندله سازی سنگ آهن، سرمایه گذاری در ایجاد 
واحدهای تولید اختصاصی و خرید کنسانتره سنگ آهن از منابع 
مختلف در دیگر مناطق جهان از جمله موریتانی را افزایش دهند.

این احتمال وجود دارد با تداوم جنگ اوکراین، محدودیت 
دسترسی به سنگ آهن تولید شده در اوکراین و روسیه افزایش 
پیدا کند. با این وجود، سرمایه گذاری های اخیر برای افزایش 
ظرفیت تولید آهن اسفنجی و توسعه بازارهای جدید و آغاز 
بهره برداری از واحدهای جدید تولید این محصول در اروپا از اواخر 
سال 2025، اندکی این محدودیت دسترسی را جبران خواهد کرد.

بر اساس ظرفیت کوره های بلند در واحدهای تولید آهن اسفنجی 
در کشورهای اروپای غربی، حجم تقاضا برای گندله ممکن است 
حدود سه تا چهار برابر افزایش بیشتری نسبت به پیش بینی های 
قبلی )حتی در مواردی که کلوخه سنگ آهن همراه با گندله در 

این کوره ها استفاده می شوند(، داشته باشد.

تأثیر کربن زدایی فولاد اروپا بر عرضه گندله

هم زمان با خجسته سالروز ولادت حضرت فاطمه 
زهرا )س( و سالروز شهادت سردار دل ها، حاج قاسم 
سلیمانی، آیین نکوداشت هفته حمل ونقل و تجلیل 

از تلاشگران و فعالان این عرصه در فولاد مبارکه برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این همایش، به ترتیب مدیر حمل ونقل و 
پشتیبانی فولاد مبارکه، جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان، معاون 
بهره برداری فولاد مبارکه، مدیر برنامه ریزی فروش و حمل محصولات فولاد 
مبارکه، معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده استان 
اصفهان، سرپرست ترابری فولاد مبارکه، مدیرعامل شرکت توکاریل و رئیس 
انجمن صنفی رانندگان در بیاناتی ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه 
)س( و گرامیداشت یاد و خاطره رشادت های سردار رشید حاج قاسم 
سلیمانی، دیدگاه های خود را در زمینه اهمیت ناوگان حمل ونقل بیان 

کردند. ماحصل سخنان ایشان را در ادامه مطلب پی می گیریم.

رسول شفیع زاده، مدیر حمل ونقل و پشتیبانی فولاد مبارکه:
برای تحقق اهداف به مدیران، همکاران، رانندگان و متولیانی با 

رویکرد جهادی و ملی نیاز داریم

در مهم ترین بخش، هدف از برگزاری این همایش روایتگری زحمات 
تلاشگران حوزه حمل ونقل در فولاد مبارکه و کادر عملیاتی ناوگان 
حمل ونقل ریلی و جاده ای استان است و پس از آن، ایجاد زمینه ای 
برای همسویی هرچه بیشتر برای تحقق اهداف فولاد مبارکه در زمینه 
حمل ونقل و چابک سازی و تجهیز که همانا از اهداف کلان کشور در 
صنعت فولاد است. با توجه به شرایط موجود ناوگان حمل ونقل کشور 
برای تحقق اهداف به مدیران، همکاران، رانندگان و متولیانی با رویکرد 

جهادی و ملی نیاز داریم.
پایین بودن بهره وری در حوزه حمل ونقل ریلی و 

جاده ای به عنوان یکی از مهم ترین مشکلات
مسئله مهم در حوزه حمل ونقل، کم بودن بهره وری در حوزه حمل ونقل 
گرچه  ریلی و جاده ای به عنوان یکی از مهم ترین مشکلات این حوزه است. ا
در حوزه ساخت های ریلی و جاده ای نیاز به توسعه داریم، ولی با توجه به 
شرایط و وضعیت موجود متأسفانه شاهد پایین بودن بهره وری در این 
عرصه تا حد 50 درصد هستیم؛ به همین دلیل استقبال از سرمایه گذاری 

در این بخش بسیار کم است.
امروزه نقش حمل ونقل نه تنها در زنجیره تولید فولاد کشور، بلکه در تمامی 
بخش ها  انکارناشدنی است. با توجه به سند چشم انداز صنعت فولاد 
کشور و تأثیر فولاد در تولید ناخالص ملی، توسعه زیرساخت ها و افزایش 
بهره وری در این حوزه به عنوان دو عامل اصلی می تواند در بهبود شرایط 

حمل ونقل کشور و توسعه اقتصادی نقش مؤثری داشته باشد.
چشم انداز فولاد مبارکه تبدیل شدن به الگوی ملی بنگاه داری است. این 
شرکت تولید 1۸ میلیون تنی فولاد در گروه خود را هدف گذاری کرده است؛ 
ازاین رو برای تکمیل زنجیره فولاد در کشور باید به طور جدی بر توسعه 

ناوگان های ریلی و جاده ای کشور تمرکز و سرمایه گذاری انجام شود.

سردار هاشمی فر، جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان:
کم بر فولاد مبارکه، در تولید، تحویل  با مدیریت خوب حا
به موقع محصول و همکاری با نیروی انتظامی همکاری های 

خوبی صورت گرفته است

 مایه خرسندی است که صنعت فولاد در رشد و شکوفایی و صادرات 
و ارزآوری کشور نقش مهمی دارد؛ ازاین رو به همه دست اندرکاران این 

صنعت بزرگ و فاخر تبریک می گویم.
یکی از مؤلفه های امنیت، رشد و توسعه صنعت حمل ونقل است. این 
کنون نقش مؤثری در تحکیم نظام مقدس  صنعت از ابتدای انقلاب تا
جمهوری اسلامی داشته است. تلاشگران این عرصه در دوران انقلاب، 
پس از صدور فرمان رهبر کبیر انقلاب، با تخلیه کالاهای اساسی از بنادر 
و نشان دادن رشادت های زیاد در دوران جنگ و امروز نیز پس از دوران 
دفاع مقدس با همت و تلاش روز افزون، زمینه را برای امنیت، آسایش و 
گر این همراهی و  رشد فزاینده اقتصادی فراهم آورده اند. بدون تردید ا
همدلی را در حوزه صنعت حمل ونقل شاهد نبودیم، به طور قطع، این 

میزان توسعه در کشور اتفاق نمی افتاد.
به طور مشخص در فولاد مبارکه، علی رغم چالش هایی که  این شرکت با آن 
کم بر این شرکت،  مواجه بوده است، امروز شاهدیم که با مدیریت خوب حا
در همه حوزه ها، ازجمله تولید، تحویل به موقع محصول به مشتریان و 

همکاری با پلیس و نیروی انتظامی همکاری های خوبی صورت گرفته و 
همه این ها از اتفاقات قابل تقدیر است.

نیروی انتظامی بیش از گذشته و با همکاری فزاینده تر در راستای امنیت 
پایدار، آماده همکاری هرچه بیشتر با مجموعه فولاد مبارکه و راهداری 

کشور است.

 غلامرضا سلیمی، معاون بهره برداری فولاد مبارکه:
افق آینده در حوزه حمل ونقل به شدت بر مدار مسیر سبز و 

ک برنامه ریزی شده است حمل ونقل پا

امروز همه ما با عنایت به راهبردهای مقام معظم رهبری حول محور 
»تولید« و عمل به این شعار راهبردی هم مسیر شده ایم و با توجه به 
، امیدواریم که سال آینده نیز  اهمیت تولید و توسعه اقتصادی کشور
راهبرد و شعار سال همچنان حول محور تولید باشد؛ زیرا برای برون رفت 
از بحران های اقتصادی فعلی و ایجاد زمینه های مناسب برای رشد 
اقتصادی، نیاز داریم که رشد تولید همچنان سرلوحه همه بخش ها 
ازجمله کشاورزی، صنعت، علم و فرهنگ و سایر زمینه ها باشد. در 
واقع همین تولید علم می تواند برای کشور در زمان حال و آینده بسیار 

نقش آفرین باشد.
امروز شاهد تولید حدود 2 میلیارد تن فولاد در دنیا هستیم و خرسندیم 
که کشورمان، علی رغم همه محدودیت ها و تحریم ها، توانسته است 
جایگاه خود را بین بزرگ ترین تولیدکنندگان فولاد جهان در رتبه دهم 

جهانی تثبیت کند.
صنایعی نظیر فولاد، نفت و پتروشیمی صنایع پیشران اقتصادی کشور 
هستند و برای تداوم این نقش آفرینی، صنعت فولاد در کشور ما به توسعه 
زیرساخت های پایه ای نیاز دارد که الحمدالله فولاد مبارکه در این زمینه 

سرمایه گذاری های خوبی انجام داده است.
فولاد مبارکه خوشبختانه در مسیر سبز در برخی مواقع در 

زیرساخت ها از سایر کشورهای دنیا، حتی برخی کشورهای 
اروپایی جلوتر است

به خاطر داشته باشیم 5 درصد از کل ارزش اقتصاد جهان مربوط 
به صنعت حمل ونقل است. این صنعت یکی از مؤلفه های اصلی 
توسعه یافتگی کشورها محسوب می شود؛ تا جایی که اشخاص در بدو 
ورود به کشورهای دیگر، وقتی به زیرساخت های فرودگاهی، جاده ای و 
ریلی آن کشورها می نگرند، می توانند به میزان توسعه یافتگی آن کشورها 
پی ببرند؛ بنابراین مشاهده می کنیم که کشورهای توسعه یافته از ناوگان 
حمل ونقل ریلی و جاده ای بسیار قوی برخوردارند. حتی در کشورهای 
درحال توسعه نیز با توجه به اینکه حمل ونقل شاهرگ حیاتی اقتصاد در 
کشورهاست، می بینیم که سرمایه گذاری ها و پروژه های توسعه متعددی 
برای توسعه ناوگان حمل ونقل ریلی و جاده ای آن ها در حال انجام است.

با این وصف، فولاد مبارکه، علاوه بر سرمایه گذاری در تولید انواع 
محصولات، پروژه ها و برنامه های خوبی برای توسعه ناوگان حمل ونقل 
، برخی مواقع در زمینه  خود داشته و خوشبختانه در مسیر سبز
زیرساخت ها از سایر کشورهای دنیا حتی برخی کشورهای اروپایی 

جلوتر است.
استفاده از دانش روز دنیا برای توسعه سرمایه های 

انسانی فعال در حوزه حمل ونقل
افق آینده در حوزه حمل ونقل به شدت بر مدار مسیر سبز و حمل ونقل 
که توسعه سرمایه های انسانی در  ک برنامه ریزی شده است و ازآنجا پا
تمامی عرصه ها اهمیت خاصی دارد، می طلبد که در زمینه نیروی انسانیِ 
حوزه حمل ونقل نیز برای توسعه دانش فردی کارکنان و استفاده از علم 

و دانش روز دنیا در این حوزه برنامه ریزی هدفمندی داشته باشیم.
مقرر است در افق 1404، کشورمان به تولید 55 میلیون تن فولاد دست یابد 
و برای تحقق این امر یکی از حلقه های مهم این زنجیره، توسعه ناوگان 
حمل ونقل ریلی و جاده ای است که باید حتماً به روزرسانی و تقویت شود.

مجید فخاری، مدیر برنامه ریزی فروش و حمل محصولات 
فولاد مبارکه:

92 درصد حمل بار کشور از طریق جاده و ۸ درصد نیز از طریق 
ریلی در حال انجام است

حمل محصولات، حلقه نهایی زنجیره ارزش فولاد مبارکه است. در سال 
1401 ارزش افزوده بخش حمل ونقل و انبارداری با سهم حدود 9 درصدی 
از اقتصاد کشور به بیش از 914 همت افزایش یافته و این در حالی است 

که 92 درصد حمل بار از طریق جاده و ۸ درصد آن نیز از طریق ریل انجام 
می شود. انتظار می رود با توجه به ویژگی های حمل ریلی، جهت توسعه 

زیرساخت های ریلی کشور اقدامات مؤثرتری انجام شود.
 تا اوایل دی ماه با همکاری شایسته تمامی تلاشگران 

عزیز در عرصه های ناوگان ریلی و جاده ای بیش از ۷ میلیون 
تن محصول به مقصد مشتریان حمل شده است

با عنایت به وجود صنایع بزرگی مانند فولاد مبارکه و سایر شرکت ها در 
استان اصفهان، باید بپذیریم که در واقع این استان قطب حمل ونقل 
کشور محسوب می شود. از سال 13۷0 تا آذرماه 1402 کل محصولات 
حمل شده شرکت فولاد مبارکه بالغ بر 142 میلیون و ۷۸۸ هزار تن بوده 
است که حدود 20 میلیون و 59 هزار تن آن از طریق ریلی و 122 میلیون 
و ۷2۸ هزار تن آن نیز از طریق جاده ای حمل شده است. این در حالی 
است که در سال گذشته، میزان حمل محصولات فولاد مبارکه به رکورد 
بی نظیر بیش از ۸ میلیون و 300 هزار تن رسید و امسال نیز برای عبور از ۸ 
میلیون و 550 هزار تن حمل محصول برنامه ریزی کرده ایم که خوشبختانه 
تا اوایل دی ماه، با همکاری شایسته تمامی تلاشگران عزیز در عرصه های 
ناوگان ریلی و جاده ای، بیش از ۷ میلیون تن محصول به مقصد مشتریان 

حمل شده است.
با توجه به اهمیت توسعه ناوگان ریلی برای حمل بار و مسافر در کشور، 
متأسفانه باید اعلام کنیم که سهم بخش ریلی در سال 1402 از حدود 14 

درصد به 10 درصد کاهش یافته است.
برای تحقق راهبرد حمل محصولات فولاد مبارکه در 

افق ۱۴۰۶ به رشد ۴۰ درصدی در توسعه و تجهیز ناوگان حمل 
نیاز داریم

برنامه پنج ساله حمل محصولات فولاد مبارکه نشان می دهد برای سال 
جاری ۸ میلیون و 550 هزار تن، سال آینده ۸ میلیون و 645 هزار تومان، 
برای سال 1404 حدود ۸ میلیون و ۷45 هزار تن، برای سال 1405 نیز ۸ 
میلیون و ۸40 هزار تن و در نهایت برای سال 1406 نیز با حدود 40 درصد 
رشد نسبت به سال جاری حمل 11 میلیون و ۸35 هزار تن محصول 
هدف گذاری شده است؛ ازاین رو به رشد 40 درصدی در حمل محصولات 

نیاز داریم.
بهره برداری از پروژه های توسعه فولاد مبارکه در حوزه 

حمل ونقل هم زمان با ۲۲ بهمن
فولاد مبارکه برای تحقق برنامه های خود در حوزه بهبود فرایندهای 
حمل، در پروژه های متعدد، مبالغ قابل ملاحظه ای سرمایه گذاری  کرده 
: احداث 4 باسکول جدید ورود و  است که مهم ترین آن ها عبارت اند از
خروج کامیون با هدف افزایش راندمان و کاهش متوسط زمان فرایند 
بارگیری؛ هوشمندسازی گیت و باسکول های ورودی؛ احداث پارکینگ 
اختصاصی با فضای مناسب و مجهز به امکانات رفاهی و سالن انتظار برای 
رانندگان؛ احداث جاده اختصاصی تردد کامیون های حمل محصولات 
و ارتقای ایمنی حمل محصولات از طریق ایجاد کمیته تخصصی و تدوین 
کتابچه راهنمای حمل ایمن محصولات و توزیع میان رانندگان. این در 
حالی است که بخش عمده ای از این پروژه ها اجرا شده و به مناسبت 22 
بهمن ماه سالروز پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی وارد فاز بهره برداری 

خواهند شد.
ایمنی سلامت رانندگان از مهم ترین اهداف فولاد مبارکه در این عرصه 
است. امیدواریم با همکاری متولیان این حوزه در پایانه های حمل ونقل 
با کمیته های تخصصی ایجادشده، شاهد ارتقای سلامت این عزیزان 

باشیم.

محمدعلی صلواتی، معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و 
حمل ونقل جاده ای استان اصفهان:

در سال جاری هنگام اربعین حسینی مسئولین فولاد مبارکه 
برای جابه جایی زائران به خوبی پای کار آمدند

تلاش همه فعالان عرصه حمل ونقل در فولاد مبارکه و استان که با همت 
والای خود در تداوم گردش چرخ صنعت و سایر حوزه های کشور ایفای 

نقش می کنند، قابل تقدیر است.
در دهه 60 بسیاری از مردم و مسئولان باور نداشتند که فولاد مبارکه 
ساخته و راه اندازی شود؛ اما امروز از وجود این شرکت که الگویی برای سایر 

صنایع کشور است بر خود می بالیم.
در اهمیت نقش حمل ونقل باید گفت امروز حدود 19.5 درصد بار 
استان اصفهان مربوط به منطقه مبارکه و حضور فولاد مبارکه است. 
حمل ونقل بیش از ۸ میلیون تن محصولات فولاد مبارکه و فولاد سبا با 

برنامه ریزی فولاد مبارکه برای حمل 
8 میلیون و 500 هزار تن محصول تا پایان سال جاری

در همایش تجلیل از فعالان عرصه حمل و نقل مطرح شد:

سردار هاشمی فر
 جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان

رسول شفیع زاده
مدیر حمل ونقل و پشتیبانی فولاد مبارکه

 غلامرضا سلیمی
معاون بهره برداری فولاد مبارکه

مجید فخاری
مدیر برنامه ریزی فروش و حمل محصولات فولاد مبارکه

محمدعلی صلواتی
معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و 
حمل ونقل جاده ای استان اصفهان
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واردات محصولات فولادی که کمبود نداریم خلاف است
عضو کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی گفت: امروز با 
آن دسته از  ، واردات  کشور توجه به شرایط محدودیت ارزی 
محصولات فولادی که در داخل کشور ظرفیت خالی تولید دارد، 
کثری این صنایع ایجاد  خلاف است و باید شرایط را برای تولید حدا

کرد.
به گزترش خبرنگار فولاد به نقل از »دنیای معدن«، مصطفی طاهری 
تصریح کرد: واردات فقط برای آن بخش از محصولات فولادی که در 

کشور کمبود وجود دارد، علی رغم محدودیت ارزی قابل پذیرش است و 
لازم است پس از واردات نظارت های لازم انجام شود تا اطمینان حاصل 

گری در بازار وارد نشود. شود این واردات به چرخه سودا
عضو کمیسیون صنایع مجلس یادآور شد: امروز میزان تولید فولاد کشور 
دو برابر نیاز کشور است، در بخش شمش بالغ بر 35 میلیون تن و در 

بخش نورد شاید 60 میلیون تن تولید داریم.
کنون در اوایل زنجیره فولاد ضعف داریم. بخش ورق سرد به  وی گفت: ا

میزان نیاز توسعه نیافته و کمبود وجود دارد و تقاضا بیش از تولید است و 
علاوه بر آن در بخش های مختلف خلأ تولید یا کمبود وجود دارد.

طاهری خاطرنشان ساخت: امروز در زمینه تولید میلگرد و نیز حتی در 
ورق گرم با فعال کردن همه سرمایه گذاری های قبلی نیازی به واردات 

وجود ندارد.
عضو کمیسیون صنایع مجلس شورای اسلامی پیرامون عملکرد برخی 
شرکت های نوردکار که خرید خود را از بورس کالا انجام می دهند، اما 

تعهدی برای عرضه در بورس کالا ندارند، گفت: محصولات نهایی بخش 
نورد، اقلام کوچکی است که عرضه آن در بورس روان نخواهد بود، اما 
امکان نظارت بر عملکرد آن ها وجود دارد و توسط سازمان توسعه تجارت 

می توان به این عرصه ورود کرد.
آمارهای منتشرشده گویای آن است که در هفت ماهه منتهی به مهرماه 
امسال ۷9۷ هزار تن محصولات فولادی وارد کشور شد که نسبت به مدت 

مشابه پارسال افزایش 64.3 درصدی داشت.

عضو کمیسیون صنایع مجلس:
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میزان پیشرفت فیزیکی خط دوم پروژه انتقال آب خلیج فارس با راهبری 
ایمیدرو، به 19 درصد رسید. این عملیات از سال جاری آغاز شده و 
میزان اشتغال زایی آن 4 هزار نفر است. ارزش سرمایه گذاری در این 
خط 872 میلیون یورو )ارزی( و 102 هزار میلیارد تومان )ریالی( برآورد 
شده است. استان های هرمزگان، کرمان و یزد در مسیر این خط از پروژه 
انتقال آب قرار دارند. شرکت تأمین و انتقال آب خلیج فارس مجری 
این پروژه است.

سید وحید سیدعلی مدیرعامل شرکت توسعه معادن فولاد خوزستان 
اظهار داشت: به علت نبود برنامه مدون در سطح ملی برای تأمین پایدار 
سنگ آهن فولادسازان، سرمایه گذاری در بخش معدن به  شرط تأمین 
پایدار مواد اولیه و بقای فولاد خوزستان تبدیل شده است. ما 18 معدن 
در سراسر کشور را مطالعه و بررسی کرده ایم و در نتیجه آن دو معدن را 
به تملک درآورده ایم. به زودی و در آینده نزدیک 10 معدن دیگر را نیز 
تملک خواهیم کرد.

 خـبــــــــــــــــــر      

پیشرفت احداث خط دوم انتقال آب خلیج فارس به ۱9 
درصد رسید

شرکت توسعه معادن فولاد خوزستان به زودی ۱۰ معدن 
جدید را تملک خواهد کرد

نایب رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران:

خبــــــــــر کوتاه

وضع عوارض صادرات بر مازاد مصرف 

داخل، خلاف قانون است

به گفته نایب رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی 
اتــاق بازرگانی ایران، وضع عــوارض صادرات بــر مازاد مصرف 
داخل، مخالــف با احکام 2۳ ماده برنامه توســعه ای کشــور و 

ماده ۳۷ قانون بهبود مستمر فضای کسب وکار است.
به گزارش خبرنگار فولاد به نقل از دنیای اقتصاد، عضو اتاق ایران با 
بیان اینکه افزایش 40 برابری عوارض صادراتی مواد معدنی، تحریم 
کره با دولت و مجلس  هوشمند داخلی است، گفت در حال مذا

برای اصلاح و تعدیل این سیاست هستیم.
ســجاد غرقی، نایب رئیس کمیســیون معــدن و صنایع معدنی 
اتاق بازرگانی ایران در مورد اعمال عوارض صادراتی بر محصولات 
معدنی، اظهار کــرد: ابلاغیــه اخیر اثــرات منفی شــدید، دفعی و 
سریعی روی بازارها دارد. این مسئله باعث تعلیق قراردادها، توقف 
پرداخت ها و از دســت رفتن بازارهــا در کوتاه مدت و میان مدت 

می شود.
وی در ادامه افزود: مسئله مهم آنکه چرخه گردش مالی و تأمین 
مالی زنجیره به ویژه میانه و بالادست دچار مخاطره خواهد شد. 
که منشأ  امروز پرداخت ها در برخی از بنگاه ها متوقف شده، چرا
اصلی تأمین مالی که ارز ناشی از صادرات است، با مخاطره مواجه 

شده است.
غرقی ادامه داد: عوارضی که مجلس به میزان نیم درصد لحاظ 
کرده بود در برخی از اقلام به 20  درصد رســیده که بیانگر رشــد 40 
برابری اســت که سیاســت هایی کاملاً ضدصــادرات و مخالف با 
اهداف دولت مبنی بر رشد 23 درصدی در صادرات، ۸ درصدی 

در صنعت و 13 درصدی در معدن است.
نایب رئیس کمیســیون معــدن و صنایع معدنــی اتــاق بازرگانی 
ایران با بیان اینکه باید سریع نسبت به این مسئله عکس العمل 
نشان داد، گفت: این سیاست تحت هر عنوانی، چه جلوگیری از 
خام فروشــی، چه حمایت از زنجیره و… باشد در واقعیت تحریم 

هوشمند داخلی است.
وی تصریح کرد: چهار منشــأ اصلی تأمین مالی برای ســرمایه در 
گــردش و ســرمایه گذاری داریم که شــامل ارز ناشــی از صــادرات، 
فروش داخل، تســهیلات بانک و بازار ســرمایه و ســرمایه گذاری 

خارجی می شود.
نایب رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران 
اضافه کرد: بحث ســرمایه گذاری خارجی که فعلاً منتفی اســت، 
بانک هــا هم تــوان چندانــی بــرای تســهیلات دهی ارزان قیمت 
ندارند. در فروش داخلی هم مشــکل داریم، زیرا مــواد معدنی و 
اقلامی که مشمول عوارض شده اند عمدتاً مازاد بر مصرف هستند 
و تقاضــای مؤثــر در داخــل بــرای آن ها وجــود نــدارد، همچنین 
قیمت گذاری ها در بسیاری از حلقه ها دستوری است؛ بنابراین 
تنها منشأ تأمین مالی برای برخی از حلقه ها ارز ناشی از صادرات 
اســت که با 40 برابر کردن عــوارض صادراتی شــاهرگ این زنجیره 

به ویژه حلقه های میانی و بالادست را قطع می کنیم.
نایب رئیس کمیســیون معــدن و صنایع معدنــی اتــاق بازرگانی 
ایــران در خاتمــه گفــت: ایــن مــورد مخالــف بــا احــکام 23 ماده 
برنامه توســعه ای کشــور و ماده 3۷ قانون بهبود مستمر فضای 
کسب وکار است، زیرا وضع هرگونه عوارض بر مازاد مصرف داخل 

ممنوع است.

شما و فولاد

همکاران گرامی دارای شماره های 559****9۱۰،  
۸۶۶****9۱۳، 2۳۱****9۱۳ و ۱۰2****9۱۳ ضمن 
تشکر از ارتباط شما با خبرنامه فولاد به اطلاع می رساند 
پیام شما دریافت و جهت اخذ پاسخ برای مسئولان 

ذیربط ارجاع گردید.

تلاش قابل تقدیر ناوگان حمل ونقل ریلی و به ویژه حمل ونقل جاده ای 
استان در حال انجام است.

در کنار فعالیت های فولاد مبارکه در حوزه تولید محصول و حمل بار این 
شرکت، باید به برنامه ها و تلاش مجموعه مدیریت این شرکت در حوزه 
جابه جایی ایمن کارکنان و همکاری های شایسته در جابه جایی زائران 
کربلای معلی نیز توجه داشته باشیم. در سال جاری، در ایام اربعین 
حسینی، مسئولین فولاد مبارکه برای جابه جایی زائران به خوبی پای کار 
که در اعزام زوار اربعین حسینی 15 درصد حمل ونقل ناوگان  آمدند و ازآنجا
عمومی بر عهده استان اصفهان بود، شاهد بودیم که فولاد مبارکه به دلیل 
تعهد به مسئولیت های اجتماعی خود، با تغییر شیفت های کاری خطوط 
تولید شرکت در هنگام اعزام زائران کربلای معلی، ظرفیت قابل توجهی از 
ناوگان حمل ونقل خود را در ترمینال کاوه و مرز مهران به این امر اختصاص 
داد تا بتواند بیش از 150 هزار زائر استان را در مسیر کربلای معلی جابه جا 

کند و حماسه ای در این زمینه خلق نماید.
فولاد مبارکه همچنان که در تولید فولاد کشور نمونه و 

الگو است، در عرصه ناوگان حمل ونقل نیز الگو است
فولاد مبارکه همچنان که در تولید فولاد کشور نمونه و الگو است، در عرصه 
ناوگان حمل ونقل نیز الگو است و می تواند با هوشمندسازی و توسعه 
نرم افزارها و سخت افزارها و همچنین با بهینه سازی سامانه حمل، در 
زمینه کاهش هزینه های حمل ونقل و افزایش بهره وری در این عرصه یک 

الگو برای کشور تدوین کند.
با عنایت به اینکه در حال حاضر حدود 46.5 درصد بار فلزی استان 
اصفهان از منطقه مبارکه حمل می شود، در زمینه توسعه حمل ونقل در 
استان به اقدامات مؤثرتری نیازمندیم. به خاطر داشته باشیم به هر اندازه 
که فولاد مبارکه در تمامی زمینه ها ازجمله کنترل هوشمند ورودی ها یا 
خروجی های بار و یا صدور صورت وضعیت ها گام های بلندتری بردارد، 
به طور طبیعی سایر شرکت ها نیز در پی فولاد مبارکه حرکت خواهند کرد.

همچنین نباید از نقش مؤثر فولاد مبارکه در آموزش فردیِ سرمایه های 
انسانی به عنوان یک عامل مؤثر در کاهش تصادفات جاده ای غافل 
شویم. با توجه به اینکه 90 درصد عامل تصادفات مربوط به عوامل انسانی 
است؛ می طلبد که فولاد مبارکه و سایر سازمان ها در این زمینه همچنان 

برنامه ریزی های هدفمند داشته باشند.
 

علی قربانی، سرپرست ترابری و حمل ونقل فولاد مبارکه:
 پیش از توجه به مکانیسم ها باید به رانندگان توجه داشته 

باشیم

تمامی دستاوردهای مربوط به حوزه حمل ونقل را باید مرهون همت 
والای رانندگان دانست که سکاندار اصلی حوزه حمل ونقل به شمار 
می آیند. برای کسب توفیقات مؤثرتر و فزاینده تر در حوزه حمل ونقل، باید 
پیش از توجه به مکانیسم ها، به رانندگان توجه داشته باشیم. برای بهتر 
شدن شرایط فعلی باید به آموزش و توسعه فردی، ارتقای انگیزه رانندگان 
گر بتوانیم شرایط  و ایجاد زیرساخت های مناسب برای آن ها توجه کنیم. ا
گاهی رانندگان را به عنوان سکانداران اصلی جابه جایی  توسعه فردی و آ

حمل بار و مسافر فراهم آوریم، به طور قطع شرایط ایمن تری را در این 
عرصه ها شاهد خواهیم بود.

در کنار توسعه فردی رانندگان، همچنین باید به خانواده رانندگان و لزوم 
آرامش آن ها نیز توجه داشته باشیم تا شاهد ارتقای کیفیت در عرصه های 

حمل ونقل باشیم.

محسن سعید بخش، مدیرعامل شرکت توکاریل:
سرمایه گذاری ۱2 هزار میلیارد تومانی توکاریل در توسعه ها

تجلیل از این عزیزان حلقه مفقوده ای بود که فولاد مبارکه امروز به خوبی 
به آن توجه کرده است. خوشبختانه با توجه به پروژه های توسعه ای 
متعددی که در کشور تعریف شده است، ظرفیت زیادی برای جابه جایی 
بار و مسافر در حوزه های ریلی و جاده ای وجود دارد. باید برای شکوفایی 
، برای اجرای طرح های جامع در  هرچه بیشتر اقتصاد و صنعت کشور

توسعه ناوگان ریلی و جاده ای برنامه ریزی کنیم.
گن و ظرفیت حمل  ، شرکت توکاریل با حدود 5000 وا در حال حاضر
، سیاست های  یک سوم بار معدنی و یک چهارم حمل بار ریلی کشور
خود را برگرفته از راهبردهای اصلی فولاد مبارکه می داند و توسعه های 
خود را همگام با برنامه ریزی فولاد مبارکه برای تولید 1۸ میلیون تن فولاد 
که مدیرعامل فولاد مبارکه تبیین نموده هدف گذاری کرده است. به 
، طی 5 سال آینده، 12 همت در حوزه حمل ونقل ریلی  همین منظور

سرمایه گذاری کرده است.
استان اصفهان یکی از قطب های بزرگ حمل ونقل کشور است. در این 
بین مجموعه هلدینگ توکاریل شامل شرکت های آسیا سیر، توکا کشش، 
بهین ریل و سایر شرکت های این مجموعه در این حوزه فعالیت می کنند 

و حرف اول را در حمل جاده ای و ریلی استان اصفهان می زنند.
شرکت توکاریل دغدغه های گروه فولاد مبارکه را دغدغه 

خود می داند
توجه ویژه به توسعه زیرساخت های حوزه حمل ونقل امروز در توسعه 
اقتصادی کشور نقش بسزایی دارد. ازاین رو شرکت توکاریل دغدغه های 
گروه فولاد مبارکه را دغدغه خود می داند و به خوبی از جایگاه و اهمیت 
گاه است؛ بنابراین در کنار فولاد مبارکه  تولید در توسعه اقتصادی کشور آ
برای تحقق اهداف این مجموعه تلاش خواهیم کرد و بر این باوریم که در 
سایه حمایت و همکاری می توانیم تحقق اهداف بلندمدت فولاد مبارکه 
را به عنوان یکی از افتخارات نظام مقدس جمهوری اسلامی در حوزه 

تولید شاهد باشیم.

حاج رضاصفایی، رئیس انجمن صنفی رانندگان:
ک معدن به فولاد مبارکه وارد و در انتهای خطوط تولید،  خا
محصولات حمل شده به مقاصد داخلی و صادراتی برای کشور 

ارزش افزوده اقتصادی و ارزآوری حاصل می کند

راننـدگان در همـه زمان هـا و شـرایط سـخت ازجملـه دوران کرونـا بـدون 
تعطیلـی و وقفه بـرای خدمت بـه کشـور تـلاش کرده انـد. اینکه حـدود 92 

درصد حمل محصـولات از طریـق جاده هم می شـود نشـان می دهد که 
بایـد بـه توسـعه زیرسـاخت های جـاده ای کشـور توجـه بیشـتری داشـته 

باشـیم.
با عنایت به اینکه در شرایط تحریم، ارزآوری صنعت فولاد برای کشور از 
ک معدن  اهمیت خاصی برخوردار است، امروز شاهد این هستیم که خا
به فولاد مبارکه وارد و در انتهای خطوط تولید، محصولات حمل شده به 
مقاصد داخلی و صادراتی برای کشور ارزش افزوده اقتصادی و ارزآوری 
حاصل می کند. ازاین رو می طلبد که برای بهبود این شرایط به حمل ونقل 

توجه ویژه تری داشته باشیم.
با توجـه بـه هدف گـذاری فـولاد مبارکـه بـرای توسـعه ظرفیت هـای خود 
، بایـد در نظـر  و تحقـق اهـداف سـند چشـم انداز صنعـت فـولاد کشـور
داشـته باشـیم که توسـعه و نوسـازی ناوگان جاده ای از اهمیت خاصی 

برخـوردار اسـت.
ایمن ترین میزان حمل ونقل بار و مسافر امروز به دست رانندگان ترابری 
استان اصفهان و به ویژه شهرستان مبارکه انجام می شود. برای رسیدن به 

کاری کردند. نقطه اتکای امروز، رانندگان زیادی ایثار و فدا
لزوم حرکت به سمت هوشمندسازی هرچه بیشتر ناوگان 

حمل ونقل جاده ای
یکـی از مهم تریـن اقدامـات لازم در حـوزه حمل ونقـل حرکـت بـه سـمت 
هوشمندسـازی هرچـه بیشـتر نـاوگان حمل ونقـل جـاده ای اسـت. 
همچنیـن دیـده شـدن زحمـات راننـدگان و متولیـان حمل ونقل یکـی از 
مؤثرترین اقدامات برای بهبود فرایند حمل ونقل بار و مسافر است. قطعاً 
با دیده شدن این زحمات و برطرف کردن مشکلات در این عرصه شاهد 
بهتر شدن فرایندها خواهیم بود. همه کسانی که در هر جایگاهی از این 
ک دارای اختیـار و مأموریـت هسـتند باید در نظر داشـته باشـند  آب وخـا
که همه ما سربازان این کشـوریم و باید برای جلوگیری از هدر رفتن خون 

شـهیدان باید تلاش مضاعف تری داشـته باشـیم.

امیدعلی محبی، رئیس کانون شرکت های حمل ونقل استان 
اصفهان:

تمامی کارکنان فولاد مبارکه و ناوگان حمل ونقل ریلی و جاده ای 
این استان عاشقان وطن هستند

گر تولیدی  امروز تولید و حمل ونقل در کنار هم و لازم و ملزوم یکدیگرند. ا
صورت می گیرد، باید حمل شود و تا تولیدی صورت نگیرد، حملی اتفاق 
گر در این میان عشق به  نخواهد افتاد. نکته قابل توجه در این است که ا
کار و عشق به وطن نباشد، مسلماً آن اتفاق خوب نخواهد افتاد؛ ازاین رو 
با توجه به دستاوردهای خوبی که در حوزه حمل ونقل بار و مسافر استان 
و شرکت فولاد مبارکه حاصل شده است، باید اذعان داشته باشیم که 
تمامی کارکنان فولاد مبارکه و ناوگان حمل ونقل ریلی و جاده ای این استان 

عاشقان وطن هستند.
گفتنی است در پایان این همایش، شرکت کنندگان ضمن حضور در محل 
معراج الشهدای فولاد مبارکه و ادای احترام به مقام شامخ شهیدان، از 

خطوط تولید این شرکت بازدید کردند.

علی قربانی
 سرپرست ترابری و حمل ونقل فولاد مبارکه

محسن سعید بخش
مدیرعامل شرکت توکاریل

حاج رضاصفایی
 رئیس انجمن صنفی رانندگان

امیدعلی محبی
رئیس کانون شرکت های حمل ونقل استان اصفهان

www.irasin.ir
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پایداری سودآوری در آتیه فولاد 

با متنوع سازی فعالیت ها در زنجیره فولاد

فعالیت ۲۷ واحد تولید فولاد در آذربایجان شرقیسامانه اطلاعات یکپارچه مکان مبنای ایمیدرو رونمایی می شود

از واحدهای تولید فولاد در شهرک صنعتی شهید سلیمی  بازدید  در 
گفت: تعداد 27 واحد  رئیس سازمان صمت استان آذربایجان شرقی 
سطح  در  نفر  هزار  اشتغال 8  و  تن  میلیون  ظرفیت ۵  با  فولاد  تولید 
استان فعالیت می کنند که تولیدات آن ها علاوه بر تأمین نیاز داخلی به 
بازارهای خارجی نیز ارسال می شود. واحدهای تولید فولاد پیشران و 
توسعه صنایع هستند و خوشبختانه سرمایه گذاری های بسیار خوبی در 
سال های اخیر در حوزه تولید فولاد صورت گرفته است.

آئینی  طی  چهارشنبه  ایمیدرو  مکان مبنای  یکپارچه  اطلاعات  سامانه 
رونمایی شد. هدف ایمیدرو از پیاده سازی این سامانه، ایجاد زیرساخت 
یکپارچه مدیریت اطلاعاتی متمرکز به منظور جمع آوری یا تولید داده های 
که طبق استانداردهای بین المللی نهایی شده است.  کتشافی است  ا
گزارش گیری اطلاعات نیز انجام می گیرد. این  در این سامانه تحلیل و 
یک  همکاری  با  که  است  بومی  و  تکنولوژی محور  محصولی  سامانه 
شرکت دانش بنیان داخلی اجرا شده است.

خبــــــر کوتاه

خبــــــــــــــــــر    

افزایش تولید، رکوردهای کمّی و کیفی و تکمیل طرح های 
توسعه در شــرکت فولاد تاراز، پیشرفت قابل توجه در تکمیل 
ک و همچنین افزایش تولید و بهبود  پروژه شرکت آتیه لوله پارتا
رونــد ســودآوری شــرکت های لوله ســازی، در ســایه تــلاش و 
پشــتکار تمامــی همــکاران گــروه آتیه فــولاد نقش جهــان، 
نویدبخش آینده ای مطلوب از منظر رشد درآمدهای حاصل 

از سرمایه گذاری خواهد بود.
مدیرعامل هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان در مصاحبه با خبرنگار 
اخبار فلزات بــه تبیین برنامه هــای این هلدینگ بــرای پایداری 
سودآوری پرداخته است، ماحصل این مصاحبه پیش روی شما 

خوانندگان محترم خبرنامه فولاد است.
صنعت فولاد، صنعتی مادر و محرک بسیاری از صنایع بالادستی و 
پایین دستی است که تأثیر مستقیم و بسزایی در رشد و شکوفایی 
اقتصادی دارد و به عنوان یک مزیت رقابتی برای اغلب کشــورها 
اهمیت دارد. در ایران نیز به دلیــل وجود ذخایر منابع طبیعی، 
نیروی انسانی کارآمد و دانش لازم در فولادسازی این صنعت مورد 

توجه قرارگرفته است.
گره کار

درحال حاضر یکی از مهم ترین چالش های پیش روی فولادسازان 
کشور، عدم توازن میان شرکت های معدنی و فولادسازان است که 
تأمین مواد اولیه موردنیاز را با چالش جدی روبه رو کرده و موجب 
شــده شــرکت های فولادســازی نتواننــد از ظرفیت های خــود با 
بهره وری بیشتری استفاده کنند و این امر، موجب عقب نشینی 

از اهداف طرح جامع فولاد خواهد شد.
در نگاه کلی به طرح توازن زنجیره فولاد در افق 1410، دو نکته مهم 
و اساسی باید مورد توجه قرار گیرد: اول اینکه در بالادست، زنجیره 
تأمین پایدار و مستمر سنگ آهن، کنسانتره، گندله و آهن اسفنجی 
با توجه به کمبود شدید منابع داخلی و ضرورت تأمین آن از منابع 
وارداتی، به علت تحریم ها با مشکل مواجه است و دوم این که در 
پایین دست، پروژه های در حال اجرا به خصوص در محصولات 
پوشش دار، زنجیره فولاد کشور را دچار چالش اساسی کرده است. 
علاوه براین، در تولید محصولات میانی فولادی هم کسری حدود 
4 میلیون و ۷00 هزار تنی مشاهده می شود. گفتنی است در زنجیره 
محصولات طویل هم کم وبیش وضعیت مشابهی حکم فرماست.
در نگاه کلان، لازم است با دقت نظر در تأیید و تصویب طرح های 
توسعه ای، مباحث تقاضای بازار، رشد مصرف سرانه فولاد در بازار 
داخل و پتانسیل های صادراتی با نگاه ویژه به محصولات خاص 
و تجاری، دقت نظر داشت تا در زنجیره فولاد عدم توازن و ناترازی 
ایجاد نشود. بر این  اساس، بهترین راهکار، بازنگری سیاست های 
توسعه ای با توجه به تقاضای بازار داخل و پتانسیل های صادراتی 

در زنجیره های مختلف و محصولات متنوع است.
بر مدار سودآوری

هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان یکی از بزرگ ترین و مطرح ترین 
هلدینگ های زیرمجموعه شرکت فولاد مبارکه محسوب می شود 
که با توجه به ترکیب سهام داری خاص خود که بیش از 1۷ هزار نفر 
از کارکنان شاغل و بازنشسته شرکت فولاد مبارکه را در برمی گیرد، 
دست یابی به سود پایدار و مطمئن برای سهام داران را در دستور 
کار دارد. ازاین رو، این هلدینگ با بهره مندی از مجموعه متنوع 
شــرکت های تولیدی، بازرگانــی و خدماتی تمام تلاش خــود را در 

راستای تحقق این مهم به کار گرفته است.
در مجموعــه شــرکت های تولیــدی، شــرکت فــولاد تــاراز از 
تولیدکنندگان بزرگ و مطرح در حوزه محصولات گالوانیزه است 
که با توجــه بــه طرح هــای تکمیل زنجیــره محصــولات ســرد و با 
بهره برداری کامل از آن، ارزش افزوده و سود قابل توجهی نصیب 
ک  مجموعه خواهد کرد. شاید به جرئت بتوان شرکت آتیه لوله پارتا
را یکی از شرکت های مطرح در تولید لوله های بدون درز در کشور 
کنون در حال احداث است و تا سال آینده  محسوب کرد که هم ا
تکمیل می شود و به بهره برداری می رسد. شرکت های لوله سازی 
کوثــر و تنبوشه ســازان آتیه جــی از دیگــر شــرکت های این گــروه و 
تولیدکننده لوله های انتقال سیالات هســتند که در تأمین لوله 
موردنیاز جهت پروژه انتقال آب دریای عمان به فلات مرکزی ایران 
نقش مهمی ایفا می کنند. همچنین شرکت آتیه معدن تولیدکننده 
و تأمین کننده مواد معدنی مورد نیاز در گروه فولاد مبارکه است که 
نقش بســزایی در تأمین پایدار مواد مصرفی گروه بر عهــده دارد. 
شرکت های آینده برتر، آتیه تجارت نقش جهان قشم و پولای بهیز، 
در زمینه فعالیت های بازرگانی خدمات ارائه می کنند که هلدینگ 
آتیه فولاد نقش جهان درصــدد تقویت این حوزه اســت. علاوه بر 
زیرمجموعه های گفته شده باید به این فهرست، شرکت هایی را 
که به ارائه خدمات تولیدی و بازرگانی به مشــتریان شــرکت فولاد 
مبارکه می پردازند نیز افزود. با توجه به استراتژی سرمایه گذاری و 
راهبری در راستای سودآوری پایدار در آتیه فولاد، تمام شرکت های 
این هلدینگ مشــغول برنامه ریــزی و تحقق اهــداف و اقدامات 

استراتژیک هستند.
یکی از رویکردهــای جدید و جذاب، ســرمایه گذاری در طرح ها و 
پروژه های خارج از زنجیره فولاد است که معاونت سرمایه گذاری 
و راهبری شرکت ها، توســعه کســب وکار در این حوزه را در دستور 
کار قــرار داده اســت و گــزارش آن پــس از پیشــرفت کار، در اختیار 

سهام داران قرار خواهد گرفت.

مدیرعامل هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان مطرح کرد:

برگزاری محفل قرآنی خانوادگی فولاد مبارکه
با حضور بیش از ۱۲۰۰ نفر از خانواده بزرگ فولاد مبارکه صورت گرفت؛

یت نت و قطعات یدکی فولاد مبارکه  همگام با دانش روز دنیا مدیر

در یکی دیگر از برنامه های رادیو فولاد، محسن کفیل،  
مدیر دفتر فنی نگهداری و تعمیرات میهمان این 
برنامه بود. وی ضمن تشریح دستاوردهای این 

مدیریت به سؤالات مجری این برنامه چنین پاسخ داد:
به عنوان سؤال نخست، بفرمایید مسئولیت این مدیریت 

در شرکت فولاد مبارکه چیست؟
به طورکلی این مدیریت وظیفه صیانت از دارایی های فیزیکی اصلی 
سازمان را که تجهیزات خطوط تولید هستند بر عهده دارد. دفتر فنی 
نگهداری و تعمیرات در فولاد مبارکه با محوریت »نت« این رسالت را دنبال 
می کند. به طورکلی می توان گفت مدیریت نت و قطعات یدکی فولاد مبارکه 

در سطح دانش روز دنیا در حال انجام است.
این قسمت از سه زیرمجموعه تشکیل شده است: برنامه ریزی و 
تعالی سیستم های نت، قطعات یدکی و طراحی و مهندسی قطعات 

و تجهیزات.
وظیفه واحد برنامه ریزی و تعالی سیستم های نت به دو بخش تقسیم 

می شود: بخش برنامه ریزی و تعالی سیستم ها. در بخش برنامه ریزی 
توقفات خطوط تولید به صورت ماهانه، سالانه و پنج ساله تهیه می شود 
و منابع تعمیرات مرکزی به توقفات اختصاص می یابد. در بخش دوم 
فعالیت های مختلفی با هدف تعالی سیستم های نت فولاد مبارکه 
انجام می شود. ازجمله این فعالیت ها می توان به ارزیابی نظام عملکرد 
نگهداری و تعمیرات، مدیریت آنالیزهای خرابی و ارتقای سیستم مکانیزه 
نگهداری و تعمیرات اشاره کرد. همچنین توسعه دانش نت در شرکت 
توسط آموزش و همایش های مختلف انجام می شود تا محرک کارکنان 

برای بهبود فرآیند نگهداری و تعمیرات باشد.
در واحد قطعات یدکی، سیاست گذاری کلی قطعات یدکی فولاد مبارکه، 
بودجه ریزی، مدیریت کلان خرید و همچنین مدیریت قطعات یدکی 
common )مشترک( و قطعات ابزار دقیق که یک چهارم کل قطعات 
موردنیاز را تشکیل می دهد انجام می شود. در این قسمت علاوه بر 
راهبری سیستم EIS، بهینه سازی فرمول های ذخیره کنترل موجودی 
صورت می گیرد. از آخرین فعالیت های انجام شده در این حوزه می توان 
به استفاده از داده کاوی و روش های فازی عصبی و همین طور سری های 

زمانی در پیش بینی مصرف قطعات یدکی اشاره کرد.
در زمینه مدیریت قطعات یدکی مشترک، عمده کاری که انجام می شود 
به کدگذاری، کنترل موجودی، پاسخ استعلامات فنی خرید و پاسخ به 

مغایرت های احتمالی بعد از شارژ قطعات مربوط می شود.
در قسمت طراحی و مهندسی قطعات و تجهیزات، فعالیت های مختلفی 
در راستای توسعه خدمات مهندسی در بهره برداری، به روز نگه داشتن 
خطوط تولید، مهندسی معکوس و بومی سازی صورت می گیرد. از 
جمله این فعالیت ها می توان به تهیه مدارک فنی و نقشه های ساخت، 
تهیه دیتاشیت، جایگزینی قطعات و تجهیزات با تکنولوژی روز، مدیریت 
روانکارها و جایگزینی بومی سازی آن ها و پاسخ به استعلامات فنی 

تأمین کنندگان اشاره کرد.
با توجه به اینکه نظام نت در دنیا دائماً به روز می شود، برای 
عقب نماندن از توسعه دانش نت در شرکت، چگونه خود را بر 

اساس استاندارهای جهانی منطبق می کنیم؟
متناسب با رشد دانش نت در دنیا ما هم با ابزار مختلف از قبیل برگزاری 
دوره های آموزشی، ترجمه استانداردهای جدید در این حوزه و استفاده 
از مشاوران داخلی و خارجی سعی کرده ایم سطح دانش نت در شرکت 
را با آخرین پیشرفت ها در این حوزه متناسب سازیم. نظام هایی مانند 
RCM,PMO,TPM  در همین راستا در سال های گذشته پیاده سازی 

شده و اجرای آن ها ادامه دارد.
آیا این نظام ارزیابی شده است و در زمان ارزیابی ها شاهد 

انحرافاتی هم بوده اید؟
ما با دو نظام خودمان را ارزیابی کرده ایم. یک نظام تعالی داخلی در فولاد 
مبارکه با همکاری اساتید دانشگاهی تدوین شده است. این نظام تعالی 
داخلی راهبردی را به ما نشان داد که ضعف ها و نقاط قوتمان کجاست 
که با استفاده از نقاط قوت، نقاط ضعف را جبران کنیم. در این راستا 
پروژه های بهبود متعدد تعریف شد که این پروژه ها در حال انجام است و 

با اجرای آن ها ما بهبود مستمر را در فولاد مبارکه خواهیم داشت.
نظام دوم، ارزیابی سال گذشته در جایزه ملی نت بود. این ارزیابی توسط 
انجمن نت ایران انجام می شود و طی آن فولاد مبارکه برنده جایزه تندیس 

زرین شد که بالاترین سطح این جایزه است.
چه میزان قطعات چالش برانگیز وارداتی را توانستیم در سال 

گذشته بومی سازی کنیم؟
 در این راستا ما در واحد مهندسی دو فعالیت شاخص انجام می دهیم. 
تهیه دفترچه های ساخت برای قطعاتی که قرار است ساخت داخل 
شوند و تهیه دیتاشیت های فنی برای خرید قطعات. در سال گذشته 

۷۸21 دفترچه ساخت تهیه کردیم که همکارانمان در واحد بومی سازی 
طبق این مدارک، قطعات را جهت ساخت به تأمین کنندگان داخلی 
می دهند. همچنین در سال گذشته 1292 دیتاشیت تهیه شد که بر 

مبنای آن ها خرید قطعات صورت می گیرد.
واحد بومی سازی با واحد طراحی مهندسی در دفتر فنی نت 

همسو اقدام می کنند یا شرح وظایف متفاوتی دارند؟
این دو در طول همدیگرند. یعنی در فولاد مبارکه، در درجه اول، مدارک 
ساخت تجهیزاتی که نیاز به بومی سازی دارد توسط واحد مهندسی تهیه 
می شود و بعد از تهیه مدارک، ساخت آن ها به همت کارشناسان حوزه 

بومی سازی که در واحد خرید مستقرند انجام می شود.
چه تعداد قطعات مشترک و ابزار دقیق را واحد قطعات 

یدکی تأمین می کند؟
ما در فولاد مبارکه 30۷503 متریال کد قطعه یدکی داریم که به دو گروه 
قطعات خاص نواحی و قطعات مشترک تقسیم می شوند. مدیریت 
قطعات خاص که ۷4 درصد کل را تشکیل می دهند در دفاتر فنی نواحی 
انجام می شود و قطعات مشترک و ابزار دقیق که 26 درصد از کل را تشکیل 

می دهند در واحد قطعات یدکی مدیریت می شود.
شیوه های جدید پیش بینی مصرف و داده کاوی ها چقدر 

در فرایند تأمین قطعات مؤثر است؟
یکی از ارکان فرایند تأمین بحث فرمول های کنترل موجودی است که 
ما در طی سال های گذشته سعی کرده ایم آن ها را بهینه سازی کنیم و 
این فرایند هنوز ادامه دارد. کنترل موجودی زمانی بهینه خواهد بود 
که از یک  طرف مقدار کافی قطعات را در انبار داشته باشید که خط 
، زیاد از حد هم خریداری  تولید با مشکل مواجه نشود و از طرف دیگر
نکرده باشید که بحث انبارداری آن ها و هزینه هایی که متعاقباً تحمیل 

می شود اتفاق نیفتد.

مدیر دفتر فنی نگهداری و تعمیرات )نت( مطرح کرد:

محسن کفیل 
مدیر دفتر فنی نگهداری و تعمیرات

بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد، ویژه برنامــه محفــل قرآنــی 
خانوادگــی فــولاد مبارکــه روز پنجشــنبه ۱4 دی مــاه 
بــا حضــور پرشــور کارکنــان شــاغل، بازنشســتگان 
و پیمانــکاران ایــن شــرکت از اذان مغــرب و عشــا در مســجد الغدیــر 

دانشــگاه اصفهــان برگــزار شــد.

مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه:
کمیت فرهنگ قرآنی در سازمان به طورقطع به اخلاص  با حا

در عمل، انسجام و انجام کار تیمی رهنمون خواهیم شد

در آموزه هــای دینــی مــا هرجــا کــه اعتقــاد راســخ بــه قــرآن کریــم و 
راهبردهــای اخلاقــی برگرفتــه از ایــن آیــات نورانــی بــا هــم پیونــد خــورده 
اســت، شــاهد توســعه فــردی و رشــد و شــکوفایی نهادهــا، ســازمان ها و 
بنگاه هــای اقتصــادی بوده ایــم، خاصــه در شــرکتی ماننــد فــولاد مبارکه 
کــه به طــور مشــخص، بــه یکــی از نعمــات خــاص خداونــد، یعنــی آهــن، 
پرداختــه می شــود. خداونــد درآیــات و ســوره های متعــدد، ازجملــه 

ســوره »حدید«، بــه بهره گیــری از آهن اشــاره فرمــوده و قداســت خاصی 
به این نعمت الهی بخشــیده اســت؛ آنجــا که می فرمایــد: »نــازل کردیم 
آهــن را کــه در آن، ســختی زیــاد و ســودهایی بــرای مــردم اســت.«  بــا این 
وصــف، مــادام  کــه کارکنــان و خانواده هــای آن هــا بــا ایــن آموزه هــا کــه 
ــم را جلا می بخشد درآمیزند،  همچون چشمه ای جوشان، روح و جس
مســلماً نتایــج درخشــانی در عرصــه زندگــی فــردی و اجتماعــی حاصــل 

خواهنــد کــرد.
که قرآن کریم همواره به مشاوره در امور و استفاده از  همچنین ازآنجا
کمیت فرهنگ قرآنی در سازمان،  کید دارد، با حا خرد جمعی نیز تأ
به طورقطع به اخلاص در عمل، انسجام و انجام کار گروهی رهنمون 
خواهیم شد و این امر دقیقاً همان راهبردی است که به افزایش 
بهره وری و تعالی هرچه بیشتر کمک می کند. ازاین رو مدیریت ارشد 
کید داشته است که با برگزاری محفل ها و مسابقات  سازمان همواره تأ
قرآنی، کارکنان و خانواده های آن ها هرچه بیشتر با این معجزه الهی 
مأنوس شوند؛ راهبردی که خوشبختانه همواره با استقبالی بی نظیر 

مواجه بوده است.

رئیس واحد امور فرهنگی روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه:
میان  قرآنی  شور  ایجاد  قرآنی  محفل  برگزاری  از  هدف 

خانواده هاست

در همین زمینه، محمد سامونی، رئیس واحد امور فرهنگی روابط عمومی 
شرکت فولاد مبارکه نیز اظهار کرد: سی وچهارمین دوره مسابقات قرآن 
کریم فولاد مبارکه امسال در حال برگزاری است و در همین راستا امروز 
ویژه برنامه محفل قرآنی خانوادگی با حضور پرشور خانواده های کارکنان، 
بازنشستگان و پیمانکاران این شرکت هم زمان با ثبت نام این مسابقات 

و در آستانه ماه رجب برگزار شد.
وی هدف از برگزاری این محفل را ایجاد شور قرآنی میان خانواده ها 
و تشریح جزئیات و شرایط مسابقات قرآنی فولاد مبارکه عنوان کرد 
و افزود: این محفل نورانی با حضور قاری ممتاز بین المللی استاد 
ولی زاده، اجرای استاد عباس سلیمی و مولودی خوانی سیداحمد 

معنوی همراه بود.

مسئول دفتر شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی فولاد مبارکه:
برگزار مسابقات قرآنی  در فولاد مبارکه نشان دهنده اهمیت 

انس کارکنان و خانواده های آن ها با قرآن کریم است

حجت الاسلام سیدجواد نبوی، مسئول دفتر شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی فولاد مبارکه درباره اهمیت برگزاری این آیین گفت: سال هاست 
که مسابقات قرآنی در فولاد مبارکه برگزار می شود و این امر نشان دهنده 

اهمیت انس کارکنان و خانواده های آن ها با قرآن کریم است.
وی با اشاره به اتخاذ رویکردهای جدید در نوع برگزاری مسابقات قرآنی 
فولاد مبارکه در سال جاری خاطرنشان کرد: ثواب این محفل قرآنی را به 
ک سردار شهید حاج قاسم سلیمانی و همه هم وطنان عزیزمان که  روح پا
در حادثه تروریستی روز اخیر کرمان به شهادت رسیدند تقدیم می کنیم.
حجت الاسلام نبوی بیان داشت: امیدوارم همه شرکت کنندگان در این 
محفل قرآنی از نور و محبت قرآن کریم بهره مند شوند و برکت آن در زندگی 

همه دوست داران قرآن و اهل بیت )علیه السلام( ایجاد شود.
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برای نخستین بار در ایران و منطقه خاورمیانه انجام شد؛

خبر  کوتاه

 گــــــروه فـــــولاد مبــــــــارکه      

تجلیل از بانوان شاغل در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری

راه اندازی زیرساخت چند جانبه بر بستر »کوبرنتیز« توسط شرکت ایریسا

انباشت باطله بعد از آب گیری به صورت 

خشک در فولاد سنگان

با استفاده از تکنولوژی ها و روش های جدید و با حمایت 
فولاد سنگان و همکاری با شرکت های دانش بنیان، کانی های 

آبدار و کم عیار آهن باارزش می شوند.
کبری، معاون توسعه  و تکنولوژی فولاد سنگان، ضمن  کبر ا  علی ا
بیان مطلب فوق گفت: امیدواریم با استفاده از تکنولوژی های 
جدید که با حمایت پردیس علم  و فناوری فولاد سنگان و 
شرکت های دانش بنیان انجام می شود، بتوانیم کانی های آبدار 
و کم عیار آهن را با روش های جدید که روش حرارتی است، به 
کانی های پرعیار تبدیل کنیم که در آن صورت هم خدمت بزرگی 
به صنعت معدن منطقه خواهد شد و هم منابع موجود کشور 

حفظ می شود.
 وی با بیـان اینکـه حـوزه فعالیـت معاونت توسـعه فولاد سـنگان 
در زمینه حفظ و توسـعه تولید، توسـعه زیرسـاخت های شـرکت 
و بـه وجـود آوردن شـرایط مناسـب بـرای تـداوم تولیـد اسـت، 
اظهـار امیـدواری کـرد در سـایه ایـن تلاش هـا همـکاران بخـش 
تولیـد بتواننـد بـدون دغدغـه و به راحتـی بـه فعالیت هـای خـود 

ادامـه دهنـد.
 معــاون توســعه  و تکنولــوژی فــولاد ســنگان در ادامــه از انعقــاد 
تفاهم نامــه شــرکت فــولاد ســنگان بــا یکــی از شــرکت های 
دانش بنیــان خبــر داد و افــزود: در همیــن خصــوص، اخیــراً 
تفاهم نامــه ای بــا یکــی از مجموعه هــای دانش بنیــان و پــارک 
علــم  و فنــاوری بــا هــدف اســتفاده از کانی هــای کم عیــار آهــن 
کــه در منطقــه خراســان و مناطــق جنوبــی کشــور به وفــور یافــت 
می شــود و در حــال حاضــر حکــم باطلــه را بــرای مجموعــه فــولاد 

ســنگان دارد منعقــد شــد.
کبری در ادامه از برنامه های شرکت برای افزایش تولید خبر داد  ا
و تصریح کرد: در حال حاضر 5 میلیون تن کنسانتره و 5 میلیون 
تن گندله در این شرکت تولید می شود و امیدواریم با اجرای 
پروژه های توسعه و برنامه ریزی های انجام شده ظرف 2 سال 
آینده، ظرفیت هرکدام از این دو کارخانه را به ۷.5 میلیون تن 

افزایش دهیم.
 وی با اشاره به چالش های موجود در این مسیر گفت: در این 
راستا از ظرفیت های پردیس فناوری ایجادشده، دانشگاه ها و 
کز علمی مرتبط و همچنین از تمامی ظرفیت های علمی دیگر  مرا

ازجمله مقالات مرتبط استفاده خواهیم کرد.
معاون توسعه وتکنولوژی فولاد سنگان افزود: در واقع همکاران 
ما در شرکت های دانش بنیان قصد دارند این تکنولوژی ها را 
بومی سازی کنند یا تکنولوژی های جدیدی به وجود آورند. 
علی رغم تمام شعارهایی که طی چند سال اخیر مطرح شده، در 
کنون نتوانسته اند آن طور که باید  واقع بخش صنعت و دانشگاه تا
در کنار هم قرار گیرند. به هرحال تلاش خواهیم کرد این ارتباط را 

به شکل مؤثری برقرار کنیم.
 وی درباره راهکار حل این چالش گفت: ما به عنوان تولیدکننده 
و شرکت سازنده طبیعتاً نمی توانیم در محیط دانشگاه حضور 
داشته باشیم، اما می توانیم به گونه ای برنامه ریزی کنیم تا 
دانشگاه ها در کنار بخش تولید و صنعت مستقر شوند. به عنوان 
مثال، دفاتر ارتباط با صنعتِ دانشگاه به جای اینکه در دانشگاه ها 
باشد، بهتر است در کارخانه ها مستقر شود. در آن صورت ارتباط 
بسیار بهتری برقرار می شود تا اینکه از طریق نامه نگاری با یکدیگر 

مطالبی را ردوبدل کنیم.
مصرف آب کارخانه فولاد سنگان به کمتر از 5۰ 

درصد کاهش یافته است
اقدامــات  و  محیط زیســت  حفــظ  خصــوص  در  کبــری  ا
انجام شــده در ایــن بخــش گفــت: بالغ بــر 40 میلیــون یــورو 
ســرمایه گذاری در زمینــه حفــظ محیط زیســت انجــام شــده 
اســت. 20 میلیــون یــورو در حــوزه چرخــه آب ســرمایه گذاری 
شــده و بــا نصــب برخــی تجهیــزات بــرای آب گیــری باطله هــا، 
مصرف آب کارخانه به کمتــر از 50 درصد کاهــش یافته که این 

کار کامــلاً تکنولوژیــک اســت.
انباشت باطله بعد از آب گیری به صورت خشک در 

فولاد سنگان برای نخستین بار در ایران و منطقه 
خاورمیانه

وی با بیان اینکه این پروژه یک سال ونیم است که در حال فعالیت 
و اجراست، گفت: در کارخانه های کنسانتره سازی به ازای هر تن 
تولید کنسانتره 0.9 مترمکعب آب مصرف می شود؛ این در حالی 
است که در فولاد سنگان این عدد به کمتر از 0.4 مترمکعب در 
ساعت رسیده است. از سوی دیگر باطله بعد از آبگیری، به صورت 
خشک انباشت می شود که این اقدام برای اولین بار است که در 

ایران و خاورمیانه انجام می شود.

رشد تولید در شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری تحسین برانگیز است

برگزاری آیین گرامیداشت سالروز شهادت سپهبد حاج قاسم سلیمانی در شرکت فولادسنگ
به مناسبت سیزدهم دی ماه، سالروز شهادت سردار 
دل ها حاج قاسم سلیمانی در آیینی با حضور حاج 
احمد شیروانی از هم رزمان این شهید والامقام و 
از جانبازان دوران دفاع مقدس و جمعی از مدیران و کارکنان فولاد 
سنگ از مقام شامخ شهید حاج قاسم سلیمانی و سایر شهدای 
دفاع مقدس، مدافع حرم و مدافع امنیت در سالن کنفرانس فولاد 

سنگ تجلیل شد.
 به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد سنگ مبارکه، در این مراسم 
حاج احمد شیروانی، ضمن تبریک میلاد حضرت فاطمه زهرا )س( و 
گرامیداشت یاد و خاطره سردار دل ها، اظهار کرد: تاریخ معلم بزرگی است 
و یکی از شگردهای دشمنان نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران این 
است که اجازه نمی دهند نسل جوان و فرزندان ما به درستی با روایت های 

انقلاب و دفاع مقدس آشنا شوند.
کید بر اهمیت روایت دفاع مقدس به ویژه برای نسل جوان،   وی با تأ
توضیح داد: پس از پیروزی انقلاب بیش از 40 کشور دنیا تصمیم گرفتند 
با حمایت و تجهیز رژیم بعث، صدام را آماده حمله به ایران کنند و 
نقشه های دشمنان برای تصرف یک هفته ای تهران برنامه ریزی شده 

بود؛ اما این نقشه شوم باغیرت جوانان ایرانی به شکست انجامید.
این جانباز ۷0 درصد دفاع مقدس با اشاره به رشادت های سربازان ایران 
، تصریح کرد:  اسلامی در عملیات های بیت المقدس و فتح خرمشهر

صدام قصد داشت در نصف روز خرمشهر را اشغال کند این در حالی 
است که 34 روز با مقاومت جوانان شکست خورد و نتوانست ذره ای از 

ک را تصرف کند. این خا
کید بر اهمیت انتقال فرهنگ شهادت توسط شهید حاج قاسم   وی با تأ
سلیمانی در دنیا گفت: اینکه امروزه محور مقاومت در برابر تکنولوژی 
از روحیه تکثیرشده  رژیم صهیونیستی ایستادگی می کند ناشی 
شهادت طلبی در بین جوانان منطقه توسط سردار دل هاست. 
وظیفه ما این است که بتوانیم این عرق به وطن، مذهب و شهادت 
را به فرزندان خود بیاموزیم که تا ظهور حضرت ولی عصر )عج( انقلاب 

ما بیمه شود.
 حاج احمد شیروانی با اشاره به استقرار بیش از ۷0 پایگاه نظامی دشمن 
، گفت: پیشرفته ترین تکنولوژی نظامی در اختیار  در مرزهای کشور
دشمنان ایران است؛ اما غیرت جوانان ایرانی که در دفاع مقدس به 
ک این کشور را به  بلوغ و شکوفایی رسید، اجازه هیچ گونه تعرضی به خا

دشمنان نداده و نخواهد داد.
 گفتنی است حاج احمد شیروانی، یادگار دفاع مقدس در 15سالگی 
راهی جبهه می شود و پس از مجروح شدن با پای قطع شده و عصا به 
خدمت شهید خرازی می رسد. مجموعه خاطرات این راوی دفاع 
مقدس در کتابی با عنوان »سیراب از عطش« به قلم رمضانعلی کاوسی 

منتشر شده است. 

 رئیس سازمان بسیج اصناف و فعالان اقتصادی و 
عضو هیئت نظارت بر اصناف وزارت صنعت، معدن 
و تجارت به همراه فرمانده سپاه و فرماندار شهرستان 
بروجن از شرکت ورق خودرو بازدید کرد و از نزدیک با فرایند تولید ورق 

گالوانیزه ویژه استفاده در صنعت خودروسازی آشنا شد.
غلامرضا حسن پور، ضمن ابراز خرسندی از حضور در شرکت ورق خودرو 
و با اشاره به اهمیت تحقق شعار سال گفت: خوشبختانه رشد تولید 
کم بر اقتصاد کشور و  در شرکت ورق خودرو با وجود شرایط دشوار حا
تحریم های ظالمانه بین المللی، نسبت به بسیاری از واحدهای تولیدی 

در کشور بسیار قابل توجه و تحسین برانگیز است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود افزود: حضور و پشتیبانی بسیج 
می تواند در راستای رفع موانع موجود راهگشا باشد و می تواند با ایجاد 
هماهنگی های لازم و همبستگی میان مسئولین و بنگاه های اقتصادی 

فعال کشور گره گشایی کند.
حسن پور از بسیج به عنوان یک تشکل مردمی یاد و اضافه کرد: علت 
موفقیت این تشکل خودجوش بودن و نادیده گرفتن منافع شخصی 

است.

کی است در ابتدای این بازدید، حمید شجاعی مدیرعامل  این گزارش حا
شرکت ورق خودرو نیز ضمن ابراز خرسندی از حضور میهمانان در شرکت، 
با بیان اینکه شرکت ورق خودرو در مسیر رشد روزافزون تولید خود همواره 
با مشکلاتی نظیر تأمین ارز موردنیاز و مواد اولیه و انرژی مواجه بوده 
است، گفت: رفع این معضلات نیازمند عزم جدی ارگان ها و سازمان های 
مربوطه است که امید است مسئولین با تمام توان در راه رفع موانع رشد 

تولید تلاش نمایند.
شـجاعی بـا اشـاره بـه تولیـد ورق هـای گالوانیـزه خودرویـی در شـرکت 
ورق خـودرو تصریـح کـرد: وجـود نیـروی انسـانی متخصـص و دلسـوز 
و برخـورداری از تکنولـوژی روز دنیـا و نیـز بهره منـدی از جدیدتریـن 
اسـتانداردهای بین المللـی سـبب گردیـده کـه ایـن شـرکت بـا کسـب 
افتخارات پی درپی در حوزه تولید محصولات کیفی گالوانیزه موردنیاز 
صنایـع خودروسـازی کشـور نقشـی ارزنـده در خودکفایـی صنعـت 
خودروسـازی و نیـز ایجـاد ارزش افـزوده بـالا و عـدم خـروج مقادیـر 

قابل توجـه ارز از کشـور ایفـا کنـد.
وی خاطرنشان کرد: شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری با ظرفیت 

کنون نیازمند یاری مقامات و مسئولین کشور است. بالای خود هم ا

و  محصولات  سبد  توسعه  و  تکمیل  راستای  در 
خدمات پردازش  ابری شرکت ایریسا، زیرساخت 
Container Orchestrator مبتنی بر پلتفرم کوبرنتیز 

)Kubernetes(، در مرکز داده یکی از مشتریان ایریسا راه اندازی شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت ایریسا، این زیرساخت، با هدف ایجاد یک 
محیط مدیریتی یکپارچه و انعطاف پذیر برای توسعه خودکار و مدیریت 
برنامه های مبتنی بر کانتینر و همچنین میزبانی از فناوری های هوش 
 )IOT( تجزیه وتحلیل داده های بزرگ و اینترنت اشیا ،)AI( مصنوعی

توسط تیم مجازی سازی و پردازش ابری در کسب وکار شبکه و زیرساخت 
شرکت ایریسا در مرکز داده یکی از مشتریان بزرگ سازمانی شرکت ایریسا 

راه اندازی شد.
گفتنی است کوبرنتیز یک سیستم منبع باز است که به دلایل زیر 
انقلابی در نحوه مدیریت و استقرار برنامه های مبتنی بر کانتینر ایجاد 

کرده است:
مقیاس پذیری خودکار: امکان مقیاس بندی خودکار کانتینرها، 

برنامه ها و تضمین عملکرد مطلوب؛

دسترس پذیری بالا: امکان دسترس پذیری بالا در مقیاس به 
جهت مدیریت خودکار کانتینرها و در نتیجه افزایش دسترسی پذیری و 

عملکرد بالا؛
بهینه سازی مصرف منابع: برنامه ریزی خودکار کانتینرها بر اساس 
منابع موجود در جهت بهبود استفاده از منابع و جلوگیری از اتلاف منابع.

استقرار و به روزرسانی خودکار: استقرار و به روزرسانی برنامه ها با 
استفاده از یک رویکرد پیکربندی تعیین شده جهت حصول اطمینان از 

وضعیت مطلوب.

با حضــور مدیرعامل و جمعــی از مدیــران شــرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری از بانوان شاغل در این شرکت تجلیل شد.

در ایــن آییــن، حمیــد شــجاعی، مدیرعامل شــرکت ورق خــودرو ضمن 
تقدیر از تلاش های بانوان شاغل در این شــرکت افزود: بانوان همکار ما 
در مجموعه ورق خودرو همگام دیگر همــکاران در حال تلاش اند و این 

همت آنان قابل تقدیر است.
وی با اشــاره به نقش و جایگاه مادران در جامعه خاطرنشــان کرد: زنان 

جامعه اسلامی حضرت فاطمه زهرا )س( را الگوی خود قرار داده اند و برای 
پیشرفت جامعه و پیاده سازی شعائر اسلامی می کوشند.

وی افــزود: در مســیر تعالــی ســازمان به طورقطــع نیازمنــد رســیدن بــه 
گر درون همه ما عزت نفس شکوفا  خودباوری هرچه بیشــتر هســتیم. ا
شود، حتماً به سمت اتفاقات خوب حرکت خواهیم کرد. در همین راستا 
با عنایت به فرمایشات الهی درمی یابیم که عزت نفس نزد بانوان خودباور 

بسیار بیشتر است.

رئیس سازمان بسیج اصناف و فعالان اقتصادی کشور:

با روایتگری یکی از هم رزمان سردار دل ها انجام شد؛

کبری کبر ا علی ا
معاون توسعه  و تکنولوژی فولاد سنگان
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سهام

گهی آ

جهت دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر در خصوص فراخوان های عمومی، ارزیابی کیفی، مناقصات و مزایدات به وب سایت شرکت به نشانی www.msc.ir، منوی خرید و تأمین کنندگان، مناقصات مراجعه و 
طبق راهنمای موجود، نسبت به انتخاب مناقصه موردنظر از طریق سیستم ارتباط با تأمین کنندگان )SRM( اقدام نمایید. اطلاعات سایر فراخوان ها از طریق سایت شرکت، قسمت اطلاعیه ها قابل دسترس است.

روابط عمومی شرکت فولادمبارکه اصفهان

موضوع

ید کلیه ملزومات پروژه سیستم کولینگ و دیزل ژنراتور شرکت فولاد مبارکه خر

طراحی، نصب و راهاندازی تجهیزات و ملزومات پروژه سیستم کولینگ و دیزل ژنراتور مرکز داده شرکت فولاد مبارکه

یحی و ورزشی شرکت فولاد مبارکه انجام عملیات نوسازی ساختمان اداری و بهینه سازی مجموعه های رفاهی، تفر

لومینیوم نیم کره شرکت فولاد مبارکه تأمین  5,000تن آ

تأمین 3000تن سود مایع  48تا 50درصد ) هیدروکسید سدیم مایع   50 % (حمل با تانکر به دفعات و تحویل مستقیم در واحدهای مصرف کننده شرکت فولاد مبارکه

فروش»کاغذ های باطله جهت امحاء« شرکت فولاد مبارکه از طریق مزایده عمومی

ک ر ا مــد ل  ســا ر ا مهلــت 

1 4 02 /1 0 /25

1 4 02 /1 0 /25

1 4 02 /1 0 /30

1 4 02 /1 0 /30

1 4 02 /1 0 /30

1 4 02 /1 1 /02

گهی فراخوان شــرکت فــولاد مبارکه اصفهان  آ

گهی افزایش ســرمایه واســتفاده از حق تقدم شــرکت فولاد تاراز چهارمحال )ســهامی خاص( به شــماره ثبت 7595 وشناســه ملی 10860449124 آ

گهی آ

مناقصه عمومی

مناقصه عمومی 

مناقصه عمومی 

مناقصه عمومی 

مناقصه عمومی 

مزایده

شماره

48586909

48586911

48590408

48505741

48591865

1402400116

یف د ر

1

2

3

4

5

6

بورس

حجــم عرضه )تن(

9,000

6,500

15,500

مقــدار تقاضا )تن(

10,900

7,650

18,550

حجــم معامله)تن(

9,000

6,500

15,500

کیلوگرم( یــال /  قیمــت پایانی )ر

336,936

629,274

یــخ تحویل تار

1 4 03 ه  مــا یــن  د ر و فر

1 4 03 ه  مــا یــن  د ر و فر

آمــار معاملات محصولات شــرکت فــولاد مبارکه در بورس کالای ایران

نماد

B

T

محصول

ورق سرد

ورق قلع اندود

تاریخ معامله

1402/10/11

1402/10/11

واحد فروش داخلیجمع کل

یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

این هفته در رصدخانه استراتژیک و آینده پژوهی 
شرکت فولاد مبارکه به بررسی آمار و ارقام انرژی های 

تجدیدپذیر در سال 2۰2۳ می پردازیم:
سال 2023 نقطه عطفی در چشم انداز انرژی جهانی به شمار می آید، 
زیرا در این سال، جهان شاهد پیشرفت های قابل توجهی در حوزه 
انرژی های تجدیدپذیر بود. با افزایش نگرانی ها در مورد تغییرات 
آب و هوایی و کاهش ذخایر سوخت فسیلی، گذار به منابع انرژی 
ک بیش از هر زمان دیگری ضروری شده است. در آخرین  پایدار و پا
روز سال 2023 میلادی به بررسی دستاوردهای کشورهای مختلف 

در این حوزه پرداختیم.
در 2023 میلادی در حوزه انرژی خورشیدی چین، اروپا و آمریکا 
بیشترین افزایش ظرفیت را داشتند و توانستند رکورد قبلی خود را 
در این زمینه ارتقا دهند. چینی ها 1۸0 تا 230 گیگاوات، اروپایی ها 
5۸ گیگاوات و آمریکایی ها 33 گیگاوات به ظرفیت انرژی خورشیدی 
خود اضافه کردند. برقی که امروزه از انرژی خورشیدی تأمین 
می شود، ارزان ترین برق در بسیاری از کشورها شمرده می شود و یکی 
از دلایل این امر می تواند کاهش قیمت پنل های خورشیدی باشد. 
برای مثال، قیمت پنل های خورشیدی در اروپا بین دسامبر 2022 
میلادی تا نوامبر 2023 میلادی و در بازه ای تقریباً یک ساله، بین 40 
تا 53 درصد کاهش یافته است. کارشناسان پیش بینی می کنند 
که قیمت انرژی های تجدیدپذیر همچنان نزولی بوده و همین امر 
محرکی برای استفاده بیشتر از انرژی های تجدیدپذیر در سبد انرژی 
خواهد بود. در شکل شماره 1 آینده قیمت انرژی های تجدیدپذیر 
در مقابل سوخت های فسیلی ازجمله زغال سنگ و گاز به تصویر 

کشیده شده است.
در مورد انرژی بادی نیز چین در سال 2023 میلادی، بیشترین افزایش 
ظرفیت را به خود اختصاص داد و بیش از 5۸ گیگاوات ظرفیت جدید 
انرژی بادی اضافه کرد. ظاهراً چینی ها برای رسیدن به هدف گذاری 
ظرفیت 1200 گیگاواتی انرژی خورشیدی و بادی تا سال 2030 میلادی 
بسیار مصمم هستند و در صورت اجرایی شدن برنامه هایشان، حتی 
می توانند 5 سال زودتر از موعد به این مهم دست پیدا کنند. جالب 
است بدانید افزایش ظرفیت انرژی های خورشیدی و بادی چین، 
از مجموع افزایش ظرفیت آمریکایی ها و اروپایی ها در این دو حوزه 
 )Wood Mackenzie( بیشتر است. مؤسسه مشاوره ای وودمکنزی
نیز بر این باور است که تا سال 2026 میلادی، چینی ها بیش از ۸0 

درصد از ظرفیت تولید انرژی خورشیدی جهان را در اختیار خواهند 
داشت.

با وجود تسریع فرایند مجوزدهی و سایر پیشرفت ها برای افزایش 
ظرفیت انرژی بادی در کشورهایی مانند آلمان و هند نیز وضعیت 
انرژی بادی در سال 2023 میلادی رو به بهبود نرفت و این حوزه با 
چالش های زیادی روبه رو شد. چالش هایی مانند تورم بالا، افزایش 
نرخ بهره و همچنین افزایش قیمت مواد اولیه جهت ساخت وساز 
توربین های بادی، بسیاری از توسعه دهندگان این حوزه را وادار کرد 
تا پروژه ها را لغو و یا آن ها را به زمان های دیگری در سال های 2024 یا 

2025 میلادی موکول کنند.
در حوزه انرژی هسته ای،  جهان شاهد دستاوردهای بزرگی در 
سال 2023 میلادی بوده است. در COP2۸ که در دبی برگزار شد، 
22 کشور ازجمله آمریکا، انگلستان، ژاپن، کره جنوبی و فرانسه 
بیانیه ای را امضا کردند که پیرو آن نقش کلیدی انرژی هسته ای در 
دست یابی به صفر خالص را به رسمیت شناختند و متعهد شدند که 
ظرفیت انرژی هسته ای خود را تا سال 2050 میلادی سه برابر کنند. 
کثریت آرا، حمایت  همچنین پارلمان اروپا در سال 2023 میلادی با ا
کتورهای کوچک مقیاس مدولار )SMR( در سراسر  خود از استقرار را
کنون دولت ها و شرکت های مختلف و حتی  اتحادیه اروپا را اعلام کرد. ا

 Sam( و سم آلتمن )Bill Gates( افراد سرشناسی مانند بیل گیتس
Altman( قرار است میلیاردها دلار بر روی استارت آپ های این حوزه 

سرمایه گذاری کنند.
پس از بررسی پیشرفت های انرژی های تجدیدپذیر در سال 2023 
میلادی، ارزیابی روندها و چالش های پیش بینی شده در چشم انداز 
کی از آن است که  انرژی جهانی بسیار مهم است. پیش بینی ها حا
مصرف انرژی جهانی در سال 2024 میلادی، همچنان افزایش یابد؛ 
البته با سرعت کمی کمتر از سال قبل و با نرخ رشد 1.۸ درصدی. این 
رشد در درجه اول ناشی از تقاضای انرژی بالا در آسیا خواهد بود، 
ک صنعتی شدن به  جایی که اقتصادهای نوظهور و سرعت شتابنا
افزایش نیازهای انرژی کمک می کنند. انتظار می رود تقاضا برای 
انرژی های تجدیدپذیر تا 11 درصد افزایش یابد که نشان دهنده 
شناخت روزافزون مزایای زیست محیطی و اقتصادی آن است. این 
افزایش تقاضا ناشی از کاهش هزینه های فناوری های تجدیدپذیر، 
گاهی عمومی از تغییرات اقلیمی  سیاست های حمایتی و افزایش آ
گرچه انرژی های تجدیدپذیر هنوز سهم کوچکی از ترکیب  است. ا
انرژی جهانی را شامل می شوند، اما تقاضای روزافزون بر ضرورت 
تلاش های بی درنگ برای توسعه این شکل از انرژی و غلبه بر 

کید می کند. چالش های موجود تأ

منابع:
1.https://www.euronews.com/green/202329/12//europe-
us-china-where-installed-the-most-wind-and-solar-
power-in-2023
2.https://www.canarymedia.com/articles/solar/
chart-the-us-installed-more-solar-in-2023-than-
ever-before#:~:text=This%20has%20been%20a%20
record,Industries%20Association%20and%20Wood%20
Mackenzie.
3.https://www.canarymedia.com/articles/clean-
energy/10-charts-that-sum-up-2023s-clean-energy-
progress
4.https://www.reuters.com/sustainability/climate-energy/
china-lead-global-renewable-growth-with-record-
installations-woodmac-202328-11-/
5.https://www.powermag.com/2023-a-transformative-
year-for-small-modular-nuclear-reactors/
6.https://www.eiu.com/n/campaigns/energy-in-2024/
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یال(       <<<<<< >>>>>>       نمــــــــــودار تغییــــــر قیمــــت  سهـــــام  )ر

بدین وســیله به اطلاع کلیه ســهام داران شــرکت فولاد تاراز 
چهارمحال می رساند با استناد به مصوبه مجمع عمومی فوق العاده 
مورخ ۱4۰2/۰9/22 و تفویض اختیار عملی نمودن افزایش سرمایه به 
هیئت مدیره، نظر به اینکه مقرر است سرمایه شرکت در این مرحله 
از مبلــغ ۱۰,5۰۰ میلیــارد ریال بــه 2۰,۰۰۰ میلیــارد ریال منقســم به 2۰ 
میلیارد سهم بانام به ارزش اسمی ۱,۰۰۰ ریال از محل آورده نقدی به 
مبلــغ 4/۸۸۳/9۸۳/595/95۰ ریــال و از محــل مطالبــات به مبلغ 
4/۶۱۶/۰۱۶/4۰4/۰5۰ ریال افزایش یابد، از کلیه سهام داران محترم 

گهی بــه تاریخ  شــرکت درخواســت می گــردد از تاریــخ نشــر ایــن آ
۱4۰2/۱۰/۰2 در روزنامــه دنیای اقتصاد به مــدت ۶۰ روز از حق تقدم 
 هر سهام دار 

ً
خود نسبت به افزایش سرمایه استفاده نمایند. ضمنا

به نسبت سهم خود )به ازای دارا بودن هریک سهم 9۰,4۷ درصد 
ســهم جدید( حــق تقــدم درافزایــش ســرمایه دارد. بدیهی اســت 
هیئت مدیره پس از انقضاء مهلت مقرر، در مورد کسانی که از حق 
تقدم خود استفاده نکرده اند، اختیار دارد نسبت به تعیین تکلیف 

حق تقدم ها و سهام باقی مانده تصمیم گیری کند.

ســهام داران محتــرم در صورت تمایــل به شــرکت در افزایش ســرمایه 
می تواننــد بــا مراجعــه بــه پرتــال ســهام داران بــه آدرس ســایت ایــن 
شــرکت بــه نشــانی www.tarazmetal.com و از طریــق درگاه اینترنتی 
نســبت به پرداخــت اقــدام نمایند و یــا با مراجعــه حضوری بــه آدرس 
درج شــده در زیر نســبت به دریافت برگه حق تقدم خود اقــدام و پس 
از واریــز وجــه بــه حســاب شــماره 2۸1206936۸ و یا به شــماره شــبای 
IR 2201۸0000000002۸1206936۸ نــزد بانــک تجــارت شــعبه 12 محــرم 

جنوبی این شرکت، اصل فیش واریزی را به این شرکت تحویل دهند.

آدرس: استان چهارمحال و بختیاری، شهرکرد، شهرک صنعتی 
کدپســتی  گلبــرگ 4،  کوچــه   ، شــهرکرد فــاز 3، خیابــان امیرکبیــر

۸۸13650536
تذکــر: در صورت پرداخــت از طریق بانک عامــل و عدم تحویل 
اصل فیش واریزی به آدرس اعلامی تا پایان بازه زمانی 60 روز، مسئولیت 
در نظر نگرفتن مبلغ واریزشــده در افزایش ســرمایه به عهده شــخص 

سهام دار خواهد بود و شرکت هیچ گونه مسئولیتی در این مورد ندارد.
هیئت مدیره شرکت فولاد  تاراز چهارمحال )سهامی خاص(

خبر خوب

 برای صادرکنندگان فولاد ایران

یادداشت

براساس اعلام انجمن آهن و فولاد چین CISA، تولید 
فولاد این کشـور در سـال آینـده بین یـک تا پنج میلیـون تن 
کاهش خواهد یافت و چین در سـال 2۰24 به علت افزایش 
تقاضای داخلی صادرات فـولاد خود را کاهـش خواهد داد 
که این یک خبر خوب و فرصت مناسب برای صادرکنندگان 

فولاد کشور است.
قیمت محصولات بالادسـتی فولاد طی ماه های گذشته روند 
صعـودی پیـدا کـرد. ایـن موضـوع نگرانی هـای دولـت چیـن را 
بـه همـراه داشـته و در نهایـت منجـر بـه اسـتفاده چینی هـا از 
روش هـای رادیکالـی بـرای کنتـرل بـازار ماننـد کنتـرل قیمـت 
توسط رگولاتورها شد. با این وجود این روش ها چندان تأثیری 
نداشـت، زیـرا از موجـودی سـنگ آهن در ایـن کشـور کاسـته 
شـده و در مقابل تقاضـا برای سـنگ آهن و مـواد اولیـه در بنادر 
چین افزایش چشمگیری یافته اسـت. درنتیجه نبود تناسب 
در عرضـه و تقاضا سـبب ایجـاد یک جو هیجانـی در این کشـور 
شـد و از طرفی فولادسـازهای چینی از قیمت بالای مواد اولیه 
چنـدان راضـی نیسـتند، زیـرا حاشـیه سـود آن هـا کمتـر از قبل 
گرچـه بازارهـای چیـن 15 روز قبـل از تعطیـلات سـال  اسـت. ا
نـو چینـی مصـادف بـا روز شـنبه 21 بهمـن )10 فوریـه( تعطیـل 
خواهد شد، درست مشابه اتفاقی که در نیمه دوم اسفندماه 
در ایـران رخ می دهـد و فعالیت هـا تجـاری محـدود می شـود؛ 
ولی پیش بینی ها از تداوم روند صعودی و حفظ قیمت فعلی 

قیمـت سـنگ آهن طـی یـک مـاه آینـده حکایـت می کند.
، وضعیـت  بـر اسـاس داده هـای منتشرشـده در ایـن کشـور
قیمـت فـولاد در مقایسـه بـا مـواد اولیـه بحرانی تـر اسـت، زیـرا 
تقاضـای مصـرف فـولاد در زمسـتان کاهـش می یابـد و شـاهد 
افزایش صادرات فولاد توسط چین به ویژه در ماه های نوامبر، 
کتبر هستیم؛ تاجایی که رکورد جدیدی از افزایش  سپتامبر و ا
صـادرات فـولاد در مـاه نوامبـر ثبـت شـد. طبـق آمارهـا چیـن 
در نوامبـر مصـادف بـا یازدهـم مـاه میـلادی حـدود ۸ میلیـون 
تن فولاد صـادر کـرد که بیانگـر ۸ درصـد افزایـش ماهانه اسـت. 
همچنین صادرات فولاد توسـط چین در طول 11 ماه ابتدایی 
سـال جـاری میـلادی از ژانویـه تـا نوامبـر ۸2 میلیـون و 650 هزار 
گـر بـر فـرض  تـن بـرآورد شـده کـه رکـورد قابل توجهـی اسـت. ا
صـادرات فـولاد چیـن در مـاه دسـامبر را هـم حـدود ۸ میلیـون 
تـن در نظـر گیریـم، میـزان صـادرات فـولاد ایـن کشـور در سـال 
2023 حـدود 90 میلیون تن خواهد بـود که رکورد بالایی اسـت. 
البته پیش تـر در چیـن در سـال 201۷ میلادی شـاهد رکـورد 100 
میلیون تنی صادرات نیز بودیم که پس از آن در سـال 201۸ و با 
شـیوع بیماری کرونا این میزان بـه حدود 50 تـا 55 میلیون تن 
گرچه چین از سال گذشته مجدد تمرکز خود را  کاهش یافت. ا
کـی از آن اسـت  روی صـادرات قـرار داده اسـت، ولی شـواهد حا
چیـن بـرای سـال 2024 برنامـه کاهـش صـادرات فـولاد را دنبـال 
 ،CISA خواهد کرد و براسـاس اعلام انجمن آهن و فولاد چیـن
تولید فولاد این کشـور در سـال آینده بین یک تـا 5 میلیون تن 
کاهـش و در مقابل مصرف فولاد چین در سـال 2024 حـدود 19 
میلیون تن افزایش خواهد یافت؛ درنتیجه چین این کسری 10 
تا 15 میلیون تنی را از محل کاهش صادرات تأمین خواهد کرد 
و میزان صـادرات فولاد چیـن در سـال 2024 بـه حـدود ۷5 تا ۸0 
میلیون تن محدود خواهد شـد. با این اوصاف چین در سـال 
2024 به علت افزایش تقاضای داخلی از میزان صـادرات فولاد 
خـود می کاهد که ایـن یک خبـر خـوب و فرصت مناسـب برای 

صادرکننـدگان فولاد کشـور اسـت.
تحلیل گران بین المللی پیش بینی های متفاوتی در خصوص 
سـنگ آهن ارائه می دهند که ایـن اعداد در سـال 2024 از سـال 
2023 نیـز بیشـتر خواهـد بـود. در مقابـل مـن معتقـدم در آغـاز 
سـال چینـی آینـده یعنـی 2024، احتمـال افزایـش قیمت هـا 
به ویژه بهای مواد اولیه چرخه زنجیره فولاد بیشتر از نرخ فعلی 
امکان پذیر نیسـت و دولـت در راسـتای کنتـرل رونـد صعودی 
قیمت ها اقدام خواهد کرد تا بازار به یک تعادل نسـبی برسـد. 
هرچنـد در سـال 2023 شـاهد کاهـش صـادرات فـولاد میانـی 
بـه کشـورهای جنـوب شـرق آسـیا بـه دنبـال افزایـش صـادرات 
توسـط چیـن بودیـم، ولـی در سـال 2024 فرصـت جبـران بـرای 
فولادسـازان کشـور وجـود دارد. از طرفـی سـال میـلادی جدید 
احتمال کاهـش تنش هـای تجاری-اقتصـادی و حتی جنگ 
سـردی بین چین و آمریکا وجود دارد و این اتفاق خودبه خود 
باعـث تأثیـر مثبتـی روی بـازار کامودیتـی ازجملـه آهـن و فـولاد 
می گـذارد. بااین حـال معتقدم ریسـک ژئوپلیتیکی خاصـی در 
منطقه نیست و باید دید که در سال جدید چینی چه اتفاقاتی 
رخ می دهد، زیرا تمامی این اتفاقات در شمار عوامل تأثیرگذار 

بر بـازار فلـزات قـرار می گیرند.
پایگاه خبری تحلیلی ایراسین
کیوان جعفری طهرانی،  کارشناس ارشد حوزه فلزات
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 با توجه به الزامات روزافزون موردنظر برای صنایع آهن و فولاد در زمینه های 
زیست محیطی، انرژی و کیفی، رویکرد به سمت فولادسازی به روش احیا مستقیم 
و کوره قوس الکتریکی شاهد رشد زیادی در سال های اخیر بوده است. در میان 
 Energiron تکنولوژی های احیا مستقیم گازی موجود و درحال توسعه، تکنولوژی احیا مستقیم
نتیجه یک اتحاد استراتژیک بین شرکت های Tenova HYL )توسعه دهنده اولیه تکنولوژی 
احیا مستقیم HYL( و دانیلی )Danieli( است که به صورت رقابتی در بازار طراحی و احداث 
پروژه های احیا مستقیم آهن )DR plants( به ارائه خدمات مختلف می پردازد. دو شرکت دانش 
خود را با هم ترکیب کردند تا نسلی جدید از کارخانه های احیای مستقیم آهن مبتنی بر گاز تحت 

نام و علامت تجاری Energiron در سراسر جهان طراحی و ساخته شوند.
 از بزرگ ترین کارخانه های احیای مستقیم آهن با تکنولوژی Energiron Zero-Reformer در جهان 
می توان به کارخانه شرکت آمریکایی Nucor با ظرفیت Mtpy 2.5 و شرکت فولاد سوئز )Suez Steel( در 
 )Emirates Steel( اشاره کرد. علاوه بر این، از سال 2010 در شرکت امارات فولاد Mtpy 2 مصر با ظرفیت
در ابوظبی دو مدول Hot DRI Energiron )تولید آهن اسفنجی داغ( با ظرفیت هر یک به میزان 2 

Mtpy در حال بهره برداری هستند.
 تکنولوژی Energiron این قابلیت را دارد که در مناطقی که گاز طبیعی به فراوانی در دسترس نیست 
یا قیمت آن برای استفاده در فرایند احیا مستقیم اقتصادی نیست با استفاده از منابع گاز جایگزین 
کننده به تولید اقتصادی بپردازد. به عنوان  )مانند COG, SYNGAS و...( به عنوان عوامل احیا
نمونه با استفاده از گاز خروجی فرایندهای دیگر کارخانجات فولاد مانند کک سازی به عنوان عامل 
کننده در فرایند Energiron می توان میزان کلی انتشار گاز CO2 کارخانه را تا 60 درصد کاهش  احیا
داد. آهن اسفنجی تولیدشده به این روش دارای درجه متالیزاسیون بالا با میزان کربن قابل کنترل 

از 1/5 تا 4 درصد است.
همچنین تکنولوژی Energiron Zero Reformer )ZR( در حال حاضر یک فرایند شناخته شده است 
که می تواند ردپای کربن در خطوط آهن سازی را به میزان چشمگیری کاهش دهد. در این فرایند 

به علت حذف ریفورمر گاز علاوه بر کوچک سازی کارخانه احیا مستقیم در میزان سرمایه گذاری 
اولیه جهت زیرساخت پروژه نیز صرفه جویی می شود. در این فرایند با تزریق مستقیم گاز طبیعی به 
کننده در داخل محفظه تولید می شود. در این حال میزان راندمان انرژی کل  کتور احیا، گاز احیا را
کنش  فرایند می تواند تا ۸0 درصد افزایش پیدا کند، زیرا بیشتر انرژی مصرف شده در فرایند صرف وا

و گرمایش خود محصول می گردد.
کننده است که به طور  مورد دیگر، قابلیت این فرایند برای استفاده گاز هیدروژن به عنوان عامل احیا
مستقیم ردپای کربن در فرایند احیای مستقیم را کاهش داده یا حذف می کند. بررسی های علمی 
جدیدی با استفاده از روش های شبیه سازی عددی انجام گرفته اند که نشان می دهند استفاده 
کثر 100 درصد( در این  کننده )تا حدا از درصدهای بسیار بالای هیدروژن به عنوان عامل احیا
کتور احیا اثر مخربی بگذارد.  فرایند قابل اجراست، بدون اینکه بر روی رژیم حرارتی و شیمیایی را
در شبیه سازی انجام شده یک پلنت احیا مستقیم با تکنولوژی Energiron ZR و ظرفیت 2.5 

t/h 321( Mtpy( و محصول تولیدی HBI با درجه فلزی 94 درصد بررسی شد. سه نوع گاز ترکیبی با 
کننده در شبیه سازی ها بررسی شدند: 100 درصد گاز طبیعی؛  درصدهای مختلف به عنوان گاز احیا

50 درصد گاز طبیعی و 50 درصد هیدروژن؛ 20 درصد گاز طبیعی و ۸0 درصد هیدروژن.
کننده استفاده شده  کربن آهن اسفنجی تولیدی مستقیماً با درصد گاز طبیعی موجود در ترکیب احیا
که تنها منبع کربن است. یکی از اثرات عمده افزایش سهم هیدروژن این است که  ارتباط دارد؛ چرا
کنش ها کاهش  گیری کلی وا کتور موردنیاز است، زیرا میزان گرما دبی کمتری از گاز ورودی به را
کتور عرضه شود در نتیجه، دمای گاز خروجی را  می یابد؛ همچنین، چون انرژی کمتری باید به را
کتور  می توان در مقدار کمتری نگه داشت. علاوه بر این، کاهش تزریق گاز طبیعی در مخروط را
میزان کربن کلی در محتوای محصول را کاهش می دهد، اما در عوض، دمای تخلیه محصول به 
کتور رخ می دهد بیشتر است. به طورکلی  کنش هایی که در این قسمت از را گیری کمتر وا دلیل گرما

ک، در کاهش انتشار گازهای گلخانه ای بسیار سودمند خواهد بود. افزایش درصد H2 در گاز خورا

 علم و فناوری       

امنیت سایبری 

دستاورد جدید دانشمندان؛
 تبدیل ته سیگار به سوخت بیودیزل

کی« که سرعت رشد گیاهان را تا 5۰ درصد »خا
 افزایش می دهد

دانشمندان لیتوانیایی از روشی مبتکرانه برای استفاده از ضایعات سیگار 
برای تولید بیودیزل در گامی به سوی تولید سوخت پایدار رونمایی کردند. 
این اقدام می تواند هزینه های تولید و اثرات زیست محیطی را کاهش دهد. 
ک تر  در میان نگرانی های زیست محیطی و تلاش برای جایگزین های پا
برای سوخت های فسیلی، بیودیزل راه حلی امیدوارکننده است. بیودیزل 
که از روغن های گیاهی یا چربی های حیوانی مشتق می شود، قابلیت تجزیه 
زیستی دارد و تا چهار برابر سریع تر از گازوئیل نفتی تجزیه می شود.

محققان بستر کشت جدیدی ایجاد کرده اند که سرعت رشد گیاهان را تا 
ک  ۵0 درصد افزایش می دهد. این بستر که محققان آن را eSoil یا »خا
الکترونیکی« می نامند، رسانای الکتریسیته است و با تحریک الکتریکی به 
رشد گیاهان کمک می کند و به طور خاص برای کشاورزی هیدروپونیک یا 
آب کشت طراحی شده است. به طورکلی در کشت هیدروپونیک گیاهان 
ک رشد می کنند و فقط به آب، مواد مغذی و بستری برای رشد  بدون خا
ریشه ها نیاز دارند.

افشای انبوهی از داده های 
شخصی توسط هکرها 

در طول کریسمس

افزایش بی سابقه شمار قربانیان 
باج افزار در ماه نوامبر

هکرهای مهاجم اغلب پیش از تعطیلات آخر هفته 
و جشـن های طولانی تر و یا در طـول آن، به امید غافلگیری 
قربانـی و همین طـور احتمـال کمتـر بـرای شناسـایی فـوری 

نفوذشان دست به حمله می زنند.
شـب کریسـمس، چندین مهاجم اطلاعـات چشـمگیری را در 
وب تاریـک منتشـر کردنـد. آن هـا برچسـب »نشـت رایـگان« 
داشـتند که باعث شـد محققان حدس بزنند کـه آن هـا آزادانه 
ک گذاشته شده اند تا نوعی قدردانی  بین کلاه برداران به اشترا
متقابـل باشـد. Resecurity گفـت: »ایـن نمایـش سـخاوت در 
میان مجرمان سایبری به هیچ وجه دلیلی برای جشن گرفتن 
قربانیان در سراسـر جهان نیسـت. قربانیـان در سراسـر جهان 
ممکـن اسـت بـا تصاحـب حسـاب )ATO(، بـه خطـر افتـادن 
ایمیل تجاری )BEC(، سرقت هویت و کلاه برداری مالی مواجه 

شوند«.
 ،Movistar نشـت داده ها شـامل مجموعه بزرگـی از داده هـای
ارائه دهنده پیشرو مخابرات در پرو با 22 میلیون سابقه، پایگاه 
داده متعلق به یک سازمان دولتی در شیلی، نشت چشمگیر 
مربوط به یک خدمات اعتباری عمده در فیلیپین، مجموعه 
داده ای متعلق به یک شرکت فرانسوی با 1.5 میلیون سابقه، 
نشـت 1.4 میلیـون سـابقه مرتبـط بـا پـروژه ای کـه بعـداً توسـط 
Klarna یـک شـرکت فین تـک سـوئدی خریـداری شـد، یـک 
پایـگاه داده متعلـق بـه یـک فروشـگاه مـد مسـتقر در ویتنـام بـا 
بیش از 2.5 میلیون پرونده قربانی، برخی از سـوابق متعلق به 
یـک فروشـگاه آنلایـن تجهیـزات نظامـی هک شـده مسـتقر در 
ایتالیا، و مجموعـه داده ای شـامل بیـش از 2 میلیون سـابقه از 

مشتریان بانکی از مکزیک بوده است.
زیـان و خسـارت واقعـی ناشـی از ایـن فعالیـت به طـور بالقـوه 
می توانـد میلیون هـا دلار باشـد. کاهـش ایـن آسـیب بـه دلیـل 
ارتبـاط پیچیـده بیـن داده هـای شـخصی و هویـت دیجیتـال 
چالش برانگیـز اسـت و تغییـر ایـن اطلاعـات در عمـل بـرای 

مصرف کننده عادی یک فرایند پیچیده و اغلب دشوار است.
cybernews :منبع   

  digiato.com :منبع   

 Corvus در گزارشی که در ۱۸ دسامبر 2۰2۳ توسط
Threat Intel منتشر شد، مشاهده شد که 4۸4 قربانی جدید 
باج افزار در ماه نوامبر در سایت های نشت قرار گرفته است که 
کتبر و ۱۱۰.4۳  نشان از افزایش ۳9.۰۸ درصدی نسبت به ا
درصد افزایش نسبت به نوامبر 2۰22 داشت. تحلیلگران هوش 
تهدید Corvus تخمین زدند که افزایش ماه نوامبر را می توان 

به آسیب پذیری CitrixBleed نسبت داد.
درحالی که دو رکورد قبلی در سال 2023 عمدتاً به حمله زنجیره 
 ،Corvus نسبت داده شد، طبق داده های MOVEit Clop تأمین
 LockBit اوج حملات ماه نوامبر تا حدودی به دلیل خیز دوباره
بود. نوامبر سومین ماه با بالاترین تعداد قربانی یعنی 121 مورد 

برای LockBit در سال 2023 پس از یک پاییز آرام بود.
 Corvus Threat Intel بر اساس داده های فصلی تاریخی، تیم
پیش بینی کرد که تعداد قربانیان سایت نشت باج افزاری که در 
دسامبر فهرست شده اند بیشتر از دسامبر 2022 خواهد بود. 
محققان افزودند: »ما انتظار داریم این میزان در ژانویه کاهش 
یابد، زیرا افراد پشت حملات باج افزار مدتی استراحت می کنند.«

 QakBot مشاهده کرد که بااینکه حذف بدافزار Corvus ،درنهایت
گوست توسط مجریان قانون بر  )معروف به QBot( در ماه آ
گروه های باج افزار تأثیر گذاشت؛ اما تجدید حیات جدید در 
کوسیستم باج افزار با موفقیت از  لیست قربانیان نشان داد که ا
QBot دور شده و این واقعیت که شرکت های امنیت سایبری 
کنون بازگشت QakBot را می بینند می تواند به طور بالقوه بر  ا

پیش بینی Corvus برای آینده نزدیک تأثیرگذار باشد.
infosecurity-magazine :منبع   

فصل سوم )ادامه هفته گذشته(
گ ها ۳-5: زیگزا

گ تنها دریک بازار صعودی یک الگوی کاهشی سه موجه ساده است که بـا  یک زیگزا
A-B-C علامت گذاری می گردد. ترتیب بندی زیرموج ها 5- 3- 5 است و به طور محسوسی انتهای 

موج B پایین تر از موج A قرار می گیرد. تصاویر 1-22 و 1-23 این موضوع را نشان می دهند.
دریک بازار کاهشی، یک اصلاح برگشتی در جهت مخالف، چنانکه در شکل ها 1- 24 و 1- 25 نشـان 
گ دریک بازار افزایشـی به صورت یـک  داده شده، تشکیل می شود. اغلب برای شناسایی، یک زیگزا

گ قبلی است. گ معکوس شده یا قرینه زیگزا زیگزا
گ ها دو بار یا سه بار متـوالی اتفـاق می افتند، مخصوصاً وقتی که اولـین مـوج،   بعضی اوقات زیگزا
گ به وسیله تولید یک فاصـله  بازگشت نرمال یا کوچک تری داشته است. با این حقیقت، هر زیگزا
گ دوگانه یا سه گانه خوانده می شود. ایـن شکل ها شبیه توسعه یک  سه تایی جدا می شود که زیگزا

موج عکس العمل )بازگشت( است کـه معمولاً کـم پـیش می آید.
در حقیقت در استاندارد و لیسـت سـهام Stock( 500 500 یکـی از سهام های بـورس آمریکا( رخداد 
گ دوگانه است می بینیم. می توان  آن را در ژانویه 19۷۷ تا مارس 19۷۸ که می توان گفت یک زیگزا
کتبر 19۷5 که با برگشت هایش،  اصلاح در سـهام Dow )یـک گـروه مهـم از سهام آمریکا( را از جولای تا ا
گ های متوالی دوگانـه را به نمـایش گذاشته است دید. موج های چهارم به ندرت اتفاق می افتد.  زیگزا

امواج الیوت

یم بیاموز

   تهیه کننده: واحد تحقیق و توسعه

   تهیه کننده:امور سهام و مجامع

ENERGIRON   معرفی فرایند احیا مستقیم تجاری

 تکنولـــوژی Energiron ایـــن قابلیـــت را دارد کـــه در مناطقـــی کـــه گاز 
طبیعی بـــه فراوانی در دســـترس نیســـت یا قیمـــت آن برای اســـتفاده 
در فراینـــد احیـــا مســـتقیم اقتصـــادی نیســـت بـــا اســـتفاده از منابـــع 
گاز جایگزیـــن )ماننـــد COG, SYNGAS و...( به عنـــوان عوامـــل 

کننـــده بـــه تولیـــد اقتصـــادی بپـــردازد احیا

   تهیه کننده: واحد تحقیق و توسعه
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مشکلات خواب در سالمندی

 اجتمـــــا             عـــــــی

خطر ابتلا به زوال عقل با کمبود ویتامین D و افسردگی 
افزایش می یابد

نانوپهپادهایی که سلول های سرطانی را 
هدف قرار  می دهند

کمبود ویتامین D، افسردگی و  که  یک مطالعه بزرگ نشان می دهد 
که می توانند خطر ابتلا به زوال عقل  دیابت ازجمله مواردی هستند 
را افزایش بدهند. با وجودی که بسیاری تصور می کنند عوامل ژنتیکی، 
تنها عامل ابتلا به این بیماری است، اما به گفته محققان، این تصویر 
آن هــا بر این  کشیده شــود. در واقــع  کاملی نیست و باید به چالش 
کتورهای دیگری نظیر کمبود ویتامین D  و افسردگی نیز در  باورند که فا
افزایش ابتلا به زوال عقل دخیل هستند.

از   )UNIST( جنوبی  کره  اولسان  فناوری  و  علم  ملی  مؤسسه  محققان 
تیم  این  کرده اند.  پــرده بــرداری  قابل توجهی در درمــان سرطان  فناوری 
تحقیقاتی با موفقیتی بی سابقه Nanodrones یا نانوپهپادهایی توسعه 
داده اند که قادر به هدف گیری انتخابی و از بین بردن سلول های سرطانی 
 )NK( کشنده طبیعی که به سلول های  هستند. سلول های لنفاوی ذاتی 
کنش ایمنی بدن علیه سرطان دارند.  معروف هستند، نقشی حیاتی در وا
این فناوری می تواند این سلول ها را بهتر هدایت و کنترل کند.

خانواده 

تیمی  کار  مختلف  ابعاد  به  گذشته  هفته های  در 
پرداختیم، این هفته موضوع کار تیمی را با نگاه جدیدی 

دنبال می کنیم.
حتماً شما در مقطعی از عمر حرفه ای خود مدیریت یک کار تیمی را 
عهده دار شده اید و یا خواهید شد، به طور خاص در فولاد مبارکه هریک 
از کارکنان این شانس را خواهند داشت که با تشکیل تیم، هدفی را دنبال 
کنند و شاخصی را ارتقا دهند. برای این مهم توجه به مجموعه راهکارهای 

ذیل کارگشا خواهند بود.
باید در نظر داشت یک تیم از افرادی با نگرش ها و سلایق متفاوت تشکیل 
می شود که همه آن افراد با هدفی مشترک گرد هم آمده اند. همیشه در 
ابتدای کار، افراد از انگیزه و خوش بینی بیشتری برخوردارند. هر چه بیشتر 
پیش بروند و با مشکلات بزرگ تری مواجه شوند، اختلاف نظرات آن ها 
پررنگ تر می شود. اینجاست که هنر مدیریت، افراد تیم را همگام می کند. در 
واقع اصول مدیریت صحیح کار تیمی مهم ترین نیاز هر تیم است و منظور 
از مدیریت ایجاد ساختارهایی برای اطمینان از انجام نظم و هماهنگی 
بین اعضای تیم، وجود انعطاف پذیری، تفویض اختیار و پاسخ گویی و 

دسته بندی افراد برحسب تخصص است.
شاید تجربه ما از تیم سازی، عدم تعهد کافی کلیه اعضا، کاهش راندمان، 
ایجاد تنش و تعارض و مواردی از این دست باشد که با شکل دادن 
ارتباطات سازنده بین اعضای تیم، تجربه کاملاً متفاوتی خلق می شود. 
از سوی دیگر چگونگی تعریف کار تیمی در فرهنگ سازمان حائز اهمیت 

است. کار تیمی از بخش های مهم فرهنگ سازمانی است.
در این مجال، چالش ها و موانع کار تیمی و تأثیر روحی و روانی آن ها بر 

فضای کار را تشریح می کنیم.
ارتباط مؤثر 

مهم تریـن چالـش در کار گروهـی ارتبـاط مؤثـر  اسـت، زیـرا ضمـن این 
ک گذاشـته می شـوند و  ارتبـاط، اطلاعـات و داده هـای افراد به اشـترا
ک گذاشتن داده ها ملاحظات زیادی برای افراد وجود  برای به اشترا
دارد و تعارض بین منافع فردی و منافع تیمی موضوعی می شـود که 
در گوشه ذهن افراد شروع به پرسشگری می کند. باید در نظر داشته 
باشـیم هرکـدام از اعضـای تیـم مهارت هـای خودشـان را دارنـد. ایـن 
مهارت هـا در ارتباط با هم معنـا پیدا می کنند و این تعارض شـخصی 
بـرای هـر یـک از اعضـا صـادق اسـت، بنابرایـن باید هـدف نهایـی تیم 

خود و دسـتاوردهای انجـام موفقیت آمیـز کار را اولویت دهیم.
شوق یادگیری 

مسئله دیگر که می تواند چالش آفرین باشد و یا حُسن یک تیم تلقی شود، 
شوق به یادگیری چیزهای جدید در میان اعضای تیم است، این شوق 

باید به نحوی تزریق شود.
بیشتر ما دوست داریم چیزهای جدید یاد بگیریم و مهارت های جدیدی 
را در خود ایجاد کنیم. این احساس کشف چیزهای ناشناخته در درون 
گر  همه ما وجود دارد، فقط نیاز به یک جرقه دارد. حالا به این فکر کنید ا
تمام اعضای مجموعه به فکر یادگیری و کشف چیزهای ناشناخته باشند 
چه اتفاقی می افتد؟ ایده های تازه به وجود می آیند؛ ساختارهای جدید 
ایجاد می شوند و مسیر دست یابی به اهداف در مسیر رشد و پیشرفت 

قرار می گیرد.
پشتیبانی و حمایت 

پشتیبانی و حمایت اعضای مجموعه نیز از موارد چالش زا و یا تمایزآفرین 
می تواند باشد. همه اعضا تیم مشکلات شخصی خود را دارند و مشکلات 
شخصی که می توانند مستقیماً روی عملکرد آن ها تأثیر داشته باشد. به 
همین دلیل اعضای مجموعه و مخصوصاً رهبر تیم باید نقش حامی و 

پشتیبان را داشته باشد.
شفافیت مأموریت کار تیمی

تیم باید هدف اصلی خود را درک کند و برای دست یابی به آن متعهد باشد 
و برای شروع کار باید هرکدام از اعضا این هدف را به طور کامل بشناسد و 
مأموریت کلی را بداند. شفافیت تیم زمانی تقویت می شود که انتظارات 
روشنی برای کار تیم، مسئولیت پذیری، اهداف و نتایج تیم داشته باشیم 
و هم چنین در این بین باید زمان رسیدن به اهداف کاملاً مشخص باشد و 

بازه زمانی رسیدن به هر سطح از هدف تعیین شده باشد.
تشویق انتقادات معقول

تیم باید بتواند محیطی را ایجاد کند که اعضا به خوبی بتوانند در برقراری 
ارتباط، دفاع از مواضع خود و انجام فعالیت های ریسک پذیر معقول اقدام 
کنند. اعضای تیم باید به همدیگر اعتماد داشته باشند و بتوانند در مواقعی 
که نیاز است از هم کمک بگیرند. اعضای تیم نباید به علت عدم توافق با 
همدیگر یا اختلافات سلیقه ای توبیخ شوند، بلکه کار درست این است 
که اختلاف نظرها مورد قدردانی واقع شود، زیرا در بیشتر مواقع همین 
اختلاف نظرهاست که باعث رشد یک تیم می شود و اعضا با قرار دادن 

اختلافات رفتاری و فعالیتی، در کنار هم یک تیم کامل می سازند. رابطه بین 
افراد تیم باید صادقانه و با احترام باشد که این امر جزو کدهای مرام نامه 
رفتاری فولاد مبارکه است. زمانی که عقاید، راه حل ها و افکار به راحتی بیان 

کم است. می شود، احساس آرامش بیشتری حا
برای این کار باید اعضای تیم در طی جلساتی سؤالاتی را برای شفاف سازی 
بپرسند و زمانی را برای گوش دادن به مسائل، مشکلات و کمبودهای کاری 
و حتی شخصی افراد در نظر گرفته شود تا اعضای تیم بتوانند این مسائل 
را به صورت بهینه برطرف کنند و آن ها را سروسامان دهند؛ در این صورت 
دیدگاه همدیگر را بهتر درک می کنند و ارتباط محترمانه تری با هم خواهند 

داشت و کارها با برنامه ریزی بهینه تری به افراد محول می شود.
شناسایی عادت های سالم و مخرب

رهبر گروه باید با توجه به رفتارهای تک تک اعضا، عادت های مفید یا 
مخرب را شناسایی کند. عادت های فردی ممکن است در شبکه تیمی 
گسترش پیدا کند. ازاین رو با تقویت عادت های خوب در اعضا و تشویق این 
عادت ها باعث می شوید تا به مرور ارتباط اعضا گروه با یکدیگر پیشرفت کند. 
بشر به صورت ذاتی به سمت راحت طلبی پیش می رود؛ ازاین رو عادت های 
غلطی که ممکن است ناشی از راحت طلبی باشد در عدم موفقیت در کار 
گیر می شوند. برای جلوگیری از  گروهی مؤثرند. این عادت ها به مرور فرا
سرایت این رفتار باید در همان ابتدای بروز توبیخ شود تا به دیگر اعضا نیز 
سرایت نکند. در این هنگام هر کس خود را موظف می داند که رشد فردی 

خود را در اولویت قرار دهد.
خلاقیت ها و نوآوری ها

ممکن است یک روش بارها توسط افراد قدیمی گروه امتحان شده باشد 
اما عضو جدید باز هم ترجیح دهد با خلاقیت هایی که دارد این روش را 
امتحان کند؛ باید دقت داشته باشید که با گفتن اینکه بارها این روش را 
امتحان کردیم اما کار نمی کند فقط باعث می شوید که کار تیمی در همان 

سطحی که قبلاً بوده است بماند.
اعضای تیم باید بدانند که قدرت یک تیم در این است که هر یک اعضا 
بتواند تلاش خود را برای حل یک مشکل، رسیدن به یک هدف یا بهبود 
یک روند انجام دهد و یک نتیجه، هرچند اندک، به دست آورد. این نتیجه 
ممکن است فقط در حد یک تجربه باشد، ولی باز هم به پیشرفت کار 

گروهی کمک شایانی می کند.
در شمارگان بعد به دیگر مفاهیم مرتبط با این موضوع خواهیم پرداخت.

در شماره قبلی خبرنامه در مورد انواع مختلف یادگیری 
و مزایای دانستن سبک یادگیری کودک سخن گفتیم. در 
گیر  این شماره به نکات مهمی درباره موفقیت کودک فرا

دیداری در پیش دبستانی و مدرسه خواهیم پرداخت.
بهترین راه برای حمایت از کودکی با سبک یادگیری دیداری، تشویق علایق 
او و فراهم آوردن وسایلی است که برای یادگیری نیاز دارد. به فعالیت هایی 
که کودکتان از آن ها لذت می برد توجه و سعی کنید از آن موضع به یادگیری 
گر کودک شما بازی را دوست دارد، بازی های  نزدیک شوید. به عنوان مثال، ا
گر فرزندتان نوشتن  کارتی می تواند مهارت حافظه و تمرکز او را تقویت کند. ا
را دوست دارد، بگذارید هر قدر می خواهد تمرین کند. کتاب های زیادی 
در اختیارش بگذارید تا بتواند به تصاویر آن ها نگاه کند یا برای خواندن 
کلماتشان تلاش کند. یکی از بهترین شاخص های پیش بینی کننده 
موفقیت در مدرسه، تعداد کتاب های در دسترس بچه ها در خانه و 
مدت زمانی است که والدینشان صرف کتاب خواندن با آن ها می کنند و 
گیران دیداری  گرچه این کار برای همه بچه ها توصیه نمی شود، اما فرا ا
ممکن است از برنامه های آموزشی و گلچین شده و مناسب تلویزیون بهره 

ببرند، زیرا تماشا و مشاهده به یادگیری آن ها کمک می کند. 
هر کاری که انجام می دهید، مطمئن شوید که فعالیت ها از نظر تکاملی 

متناسب هستند. بچه های کوچک تر سعی می کنند مفاهیم بنیادی مانند 
الفبا و شمارش را یاد بگیرند و برخی بچه های شروع به خواندن می کنند و 
گر کودک شما به  کم کم کلیات جمع و تفریق را هم درک می کنند؛ بنابراین ا
تصاویر بهتر از کلمات پاسخ می دهد، برای تشویق مطالعه کتاب هایی 
گر کودک شما حروف و کلمات را  شامل تصاویر جالب و متنوع پیدا کنید. ا
دوست دارد، وقت زیادی را صرف حروف الفبا کنید. برای ریاضیات و سایر 
گر کودکتان با سرعت  درس ها نیز رویکرد مشابهی در پیش بگیرید، یعنی ا
گر  بیشتری به تصاویر پاسخ می دهد، از تصاویر و نمودارها استفاده کنید و ا

اطلاعات چاپ شده را دوست دارد، از اعداد و ارقام استفاده کنید.
چگونگی رفع ضعف کودک دیداری در زمینه های دیگر   

 اینکه سبک یادگیری فرزندتان عمدتاً دیداری است به این معنا نیست که 
در مدرسه ضعیف خواهد بود. پس اول، سعی کنید به یاد داشته باشید 
گر نقطه قوت او  که سبک یادگیری فرزندتان الزاماً یک کاستی نیست و ا
یادگیری فیزیکی یا شنیداری نیست، لزوماً محکوم به داشتن مشکلاتی در 
مدرسه نیست.. یادگیری فرایندی پیچیده است. فهمیدن سبک یادگیری 
فرزندتان فقط نوک کوه یخ است. آنچه اهمیت بیشتری دارد این است که 

شما از این دانش چه استفاده ای می برید.
گر  گرچه فراهم آوردن فرصت های زیادی برای تحریک دیداری کودکتان، ا

یادگیرنده دیداری است اهمیت دارد، اما شما باید به سایر سبک های 
یادگیری نیز توجه کنید. به این ترتیب، کودک می تواند متعادل و چندجانبه 
باشد و از راهکارهای مختلف برای فهم اطلاعات جدید استفاده کند. برای 
تحریک یادگیری فیزیکی، به کودک خود فرصت مشارکت در فعالیت های 
عملی مثل مانند اوریگامی و آشپزی را بدهید و او را برای تقویت مهارت 
شنیداری به گوش دادن به موسیقی یا به آواز خواندن تشویق کنید. 
همچنین می توانید به او نشان بدهید چگونه قوی نبودن خود در 
زمینه های نیازمند مهارت های شنیداری و فیزیکی را جبران کند. به عنوان 
گر در کلاس درس، معلم از هیچ ابزار دیداری برای کمک به توضیح  مثال، ا
یک موضوع استفاده نمی کند، ممکن است فرزندتان چیز زیادی از سخنان 
گر این اتفاق ها اغلب می افتد، به او بگویید که نزدیک  معلم را دریافت نکند. ا
گر معلم در  معلم بنشیند تا بتواند هنگام صحبت چهره او را تماشا کند یا ا
حال صحبت کردن در مورد موضوعی از کتاب است، در حین گوش کردن 

به او، متن کتاب را نیز دنبال کند.
گیری فرزندتان،  در پایان، مهم تر از همه این است که صرف نظر از سبک فرا
یادگیری او را حمایت کنید. از سرنخ هایش پیروی کنید و روی توانمندی 

کلی و همه جانبه تمرکز کنید، نه صرفاً برتری در برخی موضوعات.
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در شماره ۱۳5۷ خبرنامه به تأثیر خواب بر سلامت   
جسمی و روحی سالمندان پرداختیم و به برخی عوامل مؤثر 
بر کیفیت خواب اشاره کردیم. در این شماره به سایر موارد 

اشاره می کنیم.
سبک زندگی و خواب

یکی از دلایل ایجاد مشکلات خواب در سالمندی، تغییراتی است 
که در سبک زندگی ایجاد می شود. به طور مثال بازنشستگی منجر 
به کار کم تر بیرون از خانه، چرت های روزانه بیشتر و به هم خوردن 
برنامه خواب می گردد. سایر تغییرات زندگی نیز ممکن است منجر 
به مشکلات خواب شود؛ مانند از دست دادن استقلال و انزوای 

اجتماعی که افسردگی و اضطراب را تشدید می کند.
بیدار شدن شبانه

مطالعات نشان می دهد که افراد با بالا رفتن سن تغییراتی را در 
معماری خواب خود تجربه می کنند. مقصود از معماری خواب 
نحوه جابه جایی و چرخش مراحل مختلف خواب است. 
سالمندان زمان بیش تری را در مراحل اولیه و سبک تر خواب و 
زمان کم تری را در مراحل عمیق خواب طی می کنند. این مسئله 
سبب می گردد تا سالمند بیش تر در طول شب بیدار شوند و 

کنده تری داشته باشند. خواب سبک تر و پرا
چرت روزانه

پژوهشگران می گویند حدود 25 درصد از سالمندان در طول روز 
چرت می زنند؛ درحالی که این رقم در بزرگسالان ۸ درصد است. 
درحالی که کارشناسان معتقدند که یک چرت کوتاه روزانه برای 
مغز مفید است؛ اما درعین حال اعتقاد دارند چرت طولانی مدت 

یا در اواخر روز، خواب شبانه را مختل می کند.
مشکلات شایع خواب در سالمندان

درد
ناراحتی ها و دردهای بدنی بر میزان کمیت و کیفیت خواب اثر 
می گذارند و گاهی این درد و بی خوابی تبدیل به یک سیکل 
معیوب می گردد؛ به این صورت که درد بدنی منجر به خواب کم تر 

می شود و خواب کم تر از میزان و کیفیت خواب می کاهد.
ادرار شبانه

ادرار شبانه که گاهی شکل شب ادراری به خودش می گیرد و با بالا 
رفتن سن، به دلیل تغییراتی در سیستم مجاری ادراری شیوع 

می یابد و سبب مشکلات خواب می شود.
آپنه خواب

آپنه انسدادی خواب )OSA( باعث توقف تنفس در طول خواب 
می شود. این اتفاق زمانی صورت می گیرد که ماهیچه های بافت 
نرم گلو )مانند زمان( شل شده و در نتیجه راه تنفس برای چند 
ثانیه قطع می شود. آپنه خواب منجر به بیداری مکرر در طول 
کسیژن در بدن را کاهش می دهد. در  خواب می گردد و سطح ا
نتیجه فرد در طول روز مشکلاتی چون سردرد و خواب آلودگی را 

تجربه می کند.
سندروم پای بی قرار و اختلال حرکات دوره ای اندام

سندروم پای بی قرار )RLS( نوعی اختلال است که خود را به صورت 
احساس ناخوشایند در پاها و تمایل غیرارادی برای حرکت دادن 
پاها در جهت تسکین این احساس نشان می دهد. اختلال 
حرکات دوره ای اندام )PLMD( نوعی اسپاسم یا حرکات پرشی پا 
در هنگام خواب است. هر دو این اختلالات به طور قابل توجهی 

بر کیفیت خواب و زندگی اثر منفی می گذارند.
www.migna.ir :منبع

یادگیری دیداری 
در کودکان

گیران دیداری فرا

قسمت دوم

قسمت چهارم

قسمت دوم

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
گرامی داغدار عزیزان خود شدند، ازجمله مهرداد باقری 
شاغل در نورد سرد،  احسان شیروانیان شاغل در 
واحد طرح و توسعه، مهرداد سلطانی شاغل در نورد 
گرم، حسین رحیمی شاغل در فولادسازی،  حمیدرضا 
نصیری شاغل در نورد سرد، غلامرضا بختیاری شاغل 
در نورد سرد، سعید نصیری شاغل در فولادسازی  و 
حمیدرضا محبتی نژاد شاغل در  مجتمع فولاد سبا در 
غم درگذشت پدر، مرتضی هادی شاغل در فولادسازی،  
داراب رضایی  شاغل در نورد سرد، مجتبی هادی شاغل 
در آهن سازی، موسی باقری شاغل در  مجتمع فلاد سبا، 
علی امینی شاغل در حمل نقل، محمد ملکی شاغل در 
مدیریت شهری، مسلم باقری شاغل در فولادسازی، 
کبر خالوزاده شاغل در  سعید رنجبر شاغل در راه آهن،ا
نورد سرد، افراسیاب نظری شیاسی  شاغل در نورد سرد 
و حسن گگونانی شاغل در   مجتمع فولاد سبادرغم 
درگذشت مادر  و مهدی انصاری شاغل در حمل ونقل 
وحمید شفیعی شاغل در  بازرسی فنی در غم درگذشت 

برادر به سوگ نشستند.
همچنین همکار بازنشسته  شادروان بهزاد شجاعی دار 

فانی را وداع گفت و به دیار حق شتافت.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

شادروان بهزاد شجاعی
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 ورزش             

بانـوان  بدمینتـون  مسـابقات  دوره  نخسـتین  در 
شـرکت های تابعـه ایمیـدرو کـه روز جمعـه هشـتم 
دی مـاه ۱4۰2 و بـه میزبانـی شـرکت گل گهـر برگـزار شـد، 
تیم بدمینتـون بانـوان صنعت فـولاد مبارکه عنـوان قهرمـان تیمـی را از 

آن خـود کـرد.

در این دوره از رقابت ها که با حضور 6 تیم و 30 ورزشکار از شرکت های 
زیرمجموعه ایمیدرو برگزار شد، بازیکنان تیم بدمینتون صنعت فولاد 

مبارکه به عناوین زیر دست یافتند:
مقام آوران در بخش تیمی: نگین برومند؛ سیده طاهره زیبایی؛ ارغوان 

آقاداوود؛ عاطفه مرادی؛ نسیم داورپناه.

 در بخش انفرادی خانم ها نگین برومند عنوان قهرمانی و خانم سیده 
طاهره زیبایی عنوان نائب قهرمانی را کسب کردند.

در ایـن دوره از رقابت هـا خانم هـا عطابخـش به عنـوان سرپرسـت و 
سـنمار به عنـوان مربـی، تیـم صنعـت بانـوان فـولاد مبارکـه را همراهـی 

کردنـد.

 4 منهای 9؛ 

باشگاه سپاهان به CAS خواهد رفت

به گزارش سـایت روابط عمومی باشـگاه فولاد مبارکه   
سپاهان، سایت فوتسال پلنت اسـامی گزینه های بهترین 
مربی باشگاهی زن در سـال 2۰22 را معرفی کرد که نام نیلوفر 
اردلان سرمربی تیم فوتبال بانوان فولاد مبارکه سپاهان هم 

در این جمع دیده می شود.
نیلوفر اردلان فصل گذشـته با پیکان دبل قهرمانی کرده اسـت 
و ایـن فصـل نیـز پـس از سـال ها دوری از فوتبـال بـا آمـدن بـه 
باشگاه فولاد مبارکه سپاهان و بستن تیمی متشکل از بازیکنان 
جوان و آینده دار فوتبال اصفهان و کشور و همچنین بازیکنان 
باتجربهه فولاد مبارکه سپاهان به دنبال تحول در فوتبال بانوان 

کشـورمان است.
در لیسـت کاندیداهـا کریسـتن دسـوزا از بزریـل، کلودیـا گارسـیا 
از آرژانتیـن و جولیـو دلـگادو گونزالـز از اسـپانیا دیـده می شـوند.

بازدید وزیر ورزش تاجیکستان از ورزشگاه نقش جهان شش بازیکن فولاد مبارکه سپاهان به تیم ملی دعوت شدند

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، دکتر رحمان زاده 
وزیر ورزش تاجیکستان به همراه سایر مدیران ورزش این کشور از ورزشگاه 
نقش جهان و موزه باشگاه سپاهان واقع در این ورزشگاه بازدید کردند. 
رحمان زاده پس از این بازدید، ضمن تمجید از این ورزشگاه و موزه، باشگاه 
فولاد مبارکه سپاهان را یکی از باشگاه های پیشرو در ساختار مدیریتی و 
حرفه ای دانست. وی همچنین در خصوص برقراری تعاملات گسترده بین 
باشگاه های تاجیکستان و باشگاه سپاهان اعلام آمادگی کرد.

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، اسامی 27 
بازیکن تیم ملی فوتبال برای حضور در رقابت های جام ملت های 
آسیا 2023 اعلام شد. بر این اساس پیام نیازمند، رامین رضاییان، آریا 
یوسفی، محمدجواد حسین نژاد، رضا اسدی و شهریار مغانلو از فولاد 
مبارکه سپاهان به تیم ملی دعوت شده اند. گفتنی است هیچ گاه تعداد 
بازیکنان تیم فولاد مبارکه سپاهان اصفهان در لیست تیم ملی برای یک 
تورنمنت بزرگ تا این حد پربار نبوده است.

 ورزش              ورزش             

سرمربی تیم فوتبال بانوان فولاد مبارکه 

سپاهان؛ کاندیدای بهترین مربی زن 

فوتسال باشگاهی سال 2۰22 جهان

خبـــــــــر کوتاه

درخشش بانوان بدمینتون باز فولاد مبارکه در نخستین دوره مسابقات ایمیدرو ۱۴02

پس از تکمیل ورزشگاه بزرگ مجتمع فولاد سبا، 
اولین دوره مسابقات ورزشی در این مجتمع در 
، بدمینتون و  رشته های والیبال، تنیس روی میز

شطرنج برگزار شد.
به گزارش واحد امور ورزش فولاد سبا، به هدف ارتقای سطح سلامت و 
شادابی کارکنان این مجتمع و به مناسبت گرامیداشت هفته های دفاع 
مقدس، بسیج و پدافند غیرعامل، این مسابقات به صورت انفرادی 
و تیمی از تاریخ 19 / 0۷ / 1402 تا 10 / 10 / 1402 به صورت مستقل در این 

مجتمع برگزار شد و نتایج زیر حاصل شد:
در رشته های انفرادی )بدمینتون، تنیس روی میز و شطرنج( 154 نفر 

شرکت کننده با هم در مصاف بودند و در مسابقات والیبال 130 نفر از 
کارکنان در غالب 13 تیم به صورت دو حذفی در قالب دو گروه و با 24 

بازی به مصاف هم رفتند.
در پایان مسابقات والیبال تیم شرکت تیام زرین با اقتدار بر سکوی اول 
این مسابقات ایستاد و عناوین نایب قهرمانی و سومی این دوره نیز به 

تیم های فولادسازی و تیم نورد اختصاص یافت.
در رشته های انفرادی نیز نتایج زیر به دست آمد:

فرهاد موسایی ، مقام نخست مسابقات شطرنج؛ محمدرضا براتی، مقام 
نخست مسابقات بدمینتون؛ علیرضا میزبانی، مقام نخست مسابقات 

تنیس روی میز. 

به مناسـبت ایام ولادت باسعادت حضرت فاطمه 
زهـرا )س( و گرامیداشـت روز زن، بـا حضـور جمعـی 
از مسـئولان شـرکت، از بانـوان ورزشـکار و بانـوان 
شـاغل در کادر اجرایـی حوزه هـای ورزشـی فـولاد مبارکـه تجلیـل 

شـد.

»تیام زرین« ؛  قهرمان مسابقات والیبال داخلی مجتمع فولاد سبا

 تجلیل از بانوان ورزشکار 
در شرایطی که 4 امتیاز سپاهان در شرایط عادلانه به شاغل در فولاد مبارکه  

این تیم بازگشت، 9 امتیاز با اشتباهات داوری از این تیم گرفته 
شد.

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، در پی 
اعلام رأی کمیته استیناف که بخشی از رأی غیرمنصفانه بدوی 
علیه سپاهان را نقض کرد، هرچند این باشگاه به 4 امتیاز به حق 
خود رسید، اما متأسفانه کمیته استیناف سپاهان را از در اختیار 

داشتن 6 بازیکن خود برای قرارداد فصل بعد محروم کرد.
گرچه عجیب به نظر می رسد که برای قراردادهای فصل بعد، 
بازیکنان را در فصل جاری محروم نمایند، اما از این گذشته، 
حتی مهلت طبیعی نیز برای اصلاح قراردادهای 6 بازیکن در 
اختیار باشگاه قرار نگرفت. به هر ترتیب، پس از کش وقوس ها و 
پیگیری های فراوان تیم مدیریتی باشگاه، مجوز بازی 3 بازیکن 
این باشگاه با اصلاح قراردادشان دریافت شد، اما مسئله 

اینجاست که این تنها مانع پیش پای سپاهان نبود.
داوری مسابقات سپاهان در سه دیدار پایانی نیم فصل، سرشار 
از اشتباهات فاحش بود. رفتار غلط داور مصاف با آلومینیوم در 
عدم برقراری آرامش در بازی، اشتباه داور رقابت با گل گهر در عدم 
تشخیص دو خطای محرز پنالتی برای سپاهان و خطای فاحش 
تیم داوری مسابقه با شمس آذر و اعلام آفساید برای گل سالم 
سپاهان و نیز عدم اعلام پنالتی واضح روی مغانلو، 9 امتیاز را از 

طلایی پوشان گرفت.
کمیته داوران فدراسیون فوتبال با انتخاب داورانی برای 
دیدارهای مهم سپاهان که از نظر فیزیکی مناسب قضاوت 
نیستند یا در تست های داوری رد شده اند، عملاً موجب از دست 
گر سپاهان  رفتن این 9 امتیاز شده است. به عبارت دیگر، حتی ا
توانست بر فشار سنگین روانی ناشی از رأی های لحظه آخری 
ارکان محترم قضایی فائق آید، باز هم به سد محکم اشتباهات 
داوری این سه مسابقه برخورد کرد و حق این تیم و هواداران 

فهیم آن ضایع شد.
در پایان باشگاه سپاهان پس از پایان نیم فصل اول رقابت های 
لیگ برتر اعلام می دارد، با وجود اینکه تا امروز سعی داشت حق 
خود را از طریق مبادی قانونی داخل کشور پیگیری نماید تا به 
حفظ آبروی ملی کمک کند، اما پیگیری های لازم را جهت طرح 
پرونده خود در دادگاه عالی ورزش )CAS( انجام داده و تا احقاق 

تمامی حقوق سپاهان، این مسیر را ادامه خواهد داد.

نفرات برتر

کیانا کیانی
فرزند همکار  گرامی رسول کیانی

شاغل در  نوردسرد
کادمی شنای پایگاه اسپینر  ا

محمد مهدی عادلی 
فرزند همکار  گرامی محمد علی عادلی

شاغل در دفتر فنی انرژی و سیالات
کادمی واترپلو پایگاه فردوس  آ

زهرا سلیمانی 
فرزند همکار  گرامی  مجید سلیمانی

شاغل در   آهن سازی 
کادمی والیبال پایگاه صفاییه آ

محمدصدرا منعمیان
فرزند همکار  گرامی  رحیم منعمیان

شاغل در نورد سرد
کادمی والیبال پایگاه فردوس آ

شعیا گله داری  
فرزند همکار  گرامی عباس گله داری  

شاغل در خدمات عمومی و امور رفاهی
کادمی والیبال پایگاه صفاییه آ

آوین کاویانی 
فرزند همکار  گرامی مهدی  کاویانی

 شاغل در  نورد سرد
کادمی ژیمناستیک سالن حجاب دانشگاه اصفهان آ

شهراد شاه نظری 
فرزند همکار  گرامی محسن شاه نظری

شاغل در   فولاد سازی
کادمی شنای پایگاه فردوس  آ

مهدیس شهری
فرزند همکار  گرامی  سجاد شهری

شاغل در   فولاد سازی شرکت دژپاد صنعت سازه
کادمی شنای استخر رویاهای آبی شهرضا آ



امام علی )علیه السلام(:
دارایی خود را در آنجا که حقّ است ببخش و دوستت را در آن 

سهیم کن که جامه بخشندگی بر تن آزاده مرد زیبنده تر است .
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حدیث

 فرهنــگݡــــی

موجودیــت شــورای انقــلاب به عنوان   
اولین و بنیادی تریــن ارکان قدرت سیاســی و 
عالی ترین نهاد تصمیم گیری در کشور بعد از 
امام خمینی )س(، در تاریخ 22 دی ماه ۱۳5۷ 
و به فاصله یک ماه مانده به پیروزی انقلاب 

 اعلام شد.
ً
اسلامی با پیام امام رسما

صدور این پیــام، 22 دی مــاه را به نقطه عطفی 
برای نهضت اســلامی تبدیل کرد. تا پیش از آن 
تاریــخ نیروهــای انقــلاب نمی دانســتند انتقال 
قدرت چگونه صورت می گیرد. این نخستین بار 
بود که رسماً از سوی رهبر کبیر انقلاب، تشکیلات 
و برنامه هــای آینــده حکومــت اســلامی اعــلام 
می شد. بدیهی است که مسئولیت های شورای 
انقــلاب، عمده تریــن مســئولیت های رهبــری 
انقلاب در داخل کشور محسوب می شد. شورا 
در آغاز، هفته ای یک بار و ســپس دو بار، به طور 
مخفی در منازل افراد تشــکیل جلســه می داد. 
تصمیمات اتخاذشده در این جلسات بلافاصله 
با امام در میان گذاشته می شــد و پس از کسب 

تکلیف، به مرحله اجرا درمی آمد. 
ریاســت ایــن شــورا در ابتــدا بــر عهــده آیــت الله 
مرتضی مطهری بود، اما با شهادت وی ریاست 
شورای انقلاب به آیت الله طالقانی منتقل شد. 
تشــکیل این شــورا اولین اقدام عملی در جهت 
اداره کشــور بــه شــمار می رود کــه زمینــه انتقال 
حکومــت از ســلطنت بــه جمهــوری اســلامی را 

رحلــت مرمــوز آیت الله ســید مصطفی   
خمینی در آبان ۱۳5۶ را می توان نقطه عطفی 
در نهضــت اســلامی مــردم ایــران دانســت. 
مجالس یادبود در سراسر کشور برگزار شد و در 
آن مراسم، تظاهرات گسترده علیه رژیم به پا 
شد. ازاین رو رژیم، تصمیم گرفت با توهین به 
ســاحت حضــرت امــام خمینــی )ره(، چهــره 
ایشــان را به عنوان رهبــری نهضت مخدوش 

کند. 
، نامــه  در اواســط دی مــاه 1356، پیــک دربــار
ممهــور بــه مهــر دربــار را بــه داریــوش همایون، 
وزیــر اطلاعــات و جهانگــردی داد. او نیــز نامــه 
را بــه روزنامــه اطلاعــات جهــت انتشــار ســپرد. 
مســعودی، صاحب امتیاز روزنامه، مفاد مقاله 
کنش علما و روحانیــون و برای آینده  را باعــث وا
ک می دانســت، امــا در تماس با  روزنامه خطرنا
وزیر اطلاعات و نخست وزیر، آموزگار، دریافت که 
برخی از مفاد تند و تحریک آمیز آن به خواســت 
شــاه در مقاله آمــده اســت. در ایــن مقالــه که با 
امضــای مســتعار »احمد رشــیدی مطلــق« در 
روزنامه اطلاعات به چاپ رسید، به طور صریح، 
بی حجابی فضلیــت و حجاب، کهنه پرســتی و 
ارتجاع معرفی و به ساحت مقدس امام خمینی 
)ره(، اهانــت و قیــام 15 خــرداد 1342، توطئــه 

استعمار سرخ و سیاه معرفی شده بود. 
، اولیــن  بــا انتشــار ایــن مطالــب اهانت آمیــز

کمال الدین ابوالعطاء محمود بن علی   
بن محمود، خواجوی کرمانی در انتهای قرن 
هفتم هجری در کرمان چشم به جهان گشود. 
درباره سال تولدش به طور متقن نمی توان نظر 
داد، اما محققان آن را بین سال های۶۶9 تا ۶۸9  

هجری می دانند. 
به روزگار جوانی علاوه بر دانش های آن دوران 
)عرفان، ریاضیات و طب( سفر از علایق خواجو 
بود، به طوری که با سختی ها و مصائب آن زمان 
به نقاطی همچون اصفهان، آذربایجان، شام، 
ری، عراق و مصر رفته و در راه بازگشت از این 
گیر  سفرهای بی شمار در شهر بی همتای شیراز پا
شده بود. او شخصیتی آزاده داشت و این آزادگی 
سبب شد که جایگاه والایی در میان مردم بیابد.

خواجوی کرمانی القاب فراوانی نیز داشت که 
خلاق المعانی و ملک الفضلا از آن جمله اند. 
آثار این شاعر کرمانی فحوایی عرفانی دارند 
خودش  از  پس  شاعران  بر  اثرگذاری اش  و 
از  لسان الغیب  حافظ،  است؛  کتمان ناپذیر 
خواجو در غزل بسیار الهام گرفته و استقبال کرده 
بود. هرچند خود خواجو از سبک سنایی پیروی 
می کرد و در مثنوی هم گوشه چشمی بر سبک 

فردوسی در حماسه سرایی داشت. 
مسمط،  قصیده،  غزل،  شامل  او  دیوان 

سالروز تشکیل  
شورای انقلاب 

قیام خونین 19 دی 
مردم قم

خواجوی کرمانی
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فراهم ســخت. ســه هدف ســاماندهی انقلاب، وارد 
آوردن آخرین ضربات به پیکر نیمه جان رژیم پهلوی 
و کمــک به اداره کشــور پــس از پیــروزی را می تــوان از 
اصلی ترین و کلی ترین اهداف تأسیس شورای انقلاب 
دانســت. به هرحال شــورای انقلاب به عنوان اولین 
نهاد انقلابی در ایران توانســت کارویژه هــای خود را 
به شــکل مطلوبی انجام دهد و حتی پس از انقلاب 
هم نقش مهمی را در عرصه سیاسی کشور ایفا نماید. 
ازجمله اقدامات شورای انقلاب می توان به تصویب 
اساسنامه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، ملی شدن 
بانک ها، سامان بخشــیدن به دادگاه های انقلاب، 
برگــزاری همه پرســی در خصــوص نظــام جمهــوری 
اسلامی، بررسی پیش نویس قانون اساسی، تصویب 
آیین نامه های مجلس خبرگان و برگزاری انتخابات 
ریاســت جمهــوری و مجلــس شــورای اســلامی و ... 

اشاره کرد.
با برگزاری همه پرسی قانون اساســی در 12 آذر 135۸ 
و متعاقب آن انتخابات ریاست جمهوری در بهمن 
135۸، مجلــس شــورای اســلامی در ۷ خــرداد 1359 
افتتاح گردید و با شروع کار مجلس و شورای نگهبان 
و دیگر نهادها، مسئولیت و ضرورت وجودی شورای 

انقلاب به پایان رسید.
imam-khomeini.ir :منبع  

کنش ها در شهر قم آغاز شد. مدرسین حوزه علمیه  وا
قم دروس حوزه را در روز 1۸ دی تعطیل اعلام کردند و 
در این روز، طلاب با تشکیل اجتماع بزرگی تظاهرات 
خود را به سوی منازل مراجع آغاز کردند و تعدادی از 
علما و مراجع قم در سخنرانی های خود، به حمایت از 
امام و محکومیت اهانت به ساحت ایشان پرداختند. 
بازاریان قم با مشاهده حرکت حوزه علمیه، تصمیم 
به تعطیلی مغازه هــای خــود در 19 دی گرفتنــد. روز 
ک و شهربانی به کمک نیروهای  نوزدهم دی ماه ساوا
کمکی از تهران وارد شده و در حوالی مدارس علمیه 
متمرکز شــدند. اقشــار مختلف مردم بــا راهپیمایی 
به ســوی منازل بزرگان حوزه، رفته رفته خروشــان تر 
می شــدند. نیروهای رژیم با مشاهده حرکت عظیم 
مردم تصمیم بــه حمله گرفتنــد و تیراندازی شــروع 
شــد و در ایــن روز عــده زیــادی از طــلاب و مــردم قم 
به شــهادت رســیده و یا مجروح شــدند. این قیــام را 
باید نقطه عطفی در تاریخ نهضت اسلامی دانست 
که پس از آن امواج انقلاب اسلامی شدت گرفت  چرا
و با چهلم های پی درپی مردم نقــاط مختلف ایران 
گیر شد و در نهایت به سرنگونی رژیم  دامنه انقلاب فرا

پهلوی انجامید.
  منبع: مرکز اسناد انقلاب اسلامی

ترکیب بند، ترجیع بند، رباعی، قطعه و مستزاد است. 
همای و همایون، گل و نوروز، روضةالانوار، کمال نامه 
و گوهرنامه نیز پنج مثنوی یا خمسه خواجو را تشکیل 
می دهد. آثار منثور خواجوی کرمانی رساله های 
چهارگانه ای است، با نثری مسجّع و مصنوع، و بسیار 
بیش از شعر او آراسته به آیات قرآنی. رسائل چهارگانه 
خواجو بدین ترتیب اند: سراجیّه، شمس و سحاب، 

شمع و شمشیر و نمد و بوریا.
این شاعر بلندآوازه به سال ۷50 ه .ق در شیراز دعوت 
حق را لبیک گفت و چشم از جهان فروبست. مکان 
کبر در دامنه کوه صبوی و در  آرامگاه او در تنگ الله ا
ابتدای جاده شیراز – اصفهان است. درواقع آرامگاه 
خواجوی کرمانی در جوار دروازه قرآن قرار گرفته 
است. از کنار مقبره او آب چشمه نام آشنای رکناباد 
گذر می کند. این مکان با اعتبارات اداره فرهنگ 
فارس در سال 1315 شمسی ساخته شد. آرامگاه این 

شاعر در محوطه ای بدون سقف واقع شده است.
eshraf.ir :منبع  

صحنی از حرم

شهید

و  متعهد  روحانی  خانه  در   ۱۳۳۷ سال 
از  فرزندی  علم الهدی،  آیت الله  مرحوم  مجاهد، 
خاندان محمد )ص( قدم بر عرصه گیتی گذارد. او 
روزهای  اولین  از  حسین  نهادند.  نام  حسین  را 
حیاتش با کلام خدا و آیات قرآن آشنا شد و تربیت 
کودکی  که  حسین  و 42  سال های 4۱  در  یافت. 
بیش نبود جهاد در راه خدا و مبارزه با طاغوتیان را 
خوزستان  مردم  مبارزات  مرکز  که  خود  خانه  در 

بود، به خوبی آموخت. 
رژیم  علیه  فعالیت  برای  مکان  بهترین  که  ازآنجا
وارد  گرفت  تصمیم  حسین  بود،  دانشگاه  طاغوت 
دانشگاه شود و چون علاقه شدیدی به رشته های 
دانشگاه  تاریخ  رشته  در  داشت  انسانی  علوم 
فردوسی مشهد پذیرفته شد. سال 1356 که حسین 
وارد دانشگاه شد آغاز اوج گیری مبارزات دانشگاهی 
بود و حسین با تجربیات گذشته و فعالیت هایی که 
علیه رژیم داشت از روز اول با انجام کارهای ابتکاری 
دانشگاهیان  همه  مثل  کوتاهی  مدت  در  جالب 

به عنوان مبتکر فعالیت های ضدرژیم شناخته شد.
از  دانشجویی  که  حسین  فعالیت ها،  این  ضمن 
خانواده روحانی بود با روحانیون متعهد مشهد 
تماس گرفت و پس از مدت زمان کوتاهی با آیات عظام 
سیدعلی خامنه ای، طبسی و شهید هاشمی نژاد 

بسیار صمیمی شد و در مسائل و مشکلات فکری و 
سیاسی با ایشان مشورت می کرد. در مشهد چند 
بار توسط پلیس دستگیر شد، اما با زیرکی خاص آزاد 
گردید.با اوج گیری انقلاب در میان اقشار مردم، برای 
رشد و گسترش فعالیت هایش تصمیم به کارِ گروهی 
گرفت. برای تحقق این فکر به اهواز رفت و همراه 
با یارانش گروه »موحدین« را تشکیل داد. در گروه 
»موحدین« نیز وی به دلیل ابتکار بی نظیر و شجاعت 
فوق العاده، در همه برخوردها و برنامه ها مبتکر طرح 
و پیش قدم در عمل بود. وی در جریان حمله به 
کنسولگری عراق در خرمشهر مسئول شکستن شیشه 
و ریختن مواد محترقه در داخل کنسولگری بود و در 
برنامه اعدام انقلابی »پل گریم« مستشار و مزدور 

آمریکایی نقش مؤثر داشت.
او هم زمان با ورود امام در کمیته استقبال ایشان حضور 
فعال داشت، برگزاری جلسات سخنرانی در خوزستان، 
ترور دانشی نماینده مزدور مجلس، ترور مستشار 
آمریکایی در واقعه اعتصاب کارکنان شرکت نفت، انفجار 
شهربانی کرمان به دلیل به شهادت رساندن مردمان 
بی دفاع در داخل مسجد، ازجمله مجاهدت های 

کم نظیر این شهید والامقام به شمار می رود.
هم زمان با آغاز جنگ تحمیلی و در همان روزهای 
اولیه جنگ، حسین به عنوان مسئول اعزام نیرو، روزانه 

شهید سیدمحمدحسین علم الهدی

معرفی کتاب

نویسنده:
محمد مردانیان
: ناشر
 انتشارات مانیان

کتــاب حاضــر کــه »ژنــرال« نام گرفتــه، حاوی 
مطالــب شــاخص چاپ شــده در مــورد »قاســم 
سلیمانی« اســت. برای نگارش این اثر بیش از 2۰۰۰ 
صفحه کتاب مطالعه شده و سخنرانی ها و گفته های 
ســردار و خاطــرات نزدیــکان و همکارانــش گزینش 

شده است.
گرچــه در زمــان حیات ســردار  گفتــه شــده اســت کــه ا
»قاسم سلیمانی« نویسندگان بسیاری سعی داشتند 
مطالبی در مورد او بنویســند، امــا او هرگز اجــازه چاپ 
کتاب یا ساخت مستند در مورد خود را نمی داد. پس 
از شــهادت او، دوســتداران اهل قلم بیــش از 40 کتاب 
با محتــوای خاطرات، گلچیــن برخی از ســخنرانی ها، 
زندگی نامه و مصاحبه از او منتشــر کردنــد. در گزینش 
مطالب، نه تنها نوشتار موردپسند مؤلف آمده است، 
بلکــه در چینش مطالب، عقیــده و نظر برخــی از اهل 
مطالعه و اهل فن نیز لحاظ شده است؛ بنابراین کتاب 
ژنــرال گلچیــن کتاب هــای موجــود در بــازار از در مورد 

قاسم سلیمانی است و نه همه آن ها.
بخش هایی از کتاب: داعش لحظه به لحظه در حال 
پیشروی بود و هر روز مناطق بیشتری را تحت سیطره 
خود قرار مــی داد. چیزی نمانــده بود کــه به حرمین 
عسکریین در شهر سامرا برســند. با سرعتی که آن ها 
داشــتند مردم از مقاومت ناامیــد بودند و خــود را در 
چنگال داعش می دیدنــد تیرهــا و خمپاره ها بود که 
اطراف حــرم پایین می آمــد. تنهــا کاری که از دســتم 
برمی آمد، این بود که با سفارت کشورها تماس بگیرم 

و از آن ها کمک بخواهم.
مقابل دفتر کارم رســیدم و از پله های ســاختمان بالا 
رفتم با عجله به همکارم گفتم ســریع شــماره سفارت 
آمریکا را برای من بگیر. شماره را گرفت و تلفن را به دستم 
داد. بدون سلام و علیک سر اصل مطلب رفتم و از آن ها 
گر بخواهیم  تقاضای کمک کردم. آن ها به من گفتند ا

کمکتان کنیم، شش ماه طول می کشد.
عصبانی شدم و گوشی را قطع کردم. دستانم را به روی 
میز گذاشــتم و به کودکان مظلومی که در شهر وجود 
گهان با خودم گفتم با ایران تماس  داشتند فکر کردم. نا
بگیرم. به همــکارم گفتم شــماره بیت رهبری ایــران را 
برای من بگیر. شــماره را گرفت و گوشــی را دستم داد. 
بعد از ســلام و علیک شــرایط پیچیده مان را برایشان 
شــرح دادم.آن ها در جواب گفتند نیــروی قدس را به 
کمک شما می فرستیم و برای از بین  بردن محاصره تا 
ساعات آینده چند جنگنده به منطقه اعزام می کنیم. 
با خوشــحالی گوشــی را قطع کــردم و از پله هــای دفتر 
پایین آمدم. تسبیح را دستم گرفتم و یک دور الحمدلله 

ختم کردم.
در این حال و هوا به بچه های خط سری زدم و با آن ها 
گهان یکی فریــاد زد جنگنده ها  خوش وبش کــردم. نا
آمدند! جنگنده ها آمدند! چند جنگنده ایرانی تمام 
مواضع داعش را بمباران کردند و به ایران بازگشــتند. 
کبر در بیابان طنین انداز شــد. رزمنده ها  صدای الله ا
از خوشحالی همدیگر را در آغوش می گرفتند و به هم 
تبریک می گفتند. نگاهم را سمت حرم بردم و ازته دل 
خدا را شــکر کردم. فقط خــدا بود کــه مــا را از محاصره 
حتمی نگاه داشت.به یکی از فرمانده های بسیج عراق 
گفتم: فرمانده سپاه قدس ایران را می شناسی؟ گفت: 

بله شخصی به نام قاسم سلیمانی است.
   taaghche.com :منبع  

ژنرال؛ خاطرات سردار شهید حاج قاسم سلیمانی
پنجاه سالگی  پاییز 

معرفی فیلم

معرفی اپلیکیشن

مستند »پاییز پنجاه سالگی«، روایتی است از دوران فرماندهی 
شــهید ســلیمانی در منطقه جنوب شــرق کشــور کــه از زبــان محمد 
جمالی، همراه ســالیان دراز شهید سلیمانی و ســردار شهید مدافع 

حرم، بیان می شود.
مستند »پاییز 50 سالگی« درواقع روایتی است از زندگی تا شهادت حاج 
محمد جمالی اما گوشه چشمی هم به فعالیت های حاج قاسم در منطقه 
جنوب شرقی ایران دارد. محمد جمالی سال ها در کنار حاج قاسم در تیپ 
دوم صاحب الزمان در منطقه سیرجان کرمان به مبارزه با اشرار می پردازد. 
آن ها با عملیات های چریکی گروه عباس نارویی شرور منطقه را منهدم 
و با توصیه حاج قاســم به توابین امان نامه می دهند. حاج قاســم اشــرار 
را از کوه ها به پایین آورده، برایشان روستا می ســازد و اهالی به احترامش 
نام روستا را قاسم آباد می گذارند. با انتســاب حاج قاسم به ریاست سپاه 
قدس حاج قاســم به تهران مــی رود. محمد جمالی بعد از بازنشســتگی 
به همراه هم رزمــان قدیمی اش بعد از ســال ها دوباره در ســوریه به حاج 
قاسم می پیوندد. این بار طولی نمی کشــد که در 50 سالگی در سوریه به 

شهادت می رسد.
این فیلم یکی از آثار منتشرشده در عماریار با موضوع »شهید حاج قاسم 
سلیمانی« است. از جمله این آثار می توان به مستند ۷2 ساعت، مستند 
آورتین، مستند از حبیب، نماهنگ خورشید گلگون، نماهنگ شاهرگ 
محور مقاومت، مستند فالکن، مستند مقاومت در ضلوعیه، نماهنگ 
قول مردانه، مستند خاطرات بادیه، مستند آن روز، فیلم داستانی نگین 
سلیمان، مستند قاسم، مســتند بزرگ ترین بدرقه جهان، مستند قائد 

الحشد، مستند در میانه آتش و… اشاره کرد.
ammaryar.ir :منبع    

این رویداد با هدف کمک به بهبود روابط اجتماعی در سطح 
کنان محله  محلات کشــور، جهت تحقق زیســتی مؤمنانه میان ســا

شکل گرفته که کنش گران اصلی آن نوجوانان محله هستند.
نوجوانان شــرکت کننده در رویــداد به صــورت گروهی در قالب مســابقه، 
مأموریت هایی را در ســطح محله خود به کمک مربیان تربیتی مســجد 
و هیئت انجــام می دهند و در مســیر ایــن مأموریت ها بایــد چالش های 

اجتماعی محله خود را پشت سر گذاشته و مشکلات محله را رفع کنند.
کنان و بافت سکونتی  اهمیت به کار گروهی و گره گشایی از مشکلات سا

محله ازجمله اهداف کلان مأموریت های این بازی واره است.
»صحنــی از حــرم« برگرفتــه از فرمایش ســردار دل ها شــهید حاج قاســم 
سلیمانی که فرمودند »جمهوری اسلامی ایران حرم است« اقتباس شده 
است؛ بنابراین هر یک از محلات کشور عزیزمان صحنی از این حرم خواهد 
بود کــه نوجوانان در ایــن رویداد بــرای حرکت محله به ســمت محله ای 
مهدوی و عاری از مشکلات و ناآرامی های فرهنگی و اجتماعی، تلاش کرده 

و »فَاسْتَبِقُوا الْخَیْراتِ« را معنا می کنند.
cafebazaar.ir :منبع  
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صدها نفر از نیروهای اعزامی در شهرستان را با نظم دقیق و مدیریت 
کامل سازماندهی و تقسیم و به سوی مناطق عملیاتی اعزام می کرد.بعد 
از گذشت کمتر از یک ماه که حسین فرمانده سپاه هویزه بود، به قدری 
در میان عشایر منطقه نفوذ کرده بود که زبانزد همه شده بود تا آنجا که 
عشایر سوسنگرد و هویزه را برای اولین بار به زیارت حضرت امام )ره( برد. 
در برنامه حمله روز اربعین حسینی که فرماندهی شصت تن از برادران 
پاسدار، جهاد، دانشجو و ... را به عهده داشت، به عنوان گروه پیشتاز و 
پیاده ارتش به جنگ با کفار پرداخت که متأسفانه غافلگیر شده، در 
محاصره حدود 40 تانک دشمن قرار گرفت. پس از ساعاتی مبارزه با 
دشمن، وقتی مهمات آن ها تمام شد در حال تشنگی و گرسنگی نیز به 
جنگ ادامه دادند تا اینکه یکی یکی به شهادت رسیدند و آخرین نفر، 
حسین بود که با آرپی جی خود سه دستگاه تانک کفار را منفجر کرد و 
کبر درحالی که قرآن در دست داشت در روز 16 دی ماه  سپس با فریاد الله ا

سال 1359 در کربلای هویزه حسین وار به شهادت رسید.
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